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THE

THE

MR.

complete our second chart.
I would request permission to place an entry on the
Fd

chart, Your Honor.

THE

Yes, but the Court hasn’t seen it.

MR.
jury, "George
Connie Hansen
and Trust".

MR.
it may be the

THE

have a lock at it also?

MR,
issue between
THE
MR.
THE
MR.
wire $125,000
contracts."

THE

WITNESS: Thank you.
COURT: The government's next witness, please.
WEINGARTEN: At this time we would like to

COURT: All right. Counsel has seen it?
That is all right.
WEINGARTEN: I would like to publish it to the
Hansen directs Caldwell to write $125,000 on
and C. Lee Caldwell special account at Idaho Bani
LEWIN: Again, Your Honor, the government's chart
government's theory.
COURT: Could you turn it this way so I could

WEINGARTEN: Surely. Apparently there is some

Garvin and Caldwell.

COURT: All right.

WEINGARTEN: I request permission te publish it.
COURT: You may.

WEINGARTEN: "George Hansen directs Caldwell to

to Cargill as margin payment for 125 silver

COURT: You may.




10
11
12

13

1@
20
21
22
23
24

25

505

MR. WEINGARTEN: All right. ™Cargill acquires
$212,475 ($125,000 margin payment plus $87,475 profit) to
George and Connie Hansen's account at First Security Bank,”
January 19th.

THE COURT: You may publish it. g

MR. WEINGARTEN: January 22nd, *$125,000 withdrawn
from George and Connie Hansen's First Security Bank account and
deposited into special account Idaho Bank and Trust.”

I believe this is Government's Exhibit No. 8B. We

move BB into evidence at this time.

THE COURT:

MR, LEWIN: Yes, Your Honor,

THE COURT: It is in evidence, over objection.
(Whereupon, Government's Exhibit
No. BB was received into evidence).

MR. WEINGARTEN: There is another stipulation that I

With the continuing objection?

would like to publish at this time that we have reached.

THE COURT:
MR,

THE COURT:

DEPUTY CLERK:

THE COURT:

MR.

WEINGARTEN:

WEINGARTEN:

You may.

Stipulation No. 9.
Is it No. 9?2

Yes, it is.

All right.

"It is hereby stipulated and agreed

between the United States and the defendant, George V. Hansen,

that the person who wrote

the blackmail letter to Nelson Bunker
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Hunt was Arthur Emens, III, an employee of Ming Commodity
Services in Oklahoma City, Oklahoma, from October, 1979, until
May 198l. Prior to his employment with Ming Commodity Service,
Mr. Emens was employed by Cargill Investor Services on the
floor of the Commodities Exchange in New York City. Mr. Emens
pleaded guilty of blackmail on May 27th, 1982. Respectfully
submitted, the parties.”

THE COURT: You may consider that, ladies and

gentlemen, as undisputed evidence.

MR, WEINGARTEN: ‘le government would call Mr. McAfed..

whereupon,
CARL MCAFEE
was called as a witness by counsel for the Government and,
having been duly sworn by the Deputy Clerk, was examined and
testified as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY MR, WEINGARTEN:
2. Your name, sir?
A, Carl McAfee.
Q. Spell your last name, please?
A, M-C-A-F-E~E,
Q. Where do you live?
A. Norton, Virginia.
Qe For those of us who may be unfamiliar with the

geography, where is Norton in relation to a big city? How

"

el
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about a2 medium-sized city?

THE COURT: How about a small city?
THE WITNESS: It is a far piece from here.
THE COURT: About how far?

THE WITJESS: I think it is approximately 350 miles.

It is a point that is the southwestern-most point in Virginia.

It is close to the Tennessee-Kentucky intersect line.

Q.

AD

Q.

A.

Q.

Where is it vis-a-vis Roanoke?
200 miles.

Southwest?

West, still west.

How close are you to the mountains, the Shenandoah

and Appalachians?

A.
Qo

A.

Q.
A.
Q.
A
Q.
A,

1979 or

I am in the Appalachians.

How are you employed, sir?

I am an attorney,

How long have you been an attorney?

Since 1954, I believe.

Just generally, what kind of law do you practice?
Country law.

Do you know the defendant George Hansen?

Yes, I do.

How do you know him, sir?

I became acquainted with Congressman in either late

early 1980, January of 1980.




10
11
12
13
14
15
16
17
18
13
20
21
22
23
24

25

566

509

THE COURT: Can all of our jurors hear Mr. McAfee?
Anyone having any trouble? Yes, I thought so.

If you wouldn't mind, sir, just keeping reasonably
close but not on top of that microphone?

THE WITNESS: I will try to 4o better,

3Y MR. WEINGARTEN:

2. What were the circumstances of your meeting?

a. Well, he and I had a problem of mutual interest,
which was the Iranian crisis with the hostages, and I worked
with him as a result of that.

Q. What was your interest in the Iranian hostage crisis?

A. I rapresenped a family from Minneapolis, I beg your
pardon, Milwaukee.

Q. That family had a member who was held hostage?

A. Had a son in there.

Q. Congressman Hansen was interested in helping to
secure the release of the hostages as well?

A, Yes, very much so.

Q. Did you become friends with Congressman Hansen?

A, Yes, I did.

Q. Have you contributed to any of his campaigns?

A. Yes, I have.

Q. How many?

A. I guess if he has run, about twice I would say.

Q. Do you remember the amount of the contribution?
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A. Specifically, maybe $500 or $1,000. I really can't
honestly say.

c. Do you know a man named John Meade?

A, Yes, I do.

Q. Who is he?

A, He was a former bank president. I think he is in the
cattle business now,

Q. Where would the bank be that he was formally the
President of?

A, Where his bank would be?

Q. Yes.

a, Well, as a crow flies probably 30 or 40 miles from
where I live.

Q. In southwestern Virginia?

A. Yes.

Q. Was he also a client of yours at one time?

A.  Yes. I think he still is.

Q. Has he been convicted of any crime while you
represented him?

A, Yes.

Q. What crime would that be?

A, I really don't know what the final plea was on it, to
be honest with you. I don't remember what wg‘really plead to.

Q. Was it related to some bank fraud charges?

A. I don't know whether it was related to bank fraud
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charges. It was related to acquisition of stock in other bankg
is all, if I remember correctly.

Q. Is it fair to say he plead guilty to certain charges
in U.S. court in Virginia?

A. ?es, he did.

Q. In 19827

A, “Yes, he did.

Q. Do you recall when the investigation into Mr. Meade'g
activities first surfaced?

A. I don't know when the investigation occurred, I
don't remember the date. I know he confided in me about it.

Q. Obviously we are not interested in learning about
those confidences. Do you recall when he plead guilty?

A. No, I don't.

Q. Whe is Odell Rogers?

A. He is another friend of mine.

Q. Where does he live?

A. He has a residence in Kentucky and he has one in
North Carolina and he has one in Virginia.

Q. How is he a friend of yours?

A. Pardon?

Q. How do you relate to him?

A. We are business partners. I represented him in a
domestic matter also.

Q. wWhat is his primary business, if you know?
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A.

Q.

He is a coal operator.

Mr. McAfee, did there come a time when you lent some

money to George Hansen?

book, and
Q.
A,
Q.
A,

QI

Yes,

What were the circumstances? How did that arise?

He said he need:d some money and I let him have it.
Do you remember when?

No, not the first time.

Do you remember the circumstances of him asking you?
Yes.

Would you tell the ladies and gentlemen of the jury,

He said he needed some money, and he was promoting a
I let him have it.

How much was it that you lent him?

$25,000.

Did he ask for more?

He needed some more, yes.

When he asked you for money the first time, did he

ask you for a specific amount?

A,
Q.
A.
Q.

A.

I think that he did.

How was the figure $25,000 arrived at?

I think I said, "Well, I will let you have 25".
That was satisfactory to him?

I am sure it was.
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Q. In fact, did you lend him $25,000?

A. Yes. The check was written for $25,000. You have a
check but I don't know exactly what date it was.

Q. Why don't I show it to you?

I show you what has been marked as Government Exhibit
42 end ask if you can identify that?

A. it is a check drawn on an account of mine called
McAfee Enterprises. As I am sure you are aware, I can't make 4
positive statement that this is my signature but it is mine or
my secretary's.,

Q. Let's start just from the beginning of Government 42.
Let me first move Government Exhibit 42 into evidence.

MR. LEWIN: WNo objection.

THE COURT: It is in evidence.
(Whereupon, Government's Exhibit
No. 42 was received into evidence).

* BY MR. WEINGARTEN:

Q. What is its date on the front of that check, sir?

A. You mean the whoie thing?

Q. What account is it drawn upon?

A, It is made payable from an account called McAfee
Enterprises, 1022 Park Avenue, Norton, Virginia, dated July 20,
1981.

Q. Let's stop there. 1Is that McAfee Enterprises, is

that related to you?
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A.

Q.

actually wrote that or not?

A.
Q.
A,
2.
A,

Qc

Yes.

That is one of your accounts?

I am sorry. I did not hear you.
That one of your accounts?

Yes.

The check is made out to whom?
George Hansen.

In what amount?

$25,000.

A signature appears on the bottom?
Carl E. McAfee.

There is some gquestion in your mind as to whether you

Yes.

As you sit there todéy, what is your feeling?
My feeling is my secretary signed that.

Was she authorized to do so?

Yes,

Whe authorized her to do so?

I did. sShe signs all my checks.

So there is nothing unusual about her signing that
that a fair statement?’

I hope not.

What is your secretary's name?

Yvonne Jones.
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Q. Turn the check around, if you would. Do you see 2
date when it was deposited, Mr. McAfee?

A. Maybe you better enlighten me. There are a bunch of
stamps on the back there.

Q. Are you having trouble finding that date? Do you seg
a statement with Riggs National Bank payee on the bank?

A. Yes. It looks like it has J. Y. 81 23, if that is
what you are talking about.

Q. in your experience would that mean July, 19817

A. You are not asking about my experience on this,
because I really don't know.

Q. In return for your check that you gave to George
Hansen, did you receive a note?

A. Yes, I did.

Q. 1 show you Governmaent's Exhibit 41 and ask if you can
identify it, sir?

A. Can I identify this?

Q. Yes.

A. It appears to be a ccpy of a note in the amount of
$25,000.

Q. what are the terms of that note?

A. To be paid on demand by Juiy 17, 1982.

e The note is made out to whom, sir?

A. Odell Rogers and Carl McAfee.

Q. It is signed by whom?
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A. 1 assume George Hansen. I mean I really =~-

Q. Do you see a signature on the bottom?

A. Yes, I see a signature on there. The last name
appears to be Hansen. 1 assume that -~ it appears to be George|,
the first name. It appears to be George, the signature does.
There is a notation in the ieft that says "George V. Hansen".

e It is dated when, sir?

A. July 17, 1981,

Q. Is that the note that you received from George V.
Hansen or a cocpy thereof?

A, I mean, I can't say one way or the other really. I
assume that it would be a copy of it. I really don't even
temember receiving the note, but I think it ended up in the
bank so I don't know whether it was mailed to the bank, or
whether it was mailed to me or whether it was mailed to Odell.

Q. Is there anything incansistent about the terms of the
note, Government Exhibit 41, with the note that you received
from George V. Hansen?

A No. I think when I talked to George, I don't even
think we even discussed terms. But there is not anything
inconsistent with it, no.

Q. Did you receive any paper from Congressman Hansen in
return for your $25,000?

A, It ended up in the bank. Whether it was mailed to me

directly or mailed to the bank, I can't honestly say.
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Q. Your pame is on that?

A. Yes.

Q. $o is Odell Rogers?

A. Yes, |

2. Was Odell Rogers part of the leoan made to George
Hansen? |

A, He and I were business partners, and I assume it was
part of his.

Qe Po you know?

A. To say that Odell and I sat down and discussed it, I
can't honestly say that either.

Q. Did you lend George Hansen $25,0007

A. I wrote a check to George Hansen for $25,000. 0Jdell
Rogers and I got $25,000 from the bank. The check was written
to George Hansen. The note came to somebody, but if you are
asking me if I remember getting it.'no. I don't.

Q. You have never seen anything similar to what is
Government's Exhibit 417

A. ¥es, I think I have seen this copy before.

Q. I guess as a lawyer, you know the question. Can you
authenticate that document, sir, yes or ne?

A. I am sorry?

Q. Can you authenticate that document? Is that a copy
of the note that memorializes the loan of $25,000 from you to

George Hansen?
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A. I assume that it is, but if you are asking me to be
positive about it, I can't. I assume that it is. I mean I
can't authenticate it because I can't honestly remember ever
seeing it. I may have.

Q. All right, We will hold that a minute, Your Honor.

You menticned some things about a bank. What
neppened following your writing the check to George Hansen?

h. What happened?

Q. Yes. What happened with the money? Did he just owe
you the money or did you do something with the bank that you
had mentioned?

A. Well, maybe I could answer your question this way:
He wanted $25,000. I got $25,000 from the Miners & Merchants
Bank. 0dell and I signed the note for $25,000.

THE COURT: 0Odell and you?

THE WITNESS: Yes, I think. I am not positive about
that. Any way, a check was written. Sometime thereafter, thi%
note appeared in the bank there. Now, as to whether I got it
and sent it there or whether Odell got ‘t and sent it there, 1
can't honestly tell you.

BY MR. WEINGARTEN:

Q. Mr. McAfee, I hand you what has been bremarked as
Government's Exhibits 43 and 44. Why don't you take a look at
them and I will ask you in a second, if you can identify those

documents.

34-569 0 - 84 - 37




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

576

A. 43?7 It appears to be a copy of a note that Odeil and

I executed at the bank, as I mentionad.

Q. What bank would that be, sir?

A. Miners & Merchants Bank in Grundy, Virginia.

Q. Is that the bank that John Meade was president of
prior to his conviction?

A. Yes, it was.

Q. what about the next exhibit, 44?2

A. it is a cashier's check for $25,000 made payable to

me.
Q. When is it dated, can you tell?
A. It is either the 23rd or the 28th. I can't tell f
this copy.

o 8 Maybe I can show you another copy of it that I think

is a little more legible. Without identifying the document,

represent that it is a copy of Government Exhibit 44. Can you

see the date on that one?

A. The 28th of July.

Q. Mr. McAfee, not to be repetitive, but just so that
everybody understands, who lent money to George Hansen? Did
you or did the Grundy Bank?

A. well, I assume that Odell Rogers and I both did.

Q. You sent the check to George Hansen for $25,000.
received a note in return. Is that correct?

A. Yes, I think that is correct.

ronf

I

You
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0. You took the note to the Grundy Bank and used that ag
collateral for a $25,000 loan to you, is that a fair statement?

A. Well, the collateral -- I didn't really need the notel
as collateral, if that is what you mean.

Q. 1 thought you testified that the original note could
have been éent to the bank.

A, Yes.

Q. What would the purpose of that have been?

A, Well, at the particular time, there really would be
ho purpose one way or another. The bank wasn't looking to
George Hansen for the money, if I understand what you are
asking me.

Q. Is there a connection between the loan you received
from the bank for $25,900 a few days later, with the loan you
made to George Hansen? -

A. He just gave me a note. As to why I sént it to the
bank or how it ended wp in the bank, I really don't know.

Q. Maybe I am not making myself clear. Let me try'it
one more time.

Is there a connection between the $25,0U0 you
received from the Grundy Bank and the $25,000 that was sent to
George Hansen, or are they totally independent transactions?

A. Well —-

Q. Is that ques' .»n clear?

A, Independent meaning that could I have gotten the
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money witnout this collateral?

Q. What is the answer to that?

A. Yes, I could get =-- I did not need his note to get

thz money.

Qe The next gquestion, 4id you go

$25,000 to cover the locan you had made to George Hansen?

Al No.

0. So is it fair to say from your

Government's Exhibit 43, the check to you from the bank, is

totally unrelated and independent from 42, the check you wrote

to George Hansen?

A. No. I got 25,000 bucks from the bank. I put it in

my account. I don't know whether I had $25,000 when I wrote

this check on the 20th or not. I may or

sufficient funds to have covered this. At some time later, I

got $25,000 from the bank and put it in my account. I may havel

had sufficient funds at the time to have
even remember.

2. The simple question is, is the
the money used to give to George Hansen?

A. I am trying to answer as best

$25,000, do you understand, on the 20th when I wrote this checkl.

1 got $25,000 thereafter from the bank and put it in my accouné.

Q. Was that just a ceincidence?

A, No, it wasn't a coincidence.

to the bank to get the

testimony that

may not have had

covered this. I don'y

$25,000 from the bank

I can. I may have had

I got $25,000 to be
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sure, I assume, that I had sufficient Ffunds in there to perEorﬂ
and operate under.
e Whet was Mr. Rogers' role in this loan transaction?
A, Mr. Rogers and I were social friends, business
friends, client/attorney relationship. We had various bUSiRESj
interests together.
Q. Did he deal with Congressman Hansen in this loan?
What was his participation?
A. I don't think he did.
Q. Did you.discuss th}s loan with him?
A, I probably did.
MR, WEINGARTEN: I move into evidence at this time 42
and 43.
THE COURT: No objection?
MR. LEWIN: No objection.
THE COURT: In evidence.
(Whnereupon, Government's Exhibit Nos.
42 & 43 were received into evidence).
MR. WEINGARTEN: I might as well try 4l. There might
not be an objection te that.
THE COURT: 4172
MR. LEWIN: We don't have any objection to 41 either.
THE COURT: 41 is in.
' (Whereupon, Government's Exhibit

No. 41 was received into evidence) .
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MR. LEWIN: I told him there was no objection.

BY MR. WEINGARTEN:

Q. When you negotiated your loan in July of 1681 with
miners & Merchants Bank, with whom did you deal personally at
the bank?

A. Mr. Meade.

Q. Mr. McAfee, did there come a time when you lent more
monies to George Hansen?

A. Yes.

Q. What were the circumstances or what was the
circumstance of that?

A. I don't have any specific recall on it. I will just
have to rely upon the fact that my secretary said I teold her to
write a check for $60,000, and if she says I tolé her to do it
I am swure I did.

Q. Why don't we start with the check.

MR. WEINGARTEN: Before I approach Mr. McAfee, I am
told by my colleague I failed to move 44 into evidence, which
would be the check from the bank to Mr., McAfee. I So move at
this time.

MR. LEWIN: Nc¢ objection.

THE COURT: 1t is in evidence.

(Whereupon, Government's Exhibit
No. 44 was received into evidence).

BY MR. WEINGARTEN: .
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Q. I hand you Government Exhibit 46, sir, and ask if you
can identify it?

A, It is a check on my McAfee Enterprises account,

Q. That would be the same account that issusd the other
check?

A. Yes.

g Again, woulé you go through the process of dating it,
to whom it is made out, the amount and the signature?

A. It is August 14, 1981, George Hansen, $50,000. I am
inclined to think my secretary also signed this.

2. It is dated August 14th?

A. Yes.

Qe Now, the circumstances of the praduct;on of this
check were what?

A. It is my recall that I was out of the country at that]
particular time, and I will just have to rely on what others
say, that I just told her to write the check and she wrote it,

Q. Where were you?

A. My recall is that I was in Australia.

Q. You have no recollection of directing ber to write
that check?

A, Other than what she said I told her.

Q. Have you cdiscussed it with her?

A, Yes, I have.

Q. Have the discussions caused you to recall anything?
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A. She said I called her on the phone and told her to
write a check for $50,000 to George Hansen, and she did it.

Q. Do you have any recollection, as you sit here now,
what triggered that direction to her, if in fact that direction
was made?

A. No, I really don't.

Q. I am not being facetious here, Mr. McAfee, but do you
frequently make $60,000 loans and not remember them?

A. I haven't made any lately.

2. I mezan seriously, you don't remember what that check
was for?

A. The only recall I have is that it had to do with the
promotion of a book, as did the first one.

Q. Was there a2 further conversation with Congressman
Hansen about more money?

a, I don't remember. Whatever he says, I will abide by.
But the only thing I can recall that this entire transaction
had to do with the promotion of a book. As I said, I am
reasonably sure I was traveling at the time, and my business
partner, Odell, had authority te negotiate, borrow and to
conduct certain business activities we had. The ultimate
transaction, I think, ended up besing handled through his office
ratber than mine, other than the check being written.

. Q. .was the first note collateralized? Was it secured

with anything?
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A. No. You mean Qith the bank?

Q. No, between you and Mr. Hansen.

A. I am sorry, was it ceollateralized?

Q. Was there security?

A. No, not that I recall.

Q. It was just a signature loan?

A. I am sure it was, or I think it was any way.

Q. Mr. McAfee, I hand you Government Exhibit 45 and ask
if you can identify that, sir?

a. It appears to be a $60,000 note. Again, I can't
authenticate the signature. The only thing I can say is that
it says "George V.” Hansen to the left.

2. Who else is on that note? What does that note say?

A, $50,000 payable August 14th =-- I am sorry, from
August 14th, 1981, on demand August 14, 1982. And I am sure
that is not my signature on the back side.

2. I guess we will go through the same process as the
other note. Have you ever seen that, sir?

A. I really don't know whether Odell handled this or
whether I did, to be very honest with you.

THE COURT: The question is, do you remember seeing
that?

THE WITNESS: I think you may have shown me this copy
before,

BY MR. WEINGARTEN:
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Q. Prior to being asked about it by the government, in
your relationship with George Hansen, did you ever see this
note? ’

A. I may have. The only reason I would think that I did
not is that that is not my signature on the reverse side of it.

2. Whose signature would it be?

A, Well, whoever signed my name to it put M-c-a~f-f-e, I
believe, and that is not the way I spell my name.

Q. Not to belabor the point, sir, but we have a document
there, a check of $60,000, from you to Congressman Hansen. We
have a note with your mame on it. As you sit here now, and I
am sure you have attempted to put these avents together, what
happened with this note and with this check?

A. I can tell you where it ended up. It ended up in the
bank in Grundy, Virginia.

Q. Was it sort of an instant replay of the last lcan?

A. Except I don't have any recall of talking
specifically about anything except just that it was for a book,
that is all.

Q. Maybe showing you some documents might help. Take a
look, if you will, Mr. McAfee, at 47, 48, 49 and 50, and see iff
you can't identify some of those, sir.

A, Well, again, one of them =--

THE COURT: Can you tell us which one you are

referring to?
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Miners & Merchants Bank and Trust Company, and it has Carl E.

McAfee M-c-a-f-f-e-e.

Mr. Odell

Q.

A'

Q.

A.

McAfee and deposited to Arthur Odell Rogers' account.

Q.
Ah.
account.
Q.
A.

Qo

place around the same time, August of 19817

A.

BY MR. WEINGARTEN:

Why don't you start with No. 47.

I can't make any identification of this, now.
What does it say?

It say. it is a note dated 8-31-81 for $60,000 to

Someone wrote your signature?

Yes, they did.

)

With your authorization or without your autheorization
I think Mr. Malcolm Van Dyke, who is an employee of
Rogers, probably handled this transaction for us.

Was it with your authorization?

Yes.

wWhat about 48?2

It says a loan clearing of $60,000 payable to Carl E.

How about 497

It appears to be a deposit slip of $60,000 in 0Odell's
What about 507
It is a check from 0dell to me for $50,000.

Are 2ll these events that you are describing taking

No. The check from Odell to me looks to be either
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August 17th or the 19th. I can't tell the date of the deposit.
The loan clearing is August 2Bth, znd the note is August 3ist,

Q. Are these papers related to each other, Mr. McAfee?

I mean, do they tell a story about a loan to George Hansen thad
you made?

A. Well, I suppose they do.

Q. What is that story, sir? What happened with that $50
loan? Virtually every one of those documents have your name on
them.

A, What do you mean what happened? To these do;uments?

Q. Yes. How was this loan transacted?

n. I am trying to tell you. My secretary relates to me
that I told her to write George a check for $60,000, and she
followed my instructions.

Q. What happened after that?

A. Apparently, I wasn't here, so I can only surmise --

Q. Okay.

A, ~= that 0Odell told Malcolm Van Dyke to go to the
bank, get $60,000, give it to me and I will send it over there
to Carl.

Q. Why would he have done that?

A. You better ask him.

Q. You have no idea?

A. Well, yes, I am sure that we were covering the $50,000.

Q. Is Odell on the second note, the $60,000 note?

L, Q0L
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A No.

2. He is not?

A, No.

Q. What about the note from Congressman Hansen to you?
Isn't he on the first note, Government Exhibit 457

A I think he is on both of them. Yes, he is on both of
them.

Q. Mr. Mchfee, is it fair to say that on two occasions
money was lent from you and Odell Rogers George Hansen, one
occasion £25,000 and one occasion £60,000. On both occasions
you went to John Meade's bank and got like funds and put them
in your accounts to cover the loans, is that fair or not?

A. Well, we got sums of money for likes amount. As to
whether or not we needed it at the moment, I can't say.

Q. Without suggesting the checks would have bounced?

A, I hope not.

Q. But you got like amounts?

A, That is true.

2. Right after you made the loans to George Hansen?

A, Within a couple of weeks.

Q. 1 guess it is the same question. Did you get loans
for the like amount because you had lent money to George Hansenf?
Was that the triggering events?

A. Probably.

Q. 1s there another possibility?
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A.

Well, as I said, I don't recall my cash flow positio

at the time.

Q.
A.
Q.
A,
Q.

A.

Were you paid back?

Yes.

By whom?

I don't know the gentleman's name who paid it.
Were you paid back by George Hansen?

I am assuming again that it was somebody from his

office, appeared at the bank and paid it. Again, you know, I

am not in a position to say under what relationship the person

was.

Q'

Did you have any contact with Congressman Hansen

concerning these notes?

A.

Q.

A,

Have I?

Yes. Did you have any in 19312

Yes, I told you I talked with him.

HHe wanted to promote a book?

That is right.

Tnrough the Atlanta super station, did you once say?
I remember something about that, yes.

Did you ever have contact with him about the pay bac

of those loans?

A.

Ql

A.

Yes, after the FBI came to see me.
What did you do?

Well, they told me that --

"1
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Q.

A.

that he was in or something to that effect.

Q.

A,

A,
Q.
A.
Q.
A.

Q.

money back?

A.

Qo

back to you?

A.

Q.

A.

assume it was him.

That is hearsay, Mr. McAfee. What did you do?

Cslled him up and asked him if there was some problen

Were the loans pazid back or one loan paid back?
They both were paid back.

At the same time?

No, I don't think so.

Which was paid first?

I think the $25,000.

You think the $25,000. Was it paid timely?

I am not sure of that, either.

Was the other note paid timely?

I don't think so.

In fact, did you threaten litigation to get your

Ne, I didn't threaten litigation.

THE COURT: I beg your pardon?

THE WITNESS: I did not threaten litigation,
BY MR. WEINGARTEN:

Did anyone, to your knowledge, get the money paid

To me?
Yes.

He paid the money or somebody paid the money,., I
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2. You have no idea when he paid?

A, No. I am sure the bank records would reflect it.
Whatever they say, I will abide by.

C. As you sit here now, you don't know who paid the
money back to you?

A. I don't know the name of the individual because I
wasn't paying that much attention to it. I didn't see the
draft. I didn't see the check. All I know is the money was
paid. You know, that is the end of it.

Q. Did you deal with George Hansen when you were trying
to get your money back?

A, Did I deal with him?

Q. Yes. Did you have conversations with him?

A, Yes.

Q. Is it your understanding that the money repaying the
notes came from George Hansen?

A. I don't even think I asked him that. I just asked
him if he was having a hard time.

THE COURT: Counsel, I would like you to come to the
bench for a moment. Will you step down, Mr., McAfee.

(Bench conference)

THE COURT: I believe that there is some civil
litigation that was filed in this court, not this judge, this
court, involving this matter, and I have asked my clerk to makd

a check to see if there is a jacket downstairs and to do it as
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quietly as possible, in light of the testimony I am hearing
right now.

We have a responsibility, in the interest of justice,
to make certain that the testimony we hear is accurate. I
don't know whether we are going te need a five minute recess or
so. I don't know the name of the case.

MR. COLE: I could give you the name of the cese if
you need it. It is Odell Rogers.

THE COURT: Put them on hold because he would need
that information to get the official jacket.

MR. LEWIN: I think counsel for both sides knows
about it. It is a2 case that was bro.ght by Mr. Rogers.

THE COURT: It was Mr. Rogers?

MR, COLE: And Mr. MchAfee was a party.

MR. LEWIN: ©No, I don't believe so.

THE COURT: I thought he was. We will find out. We
will see what the original jacket says.

MR. LEWIN: We both know about it.

THE COURT: He said no litigation.

MR. LEWIN: He said he did not cause litigation.

THE COURT: He said he didé not threaten litigaticn
was the word he used.

MR. LEWIN: That is right.

DEPUTY CLERK: I think I have the number.

THE COURT: Counsel can confirm it since they know

34-569 0 - 84 ~ 38
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about it. 83-1578, is that the number.

MR. CULE: The number doesn't mean too much.

THE COURT: Do you know the name of the case?

MR. COLE: 1 believe it is Odell Rogers or Arthur
Odell Rogers, and Carl McAfee versus George Vernon hansen or
George V. Hansen.

THE COURT: Was it filed last year?

MR. COLE: It was filed last year.

MR. CAMPBELL: June 2nd.

THE COURT: Everybody knows about this. Wonderful.
Anyone know the number of the case?

MR. COLE: We could probably get it for you at some
point.

MR, CAMPBELL: I have it back at counsel table.

MR. WEINGARTEN: I was stunned by his answer. I
would like a five minute recess to get our papers.

MR. LEWIN: Mr. Cole knew about it.

THE COURT: I am finding the response interesting,
but I can't say anything until I see the jacket. When he said
no litigation or ne threat of litigation, I just had to make an
inquiry. My memory could be wrong. I had heard about this. I
had not seen it.

They say it is Odell Rogers or Arthur 0Odell Rogers
and Carl McAfee versus George Vernon Hansen, June 2, 1983, the

best I can give you.
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We will take a five minute recess.

We will come back and continue the testimony after
that for a relatively brief time. Please do not discuss the
matter among yourselves.

Mr. McAfee, you are in the midst of your testimony.
I ask that you not discuss it with anyone at this time.

{End of bench conference).

(Recess) .

THE COURT: 1Is the defendant in the courtroom? wharﬂ
is Mr. Hansen?

MR. COLE: He was just here,

THE COURT: I wonder if Mr. McAfee could be taken to
the witness room for a moment, or put in the other room. We
will wait for Mr. Hansen to come back. This is pért of his
trial.

THE COURT: At the Court's reguest, the Civil Case
No. 83-1578 has been brought to the Court. It was a case that
had been aésigned to Judge Penn of this court. It is captioned
*0dell Rogers and Carl McAfee versus George V. Hansen". It is
2 complaint on a promissory note that was filed June 2, 1983,

There was a stipulation of dismissal with prejudice on June 30,

The counsel in that case signing it were J. Edgar
Baily of M Street, N. W., in Washington, D.C., and William S,

Hemsley, Jr., of Hemsley & Campbell, attorneys for the
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defendant. It was indeed two plaintiffs, 0dell Rogers and Carl
McAfee.

It sets forth the promissory note, $25,000, that has
been the subject of discussion for the last few momants in thié
courtroom, and is a mztter that counsel have indicated they
know about. Are ccunsel ready to proceed?

MR. LEWIN: Yes, Your Honor.

MR. WEINGARTE:: Yqur Honrr —-

THE COURT: Does couﬂsel wish to talk to the Court ay
the bench?

MR. WEINGARTEN: Yes.

(Bench conference)

THE COURT: You are from Hemsley & Campbell?

MR, CAMPBELL: Yes.

MR. WEINGARTEN: I think we have some tough decisionsg
regarding Mr. McAfee. I think this is a very serious matter.
I note the time. It is 3:25. I note that because of a prior
commitment that the Court has made to parties, we will adjourn
at 4:00 today.

THE COURT: We will honor that commitment.

MR. WEINGARTEN: There is no way on God's earth we
are going to finish Mr. McAfee today. I wouldn't mind having
an opportunity to sit down at this time to discuss what we want
to do with this and perhaps recess for the day. I will never

make this request again to recess early, but I think this is
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extraordinary.

THE COURT: I think what I heard was extraordinary
enough to lead me to talk tc you up here at the bench. I don't
want any traversal of justice to occur, if I can aveid it, in
the courtroom.

The witness was very much at the door there. As a
consequence, he may be advised to have counsel also. It is
possibly appropriate under the circumstances --

MR, WEINGARTEN: That is what occurred to me.

THE COURT: Me, too. That is why I wanted to look at
this first to assure myself that Mr. McAfee was also included,
since counsel for the defendant thought it might be one of the
plaintiffs, Mr. Rogers-and not Mr. McAfee.

MR. LEWIN: I originally said that, Your Honor. I
was not involved with the litigatien.

Let me represent to the Court what I understand, and
I am perfectly willing, and indeed it is frankly easier for me

if we do recess now, just in terms of being able to make it

and what may be an unnecessary cloud, my understanding is, and

Congressman Hansen in fact was surprised that the lawsuit was

filed, that he then had somebody inquire of Mr. McAfee why he

had filed the lawsuit and Mr. McAfee advised him that he, Mr.

| -

home before sundown. I want to represent to the Court, because

I don't want to leave over the weekend with an enormous mystery

I represent this to the Court, that the lawsuit was filed, that
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‘note from Mr. McAfee to Congressman Hansen saying to him, "Look,

Mchfee, had not authorized any counsel to file the lawsuit for
him, that the lawsuit had been filed by Mr. Rogers, who had by
then haé a difference with Mr. McAfee in terms of business
arrangements, and that consa2quently Mr. McAfee had not
threatened the suit and was not really a party to it.

Indeed, I will tell the Court that I have a letter
pre-dating the date of the filing of this lawsuit, which in

some way supports that proposition, because it is a friendly

this thing ought to be taken care of because the bank is
threztening us with a lawsuit.™ So that when Mr. McAfee said
on the witness stand, "I did not threaten a lawsuit,% frankly,
although I have 2 copy of that complaint, Mr. Campbell, who was
counsel for Mr. Hansen in that case, had a copy of the
complaint, and was involved in negotiat- - - settlement of it,
although I have a copy, I did not think that . . McAfee had
said anything that was perjurious.

If I had thought he had threatened the lawsuit and
indeed that was perjury, I think I would have taken appropriate
steps. My knowledge is that he cdid not threaten a lawsuit and
his representations are that he did not authorize the filing of
this suit. There is no document in there, signed by him, that
indicates that he did authorize it. I don't Know.

You know, it is not my job to defend Mr. McAfee, but

I don't think it would be appropriate to have a weekend recess
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and just leave this whole matter with an enormous cloud.

THE CJURT: 1If we could stay longer today, I would
Stay today and get this matter over with., I certainly respect
my original commitment to you, which I absolutely will honor,
Mr. Lewin.

MR. LEWIN: VYes.

THE COURT: I too wouldn't like it to go over the
weekend. I don't think we have much choice. We have alerted
the jurors to 4:00.

This witness is an attorney himself, and he is
hostile as it is, it raises some concern. I notice Mr. Hamsley
and Mr. Campbell, who signed this, are from the same law firm,
Generally, in my belief, attorneys act as agents for their
clients. It would be a rather incredible act of an attorney to
Put his neck on the block, but I guess it can happen.

MR. LEWIN: No, Mr. Hemsley was not --

THE COURT: Mr. Hemsley didn't sign the complaint.

MR. LEWIN: He is representing the defendant. Mr.
Hemsley is representing the defendant. Mr. Baily or somebody
else was allegedly representing --

THE COURT: I know that. But there is a stipulation
of dismissal, and one of the participants in the lawsuit was
Mr. McAfee, who has indirectly, indirectly, in effect, said
that he didn't file. He wasn't asked, "Did you file a lawsuiti”

But he said he didn't threaten litigation. Maybe he didn’'t
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threaten; he just acted upon it. But there is litigation. We
Know that.

MR. LEWIN: Your Honor should not have any
misunderstanding. Mr. Campbell and Mr. Hemsley represented thq
defendant, who was Congressman Hansen.

THE COURT: I know that. I am saying that the entirl
picture was known and thers had been & civil suit and the civi}
suit had been dismissed with prejudice. It had been
acknowledged that there was the debt.

Let me see what the terms say, "Acknowledge the
Complete payment or satisfaction to the holder of the 25,000
promissory note dated July 28th, 1981, and bearing the
signatures of the Carl E. McAfee and Odell Rogers; and agree
that defendant waives and relinquishes any and all rights he
imay have against plaintiffs as a transferee of the note," and
so forth, and, "each party bears his own costs and attorney's
fees. It is binding on everyone, and they waive and relinquish
all rights to sue upon these notes.”

Notes are in plural for some reason here. 1In some
part notes are {n Plural and in some part it is note in
singular.

MR, WEINGARTEN: I accept completely Mr, Lewin's
representation as to what he believes. Our knowledge about Mr,
McAfee's knowledge and participation in the suit is different.

That is why I think we need to --
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THE COURT: I want to advise him that he had best
Consult counsel over the weekend, that he is going to be due
back here as our first witness at 10:00 on Monday and other
than, of course, counsel, he is not to discuss the matter with
anyone else. I think we all understand that.

MR. LEWIN: Can he be told, Your Honor, why it is
that Your Honor is advising him with regard to the matter of
whether he threatened a lawsuit., The prLblem really is --

THE COURT: I am going to tell{him that I am very
much concerned about a civil action that was filed in this
Ccourt. He should know about that. But I am not going to go
into any detail beyond that. |

I will call him in, but leave Fbe jury out for a
momant. :

(End of'bench conference)

THE COURT: Mr. MciAfee, will You come back here on
the stand, please, sir. Mr. McAfee, I had advised counsel that
it had come to my attention that there had been some civil
litigation that had been filed in this court, and I wanted to
have an opportunity to look at it, since I had sent for it,
before I talked any further to you and indeed before I allowed
You to continue in your testimony any further without having
the benefit of counsel yourself.

I am referring, Mr. McAfee, to the ecivil litigation

that was filed in this United States District Court for the
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District of Columbia and assigned to the Honorable John Garrett
Penn. It is Civil Action No. B3-1578, and the matter was filed
on June 2, 1983.

The plaintiffs are listed as Odell Rogers and Carl
McAfee versus George V. Hansen. It is a complaint on a
promissory note.

Following your testimony, in which you said that you
had not threatened litigation, I called for this jacket.

I am going to recess, and counsel have agreed, that
we recess this matter over the weekend so we can all think
about this matter and also in order to 3jive you the opportunity
to secure counsel, if you wish to have counsel by your side
when we recommence the proceedings at 10?00 on Monday morning,
with a continuation of your testimony as to other matters that
each counsel might wish to direct to your attention, as well ag
further elaboration of the litigation that had been filed in
this court and that had been dismissed with prejudice by a
stipulation on June 30, 1983, with J. Edgar Baily, of Gardner,
Moss & Brown of Washington, D.C., as the attorney for the
plaintiffs; and with the counsel representing the defendant
George V. Hansen, William S. Hemsley, Jr., of Hemsley &
Campbell in washington, D. C..

THE WITNESS: Your Honor, I =--

THE COURT: I think it would be better, for your sakJ,

Mr. mcAfee -- I certainly would like to hear what you have to
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say, but I do indeed believe it is better, you are an attorney
yourself, but nonetheless, 1I would strongly recommend, for your,
protection, that you discuss this matter with a counsel of your
own choosing. We could@ not complete your testimony in any
event today. We would have to come back on Monday. What you
do in the interim is clearly Your privilege. We will see you
back here on Monday at l0:00 for a ¢ontinuation of the
testimony.

I do direct, however, that the matter not be
discussed with anyone, save an attorney of your choice in this
regard, but with no possible witness in this case, or any other
person, the testimony and the developments that have occurred
here at this time. Do you understand me, Mr. McAfee?

THE WITNESS: VYes, ma'am. I am prepared to clarify
whatever you wish, though.

THE COURT: I understand that. I really would
recommend -~ we are going to have to stop anyhow. It is almost|
25 of 4:00. One of our counsel has a religious obligation
which compels us to Stop at 4:00. I have given him that
assurance that we will do so, and we will do so. BSo we would
not have been able to finish this matter in the remaining 25
minutes. ‘

I think under the circumstances, it is best that we
all contemplate on this over the weekend. The Court is in

recess until 10:00, but I will bring in the jury, on Monday.
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I will just tell the jury that. You can just
assemble them in general around here. They don't have to take
their places in the box.

(Jury present at 3:33)

THE COURT: Ladies and gentlemen, take any seat
pecause 1 am going to recess you for the weekend. Sit or stand
as you please. Any seat is all right, ladies and gentlemen.

Ladies and gentlemen, we are going to recess for the
weekend. We couldn't possibly complete the testimony that we
must develop prior to the conclusion of today at 4:00, as I had
earlier told you, and as is necessary to accommodate a
religious need of one of our counsel.

As a consequence, it will now be your first weekend
in the sequestered status, and I know that the marshals will dg
their very utmost to make you as comfortable as possible, both
with your families and with your own religious needs during
this weekend, and I hope you have some chance to enjoy more of
the weekend than inside a courtroom.

As far as Monday, we will start at 10:00 in the
morning on Monday. We plan to go, as I told you earlier, until
about 7:00 on Monday evening. Under those circumstances,
nourish'yourselves as best as you can. Make the best of the
weekend. Do know that we are thinking of you. We are not
ignoring you at all. We are concerned about your welfare. We

will continue to be concerned about your welfare.
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Most importantly, do not discuss the case with anyone|
Have a very good weekend. Good afternoon, ladies and gentlemen

{(Jury excused at 3:35)

THE COURT: Mr. McAfee has asked for a copy of this.
The file is slim. I would ask that perhaps my clerk can make g
Photocopy of the papers that are contained in the file.

If you will wait in the courtroom, Mr. McAfee, my
clerk will go downstairs, use the photocopy machine, and make &
copy of it and then I would like the jacket back.

THE WITNESS: Could I also get a copy of the question
that was asked me, and my answer?

‘THE COURT: I don't know if that could be done in
time. That would be up to the court reporter if she would do
it, sir.

(Whereupon, at 3:40 p.m., the trial in the
above-entitled case was recessed until Monday, March 26th, at

10:00 2.m.)

-
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PROCEEDINGS

CJURY NOT PRESENT)

MR. BRAGA: YOUR HONOR, MR. LEWIN STEPPED OUT FOR
A DRINK OF WATER. COULD I GO OUT AND GET HIM?

THE COURT: WOULD YOU, PLEASE.

ALL RIGHT, MR. LEWIN. WE ARE READY TO RESUME.
BEFORE WE BRING THE JURY IN, 1 UNDERSTAND MR. MCAFEE 1S IN
COURT THIS MORNING, AND 1 BELIEVE HE HAS SOME =-- 1 SEE HE
IS IN COURT, AND | BELIEVE HE HAS SOME COUNSEL WHC ARE
ACCOMPANYING HIM.,

MR. WEINGARTEN, YOU SAID AT THE TIME THAT WE
RECESSED ON FRIDAY =-- WILL YOU HAVE A SEAT, MR. MCAFEE; ANY-
WHERE 1S FINE ~- AT THE TIME WE RECESSED ON FRIDAY, THAT YOU

WANTED TO GIVE SOME CONSIDERATION TO THIS OVER THE WEEKEND;

AND J'M CONFIDENT MR. LEWIN DID, ALSO. AND HAVE YOU GENTLEMEN
COME TO ANY CONCLUSION?

MR. WEINGARTEN: MY UNDERSTANDING 1S FROM MR.
MCAFEE'S LAWYERS -- 1 HAD A BRIEF CONVERSATION WITH THEM THIS
MORNING -- MR, MCAFEE WILL GET BACK ON THE STAND AND RESUME
THE TESTIMONY. AND THAT 1§ SATISFACTORY TO THE GOVERNMENT.

THE COURT: ALL RIGHT, MR. LEWIN, SIMILARLY WITH
You?

MR, LEWIN: YES, YOUR HONOR.

THE COURT: ALL RiGHT. AS MR, MCAFEE, I SUGGEST,

UNDERSTOOD AT THE TIME OF THE HEARING, THE COURT WAS TRYING

34~569 O - 84 - 39
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TO PREVENT ANY OBSTRUCTION OF JUSTICE OR ANY PERJURIOUS
STATEMENT BEING MADE, IN LIGHT OF THE RECOGNITION THAT THERE
WAS A CASE THAT HAD BEEN FILED IN COURT AND IN LIGHT OF THE
STATEMENT OF MR. MCAFEE THAT HE HAD NOT THREATENED LITIGATION
CONSEQUENTLY, WE WILL BE PLEASED TO RESUME THE
TESTIMONY. WHY DON'T WE CALL IN THE JURY, AND MR. MCAFEE THEN
WILL CONTINUE IN HIS TESTIMONY, HAVING BEEN COUNSELED OVER
THE WEEKEND.
THERE 1S A LEGEND THAT 1S SITTING ON COUNSEL TABLE,
MR. COLE AND MR. WEINGARTEN, THAT YOU MIGHT WANT TO TURN IN
SOME DIRECTION UNTIL IT IS NECESSARY TO BE USED. IT SAYS,
"LOANS TO GEORGE HANSEN."™ RIGHT. THANK YOU.
(THE JURY RETURNED TO THE COURTROOM)
THE COURT: GOOD MORNING, LADIES AND GENTLEMEN.
THE JURY (EN MASSE): GOOD MORNING.
THE COURT: YOU WILL RECALL THAT TODAY IS THE FIRST
OF THE DAYS THAT WE HAVE -~ | WANT TO SAY ASSURED YOU --
ADVISED YOU THAT WE ARE GOING TO BE SITTING UNTIL AROUND 7:00
TONIGHT. SO, WiTH THAT REMAINING REMEMBRANCE IN YOUR MINDS,
LET'S COMMENCE THE TESTIMONY, THE CONTINUATION OF THE TESTI-
MONY WHERE WE LEFT OFF ON FRIDAY WITH MR. MCAFEE.
MR. MCAFEE, WILL YOU COME UP TO THE WITNESS CHAIR,
PLEASE? YOU ARE, OF COURSE, STILL UNDER OATH.
' AND WE WILL CONTINUE WITH THE GOVERNMENT DIRECT

EXAMINATION,
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CARL MCAFEE
RESUMED THE STAND AS A WITNESS AND, HAVING BEEN PREVIOQUSLY
DULY SWORN, WAS EXAMINED AND TESTIFIED FURTHER AS FOLLOWS:
THE COURT: YES, SIR.
MR. WEINGARTEN: THANK YOU, YOUR HONOR.
DIRECT EXAMINATION (RESUMED)
BY MR. WEINGARTEN:
Q MR. MCAFEE, 1 THINK ON FRIDAY -- 1 WOULD JUST LIKE
TO BRING US BACK TO WHERE WE WERE,IF I MAY. THERE WAS SOME
TESTIMONY THAT YOU MADE A LOAN OF $25,000 TO CONGRESSMAN
HANSEN. 1S THAT A FAIR STATEMENT?
A YES.
Q ALL RIGHT. JUST SO WE ARE BACK, I WOULD LIKE TO
SHOW YOU WHAT HMAS BEEN MARKED AND ADMITTED AS GOVERNMENT'S
EXHIBITS 41 AND 42, AND 1 GUESS ~-- WELL, LET'S START WITH
41 AND 42,
- JUST TO GET US BACK, MR. MCAFEE, WHAT'S 41 AND
WHAT'S 422
A 41 IS A PHOTOCOPY OF A $25,000 DEMAND NOTE MADE
PAYABLE TO ODELL ROGERS AND CARL MCAFEE, DATED JULY 17, '81,
PRINTED ON THE LEFT 1S GEORGE V. HANSEN, AN ADDRESS IN
ARLINGTON, VIRGINIA, AND A SIGNATURE ON THE RIGHT.
Q JUST HOLD ON ONE SECOND.
MR, WEINGARTEN: I REQUEST PERMISSION TO MAKE THE

FIRST PLACEMENT ON THE CHART, YOUR HONOR.
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THE COURT: LET'S SEE WHAT THAT PLACEMENT, THE

MR. WEINGARTEN: SIMPLY THIS.
THE COURT: YES, SIR.

MR. WEINGARTEN: AND ] REQUEST PERMISSION TO PUBLISH

THE COURT: YES, SIR.

MR. WEINGARTEN: JULY 17: “GEORGE HANSEN SIGNS

BY MR. WEIMGARTEN:

NOW, MR. MCAFEE, IS THERE A CHECK THERE, AS WELL:

YES.

AND WHAT'S ON THAT CHECK?

JULY 20, '81, 25,000, GEORGE HANSEr:.

AND WHO SIGNED THAT CHECK? WELL, WHOSE NAME 1S
CHECK, SIR?

MY NAME 1S ON THE CHECK.

AND IS5 IT YOUR SIGNATURE?

IT IS AUTHORIZED BY ME.

ALL RIGHT. SO iT'S YOUR MONEY GOING TO GEORGE

THAT'S RIGHT.
I BELIEVE YOU TESTIFIED LAST WEEK THAT ON THE BACK

S AN INDICATION THAT THE CHECK WAS DEPOSITED JULY 23RD,
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A IT APPEARS ON THE BACK THE INITIALS "Jyvy", '81,
IN PARENS, 23, "PAY ANY BANK",
Q IS THERE ANY INDICATION OF A BANK'S NAME BACK THEREi

A THE RIGGS NATICNAL BANK.

MR. WEINGARTEN: YOUR HONOR.

THE COURT: FINE. YOU MAY PUBLISH.

MR. WEINGARTEN: MJULY 23, GEORGE HANSEN DEPOSITS
$25,000 CHECK FROM MCAFEE INTO GEORGE HANSEN REACH ACCOUNT
AT RIGGS BANK."

MR. WEINGARTEN: MR. MCAFEE, IF 1 COULD RETRIEVE
THOSE EXHIBITS AND PLACE TWC MORE SEFORE YOU, LET ME ASK
GENERALLY, DID YOU LEND MORE MONEY TO CONGRESSMAN HANSEN?

A YES.

Q  AND WHAT IS REPRESENTED BY GOVERNMENT EXHIBIT 45,
SIR?

A IT'S A DEMAND NOTE, 60,000, AUGUST 14, '81, TO THE
ORDER OF ODELL ROGERS, CARL MCAFEE. ON THE LEFT APPEARS
PRINTED GEORGE V. HANSEN, AN ADDRESS, AND A SIGNATURE ON THE
RIGHT.

Q  ALL RIGHT.

MR. WEINGARTEN: MR. LEWIN, YOUR HONOR.

LADIES AND GENTLEMEN, “AUGUST 14TH, GEORGE MANSEN
SIGNS NOTE TO MCAFEE AND ROGERS FOR $60,000 LOAN."

BY MR. WEINGARTEN:

Q FINALLY, MR. MCAFEE, IS THERE A CHECK THERE, SIR?
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A YES.

Q AND WHAT 1S ON THAT CHECK?

A AUGUST 14, '81, GEORGE HANSEN, $60,000. AND IT
HAS MY NAME ON IT.

Q ALL RIGHT. ON THE BACK OF THE CHECK, IS THERE AN
INDICATION WHEN 1T WOULD HAVE BEEN DEPOSITED?

A IT APPEARS AS IF -~ ['M READING. IT SAYS, "FOR

DEPOSIT ONLY" TO AN ACCOUNT NUMBER, "GEORGE HANSEN,'" A REACH

ACCOUNT.
Q IS THERE A DATE, CAN YOU SEE?
A I CAN ONLY TELL YOU WHAT'S HERE. IT APPEARS TO

BE "AG 81, 19."
Q DOES 1T APPEAR TO BE AUGUST 19TH, 19817 JUST WHAT
IT SAYS? JUST WHAT YOU'VE READ?
A IT SAYS "AG B1l, 19, PAY ANY BANK." [ CAN SEE
"WASHINGTON, D. C."
MR. WEINGARTEN: YOUR HONOR.
"AUGUST 19TH, GEORGE HANSEN DEPOSITS $60,000 CHECK
FROM MCAFEE INTO GEORGE HANSEN REACH ACCOUNT AT THE RIGGS
BANK. "
BY MR. WEINGARTEN:
Q MAYBE 1 CAN RETRIEVE THOSE EXHIBITS FROM YOU AT
THIS TIME, SIR.
NOW, MR. MCAFEE, FOLLOWING THE LOANS THAT WERE MADE

BY YOU TO MR, HANSEN, DID YOU GO TO THE.MINERS AND MERCHANT
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BANK IN GRUNDY, VIRGINIA, * . BORROW SIMILAR SUMS YOURSELF?

A I DID NOT GO TO THE BANK.

Q O.K. DID ANYONE GO TO THE BANK ON YOUR BEHALF>

A 1"M SURE THEY DID,

Q ALL RIGHT. AND WERE SIMILAR SUMS BORROWED BY YOU

. AND MR. ROGERS? |

A YES.

Q AND WERE THE HANSEN LOANS --

A ONE NOTE WAS ROGERS AND MYSELF; ONE NOTE WAS MINE -
I MEAN IN MY NAME, ONLY.

Q

FOR THE LOANS YOU RECEIVED?

A

OR ~- IT MAY HAVE BEEN BY ASSTGNMENT,

Q

COLLECTION PURPOSES?

A

Q

BACK BY CONGRESSMAN HANSEN?

A

Q

WAS PALD BACI" AFTER YOU HAD HAD SOME CONVERSATIONS WiTH THE

FBI?
A

Q

613

ALL RIGHT. DID YOU USE THE HANSEN NOTES AS COLLATERAL

THEY WERE THERE, 1 BELIEVE EITHER BY ASSIGNMENT

YOU ASSIGNED THE HANSEN NOTES TO THE BANK FOR

I BELIEVE THAT'S CORRECT,

WELL, WERE YOU OR THE MINERS AND MERCHANT BANK PAID
THEY WERE PAID.

ALL RIGHT. 1S IT FAIR TO SAY THAT THE $60,000 NOTE

YES.

INOW, MWAS THME $25,000 NOTE PAID BACK?
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A YES.

Q NOW, THERE WAS SOME DISCUSSION BEFORE WE BROKE ON
FRIDAY ABOUT WHETHER OR NOT YOU WERE INVOLVED IN A LAWSUIT
TO GET THAT MONEY BACK. LET ME ASK YOU FIRST: WAS THERE
A LAWSUIT AGAINST GEORGE HANSEN FOR THE RECOVERY OF THE
$25,000°?

A YES.

Q TO YOUR KNOWLEDGE, WAS THAT LAWSUIT FILED AFTER
THE INDICTMENT IN THIS CASE?

A I DON'T KNOW WHEN THE INDICTMENT WAS HANDED DOWN.

I CAN TELL YOU GENERALLY WHEN 1 WAS NOTIFIED FROM THE BANK
OF THE PAYMENT. I CAN TELL YOU THAT. BUT [ DON'T KNOW, REALY
WHEN HE GOT INDICTED.

Q ALL RIGHT. WHAT'S THE LAST DATE THAT YOU KNOW?

A 1 BELIEVE IT WAS IN THE MONTH OF JUNE OF 1983 THAT
I LEARNED THAT THE NOTE HAD BEEN PAID.

Q ALL RIGHT. DO YOU XNOW WHAT TRIGGERED THE LAWSUIT,
SIR?

A WELL, MR. ROGERS AND I HAD HAD A PARTING OF THE
WAYS, %O TO SPEAK, AND I THINK THAT THE MINERS EXCHANGE BANK
HAD MADE DEMAND UPON US TO PAY THE NOTE IN OUR NAME OR THE
INTEREST. AND 1 ASSUME THAT THAT'S WHAT TRIGGERED IT.

Q DID YOU FILE THE LAWSUIT?

A NO, 1 DIDN'T FILE IT. WELL, IT WAS IN MY NAME, BUT

1 DID NOT FILE IT. I DID NOT EVEN KNOW THE LAWYER WHO DID
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FILE IT.
Q YCU WERE A PLAINTIFF IN THE LAWSUIT, THOUGH.
A THAT'S CORRECT.
Q IS IT FAIR TO SAY MR. ROGERS WAS THE MOVING PARTY

BEHIND THE LAWSUIT AGAINST GEORGE HANSEN?

A EITHER HE OR HIS LAWYER, I WOULD SAY.

Q AND YOU WERE BROUGHT IN BECAUSE YOUR NAME WAS ON
THE NOTE?

A YES. HE WAS REPRESENTED AT THAT PARTICULAR TIME
BY MR. ROCKAVICH (PHONETIC) FROM ROANOKE, VIRGINIA.

Q THE NOTES TO GEORGE HANSEN WERE ONE-YEAR NOTES,
WERE THEY NOT?

A I BELIEVE THAT'S CORRECT.

Q AND THEY WERE UNSECURED. THEY WERE SECURED ONLY
BY CONGRESSMAN HANSEN'S SIGNATURE.

A THAT'S CORRECT.

Q IS IT FAIR TO SAY THAT THE $60,000 WAS PAID OFF
IN A TIMELY FASHION AFTER YOUR CALL UPON CONVERSATIONS WITH
THE FBI, BUT THAT THE $25,000 NOTE WAS NOT?

A ['™M NOT EVEN SURE ABOUT THE SIXTY. | JUST KNOW
THAT 1T WAS PAID, BUT I DON'T HAVE ANY RECORDS, I DON'T HAVE
ANY =- AND THE BANK, WHATEVER THE BANK RECORDS REFLECT WOULD
BE ACCURATE, 1'M SURE. I DON'T HAVE ANY RECORDS. BUT T
WAS PAID AFTER 1 HAD A CONVERSATION WITH THE FBI.

Q AND WHAT ABOUT THE TWENTY-FIVE? IF IT WAS PAID
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IN JUNE *'83 --

A I BELIEVE THAT'S WHEN THE BANK SO ADVISED ME.

Q AND IT WAS LENT IN JULY OF '81.

A '81. 1'M SURE THE NOTE WAS BEYOND THE ONE-YEAR
LIMIT. AND | BELIEVE -- AND THE NOTE'S THERE, BUT 1 MEAN
THAT 1 ASSUME THAT THAT'S CORRECT.

Q 0.K. NOW, MR. MCAFEE, JUST SOME SUMMARY QUESTIONS.

TO WHOM DID YOU LEND THE MONEY?
A WELL, I'M ASSUMING TO GEORGE HAMSEN.

Q ALL RIGHT. AND TO WHOM WERE YOU LOOKING FOR REPAY-

A MR. HANSEN.

Q WERE YOU LOOKING TO ANY NONPROFIT CORPORATION FOR
REPAYMENT?

A NO.

Q DID YOU EVER REQUEST ANONYMITY FOR YOURSELF ON THESE
NOTES TO CONGRESSMAN HANSEN?

A ANONYMITY?

Q YES. DID YOU EVER TELL HIM YOU DIDN'T WANT PEOPLE

A NO. WELL, I'LL PUT IT THIS WAY: NOT THAT I
RECALL. | GOT ENOUGH CALLS FROM THE NEWSPAPERS TO SAT [SFY
ALL OF THAT.

Q SO MY QUESTION SURPRISED YOU. YOU HAVE NO RECOLLEC-

TION; 1S THAT A FAIR STATEMENT?
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A I DON'T EVER RECALL TELLING HIM 1 DIDN'T WANT ANY-
BODY TO KNOW IT, BECAUSE PEOPLE DID KNOW IT.

Q 0.K. MR. MCAFEE, WERE YOU INVOLVED IN AN EFFORT
TO DEVELOP A HYDROGEN-POWERED CAR?

A WELL, I DOH'T WANT 7O PLAY ON WORDS, BUT NOT DEVELOP
NO.

Q 0.K. IN YOUR OWN WORDS, WHAT WERE YOU DOING?

A WELL, AGAIN 1 DON'T RECALL THE DATE, BUT ! RECEIVED
A CALL FROM MR. ROGERS OR A MR. VAN DYKE THAT THEY WANTED
ME TO COME TO KENTUCKY TO MEET WITH MR. JOHN MEADE AND A MAN
BY THE NAME OF FANCHER FROM AUSTRALIA. AND AT THIS MEETING,
MR. FANCHER AND MR. MEADE RELATED A SCENARIO ABOUT A GENTLE~
MAN IN AUSTRALIA WHO HAD DEVELOPED A HYDROGEN-POWERED AUTO-
MOBILE, AND THAT HE WAS TRYING TO FUND TH1S AUTOMOBILE, AND
THAT THEY HAD WORKED -- FANCHER HAD BEEN TRYING TO INTEREST
A COMPANY CALLED UNITED COAL COMPANY, WHICH 1S A RATHER LARGE
COAL-PRODUCING COMPANY IN OUR AREA, TO CHECK INTO IT, AND
THAT THEY HAD SPENT CONSIDERABLE TIME WITH THIS INDIVIDUAL
WHO WAS DEVELOPING THE CAR.

Q WHY WERE YOU BROUGHT IN? WHAT WAS TO BE YOUR
INTEREST?

A I WAS AN ATTORNEY. THERE WERE SOME CONTRACTS, AND,
IN GENERAL, TOC LOOK INTO THE LEGAL ASPECTS OF IT.

Q ALL RIGHT. WHAT WAS MR. MEADE'S ROLE TO BE?

A MR. MEADE WAS A PROPERTY OWNER [N AUSTRALIA AND HAD
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MET MR. FANCHER, APPARENTLY THROUGH SOME PROPERTY DEALINGS.
MR. MEADE AND MR. VAN DYKE HAD BEEN CLOSE FRIENDS, AND
APPARENTLY THEY GOT INTERESTED -- MEADE HAD GOTTEN INTERESTED,
THROUGH FANCHER, OVER THIS PARTICULAR VENTURE. AND ONE OF
THE PUBLIC OFFICIALS IN AUSTRALIA, THE PREMIER OF QUEENSLAND,
I BELIEVE IT WAS, THAT THEY HAD KNOWN HIM AND HE WAS VERY
INTERESTED [N STIMULATING SOME INTEREST IN THE UNITED STATES.

Q ALL RIGHT. SO IT IS FAIR TO SAY THAT THIS WATER
CAR WAS BEING DEVELOPED IN AUSTRALIA, AND MR. MEADE WAS
LOOKING TO BE AN INVESTOR, AND YOU WERE HIS LAWYER.

A I DON'T THINK ANYBODY WAS LOOKING TO BE AN INVI3TOR
AT THAT PARTICULAR TIME, BECAUSE IT WAS A RATHER FAR-OQUT
CONCEPT, AS FAR AS I WAS CONCERNED.

Q WELL, AS 1T DEVELDPED, WHAT WAS YOUR INTEREST AND
WHAT WAS MR, MEADE'S INTEREST?

A TO DETERMINE IF IN REALITY THIS MAN REALLY DID
HAVE ~- HAD DEVELOPED A MEANS OF ECONOMICALLY CONVERTING WATER
INTO HYDROGEN AND, THEN, 1F IT DEVELOPED, TO LOOK AT IT FROM
A DEVELOPMENT -- | MEAN BRINGING IT TO THE UNITED STATES,
REALLY.

Q AND SELLINE THE RIGHTS.

A NO. HE WAS TRYING TO -- THE AUSTRALIAN WAS TRYING
TO SELL THE RIGHTS.

Q TO MR. MEADE?

A TO ANYBODY WHO WANTED TO BUY THEM.
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Q ALL RIGHT. WELL, DID YOU TAKE THE PROPOSAL SERIOUSL

A AT FIRST 1 DIDN'T.

Q AS IT DEVELOPED, DID YOU?

A WELL, AFTER SOME INVESTIGATION, [ DETERMINED THAT
THERE WAS SOMEONE IN CALIFORNIA WHO WAS DEVELOPING A HYDROGEN
AUTOMOBILE, AND THAT THE GERMANS HAD ALSO DEVELOPED A HYDRO-
GEN.AUTOMOBILE. THE PROBLEM -- T GOT A LITTLE BIT OF AN
EDUCATION ON CONVERTING WATER TO MYDROGEN. IT'S A VERY
EXPENSIVE PROPOSITION. THE PROBLEM WASN'T DRIVING THE CAR
ON HYDROGEN; IT WAS THE ECONOMICS OF CONVERTING AND MAKING
HYDROGEN. AND I LEARNED THAT IT REALLY REQUIRED A NUCLEAR
REACTION.

Q AND, OF COURSE, THAT WOULD BE EXTRAORDINARILY
DANGERQUS TO THE DRIVER, WOULD IT NOT?

A NO. 1'M TALKING ABOUT THE CONVERSION. WELL, IT
COULD BE, YES. YES, YOU'RE RIGHT.

Q ALL RIGHT. DID YOU GO TO AUSTRALIA A COUPLE OF
TIMES?

A YES, 1 DID,

Q AND SOLELY TO LOOK INTO TH:S HYDROGEN CAR; 1S THAT
A FAIR STATEMENT?

A NOT SOLELY. MR. MEADE HAD ANOTHER PROBLEM OVER
THERE.

Q ALL RIGHT. BUT AT LEAST ON TWO OCCASIONS YOU WENT

TO AUSTRALIA --
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A YES.
Q AND WHILE YOU WERE THERE, YOU DEALT WITH THIS
INVENT ION.
A WELL, 1 MET WITH THE INVENTOR. LET'S PUT IT THAT
WAY.
Q ALL RIGHT.
" A HE NEVER DID -- HE NEVER WOULD SHOW ME THE CAR.
Q 0.K. DID YOU ALSC GO DOWN TO REDSTONE ARSENAL;
1 BELIEVE IN ALABAMA, 15 IT?
A HUNTSVILLE.
Q HUNTSVILLE, ALABAMA -- AND TRY TO GET SCIENTISTS
FROM THE UNITED STATES TO GO OVER TO AUSTRALIA AND TAKE A
LOOK AT THIS INVENTION?
A MR, FANCHER, WHO WAS FORMERLY FROM ALABAMA -- HE
WAS AN AMERICAN, REALLY, WHO HAD MOVED TO AUSTRALIA -- HAD
MET TWO INDIVIDUALS AND HAD EXPLAINED TO THEM WHAT THIS GENTLE
MAN IN AUSTRALIA WAS SUPPOSED TO BE DEVELOPING. AND I CAME
ACROSS A LETTER FROM THE NUCLEAR COMMISSION OF AUSTRALIA
PERTAINING TO THIS AUTOMOBILE, AND THEY GAVE SOME CREDIBILITY
TO THIS GENTLEMAN THERE, AS A RESULT OF WHICH, AT THE SUGGES-
TION OF MR. FANCHER, I MET WITH TWO INDIVIDUALS--AND 1 DON'T
REMEMBER BOTH OF THEIR NAMES; 1| DO REMEMBER ONE OF THEM'S
NAME WAS HUGH GREEN ~-- AND HAD TH!S DOCUMENT FROM AUSTRALIA.
AND IN ORDER TO VERIFY THE ACCURACY OF MR. -- THE GENTLEMAN,

THE FELLOW WHO WAS EXPERIMENTING THERE, 1T REQUIRED CERTAIN
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INSTRUMENTATION, THE TYPE OF WHICH | AM NOT FAMILIAR. AND
THE ONLY INSTRUMENTATIONS--OR ONLY MEANS THAT THIS COULD BE
DONE WOULD BE SOMEBODY THROUGH THE FEDERAL GOVERNMENT.

Q ALL RIGHT. S0 YOU WENT TO REDSTONE TO TRY TO FIND
SOME SCIENTISTS WHO PERHAPS COULD GO TO AUSTRALIA AND TAKE
A LOOK AT THIS PROJECT?

A YES.

Q AND WAS ONE OF THE SCIENTISTS A MAN NAMED MILLER?

DO YOU REMEMBER?

A THERE WAS THREE GENTLEMEN THAT WE MET. WE MET FOR
LUNCH. ONE OF THEM LEFT EARLY. AND I JUST REMEMBER THE GUY'S
NAME HUGH GREEN BECAUSE HE WAS AN AUTOMOTIVE ENGINEER OF SORTS.

Q DO YOU REMEMBER ANY OF THESE SCIENTISTS DOWN AT
REDSTONE TELLING YOU THAT UNDER THE PROPOSAL FROM AUSTRAL 1A,
THAT THE NUCLEAR REACTION WOULD KILL THE DRIVER IN LESS THAN
A MINUTE IF IT WERE EVER ENACTED? DO YOU REMEMBER ANYTHING
ALONG THOSE LINES?

A I REMEMBER THE STATEMENT BEING MADE THAT WITH THE
TECHNOLOGY THAT THEY HAD AVAILABLE AT THE TIME, THAT 1T WOULD
BE HIGHLY DANGEROUS TO NOT NECESSARILY THE DRIVER, ANYONE
IN THE PROCESS OF CONVERTING HYDROGEN ~- I MEAN CONVERTING
WATER TO HYDROGEN.

Q DID YOU TAKE THE PROJECT SERIOUSLY ENOUGH TO OFFER
T0 PAY,YOURSELF,OR.PAY THROUGH OTHER PEDPLE FOR THE SCIENTISTS

TO GO TO AUSTRALIA?
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A YES.

Q AND WHAT WAS YOUR RESPONSE? WERE YQOU SUCCESSFUL
IN GETTING THESE PECOPLE OVER THERE?

A WELL, I THINK THE RESPONSE 1 GOT IN HUNTSVILLE WAS
THAT THIS WOULD HAVE TO BE APPROVED BY SOMEBODY IN THE FEDERAL
GOVERNMENT .

Q AND ON YOUR OWN, WERE YOU ABLE TO ACCOMPLISH THAT?

A WHAT DO YOU MEAN? GET THEM OVER THERE?

YES.

o

I

NO .
Q AND DID YOU SEEK ASSISTANCE FROM CONGRESSMAN HANSCN?
A I ASKED CONGRESSMAN HANSEN TO MAKE AN APPOINTMENT
WITH THE SECRETARY OF THE NAVY FOR ME.
Q OF THE ~-
A I MEAN THE ARMY.

AND HIS NAME WOULD BE?

» O

JACK MARSH.

Q AND WHAT PURPOSE, SIR?

A 1 WANTED TO TRY TO PROCURE THE INTEREST OF THE GOVER
MENT TO CHECK OUT WHETHER OR NOT THIS FELLOW WAS REAL LEGITI-
MATE AND WHETHER OR NOT BY SOME FAR MEANS THAT HE COULD HAVE
SOMETHING.

Q AND WHY D1D YOU GO TG CONGRESSMAN HANSEN?

A NO PARTICULAR REASON. I JUST -- [ WANTED AN APPOINT

MENT WITH THE SECRETARY OF THE ARMY,.

T
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Q DID YOU THINK HE COULD SET IT UP MORE EFFECTIVELY
THAN YOU CouLD?

A I WOULD ASSUME THAT HE COULD GET IT FASTER THAN
I COuLD.

Q ALL RIGHT. AND DID YOU THINK HE MIGHT HAVE A LITTLE
MORE IMPACT THAN YOU WOULD?

A NO, NOT REALLY. BECAUSE I KNEW MR. MARSH.

Q WELL, THEN, WHAT WAS YQUR POINT OF USING CONGRESSMAN
HANSEN?

A I REALLY HAVE NO ANSWER ONE WAY OR THE OTHER AS
TO WHY [ USED HIM. | JusT DID.

Q WELL, OBVIOUSLY, YOU PICKED UP THE PHONE AND YOU
CALLED CONGRESSMAN HANSEN AND SAID, "MAKE ME AN APPOINTMENT."

A YES. OR SOMETHING TO THAT EFFECT.

Q OF COURSE, I'M NOT QUOTING YOU. AND THE O0BVIOUS
QUESTION 1S: WHAT WERE YOU HOPING TQO GAIN BY MAKING THAT
REQUEST?

A I WAS HOPING TO TRY TO GET THE GOVERNMENT TO VERIFY
WHETHER OR NOT THAT THIS FELLOW WAS -- REALLY HAD SOMETHING,
BECAUSE IT WAS FAR, FAR BEYOND MY CAPABILITIES.

Q AND TO ACCOMPLISH THAT, YOU WANTED TO GO TO THE
TOP; YOU WANTED TO GO TO THE SECRETARY OF THE ARMY.

A WELL, | WANTED TO SEE IF THE SECRETARY OF THE ARMY
WOULD PERMIT THESE TWO INDIVIDUALS TC GO OVER THERE TO VERIFY

WHETHER OR NOT THERE WAS REALLY A CONVERSION FROM WATER TO

34-569 O - 84 - 40
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HYDROGEN.

Q  0.K.

A OR FIND OUT ANYTHING THEY COULD.

@ AND TO SET IT UP, YOU WANTED CONGRESSMAN HANSEN
TO PAVE THE.WAY. 1S THAT. FAIR?

A WANTED CONGRESSMAN HANSEN TO DO WHAT?

Q  PAVE THE WAY FOR YOUR MEET WITH SECRETARY MARSH.

A WELL, 1 HAD KNOWN CONGRESSMAN HANSEN BEFORE. 1
CONSIDERED HIM A FRIEND, AND I KNEW HIM, AND, I MEAN, I JUST
CALLED HIM.

Q@ ~ 0.K. DO YOU REMEMBER--WAS THERE IN FACT SUCH A
MEETING WITH THE SECRETARY? |

A YEs.

Q DO YOU REMEMBER THE ~-

A~ WELL, THE SECRETARY CAME IN AND GREETED ME AND TALKEI
WITH ME, SHOOK HANDS, AND SAID.THAT-HE HAD -SOMEONE ELSE THERE,
ONE OF HIS DEPUTIES; HE SAID THIS FELLOW 1S KNOWLEDGEABLE
IN AFFAIRS SUCH AS THIS -- o#.Nof-AFFAlas,'BUT MATTERS SUCH
AS THIS. AND ACTUALLY, I DON'T THINK HE WAS THERE OVER FIVE
MINUTES, MAYBE.

Q WAS CONGRESSMAN HANSEN WITH YOU?

A 1 BELIEVE HE WAS. ] THINK THEY HAD KNOWN EACH OTHER,
JACK MARSH HAD BEEN IN THE CONGRESS, MAYBE, WITH HIM. ['M
NOT SURE.

Q DO YOU RECALL THE DATE OF THE MEET?
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A I REALLY DON'T.
Q ARE THERE ANY DATES UP THERE THAT MAY HELP YOU TO
REMEMBER ?
A OTHER THAN WHAT 1'VE BEEN TOLD.
Q AND YOU'VE BEEN TOLD B' REPRESENTATIVES OF THE
GOVERNMENT 2

A YES.

Q HOW ABOUT MR. MEADE?

A HE WAS THERE, 1 BELIEVE.

Q ALL RIGHT. BUT AS YOU SIT HERE NOW, YOU HAVE NO
INDEPENDENT RECOLLECTION OF WHEN THAT MEETING WAS?

A OTHER THAN WHAT YOU'VE TOLD ME, OR SOMEBODY TOLD ME.

Q ALL RIGHT. DOES THAT ENABLE YOU TC REMEMBER?

A NO, NOT REALLY.

Q ALL RIGHT. WHAT WAS THE RESULT OF THE MEET WITH
THE SECRETARY OF THE ARMY? DID THEY ACCEDE TO YOUR REQUEST?

A 1 CAN'T REMEMBER THE DEPUTY'S NAME, BUT i DO REMEM-
BER HE WAS FROM MICHIGAN. 1 THiINK HE HAD WORKED WITH FORD
MOTOR, WAS ONE OF THE REASONS THE SECRETARY HAD HIM THERE.
AND HE PROCEEDED TO SAY THAT UNLESS THERE WAS SOME REALLY
ADVANCED TECHNOLOGY, THAT IN HIS OPINION, THAT IT WOULD BE
MOST UNECONOMICAL TC CONVERT HYDROGEN -- 1 MEAN MAKE HYDROGEN
OUT OF WATER WITH THE PRESEWT TECHNOLOGY THAT WAS AVA[LABLE.

Q SO IS IT FAIR TO SAY THAT THAT MEETING OF JULY --

OR THAT MEETING AT THE PENTAGON DID NOT PRODUCE THE RESULT
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THAT YOU WANTED? SCIENTISTS WERE NOT SENT OVER TO AUSTRALIA?

A THEY WERE NOT SENT THERE. AND I THINK THAT 1 WAS
READY TO CONCEDE THAT THIS FELLOW DIDN'T KNOW -~ THIS FELLOW
REALLY, IN AUSTRALIA, WAS NOT CAPABLE OF DOING WHAT HE SAID
HE COULD DO.

Q BUT NEVERTHELESS, YOU WENT TC AUSTRALIA TWO TIMES
AFTER THE PENTAGON MEETING, DID YOU NOT?

A I THOUGHT 1 -- 1F MY MEMORY SERVES ME CORRECTLY,
I WENT AFTER THAT MEETING.

Q RIGHT.

A BUT, NO, 1 DIDN'T GO TWO TIMES AFTER THAT MEETING
THAT 1 RECALL. I THINK THE FIRST MEETING -- | MEAN THE FIRST
TRIP TO AUSTRALIA, I DON'T REMEMBER PRECISELY WHEN [T WAS,
BUT -- '

Q MAYBE THIS WILL HELP YOU. DO YOU RECALL -- YOU

SAID YOU WERE OUT OF THE COUNTRY WHEN THE $60,000 LOAN WAS

MADE ?
A YES.
Q ISN'T IT TRUE THAT YOU WENT TO AUSTRALIA AUGUST 147
A I THINK THAT'S ACCURATE. | WAS EITHER THERE OR

GETTING READY TO GO.

Q ALL RIGHT. SO YOU CERTAINLY WERE INTERESTED IN
THE HYDROGEN CAR AS OF AUGUST 14TH.

A WELL, MY INTEREST HAD WANED AFTER I TALKED TO THE

SECRETARY; LET'S PUT IT THAT WAY -- OR HIS REPRESENTATIVE.




n
12
13
14
15
16
17
18

19

21

23

24

627

569

Q WELL, DID YOU TOUT YOUR RELATIONSHIP WITH CONGRESS~
MAN HANSEN TO ANY OF THE SCIENTISTS AFTER THE PENTAGON MEETING?

A TOUT IT? YOU MEAN DID 1 BRAG ABOUT IT?

Q WELL, REPRESENT TO THE SCIENTISTS IN REDSTONE, FOR
EXAMPLE, THAT CONGRESSMAN HANSEN WAS BEHIND THE PROJECT AND
YOU COU ™ GET HIM TO SECURE THEIR POSITIONS IF THEY GET IN
TROUBLE 1F THEY GO TO AUSTRALIA?

A I DON'T RECALL THAT. I THINK I TOLD THEM THAT 1
WAS GOING TO TRY TO SEEK AN APPOINTMENT WITH THE SECRETARY.

Q WHAT ABOUT FOLLOWING THAT MEETING?

A [ MAY OR MAY NOT HAVE TALKED TO THEM AFTER THAT.

I DON'T EVEN REMEMBER.

Q AND DO YOU RECALL TALKING TO THEM ABOUT CONGRESSMAN
HANSEN?

A I VERY WELL COULD HAVE.

Q DID YOU ASK CONGRESSMAN HANSEN TO LOBBY THE PENTAGON
TO GET THE SCIENTISTS TO GO TO AUSTRALIA AFTER THE MEETING
WITH SECRTARY MARSH?

A DID 1 ASK HIM TO LOBBY FOR WHAT, NOW?

Q TO GET THE SCIENTISTS PERMISSION TO GO.

A I DON'T RECALL THAT.

Q DO YOU KNOW WHETHER OR NOT HE DID?

A NO.

Q [F HE DID, WOULD IT hAVE BEEN PURSUANT TO YOUR

INSTRUCTIONS OR SOMEONE ELSE'S INSTRUCTIONS, IF YOU KNOW?
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MR. LEWIN: YOUR HONOR, I OBJECT TO THAT.
MR. WEINGARTEN: WITHDRAWN. WITHDRAWN.
THE COURT: IT IS WITHDRAWN, MR. LEWIN.
BY MR. WEINGARTEN:
Q MR. MCAFEE, DO YOU REMEMBER GOING UP TO WASHINGTON
ON AUGUST THE 12TH, TWO DAYS BEFORE THE LOAN WAS SIGNED .AND
TWO DAYS BEFORE YOU WENT TO AUSTRALIA?

A IF YOU SAY | DID, I GUESS 1 DID. | DON'T REMEMBER

Q  ALL RIGHT. WELL, THINK BACK TO THE TRIP, 0.K.?
DO YOU REMEMBER MAKING THE TELEPHONE CALL TO YOUR SECRETARY
TO SIGN THE CHECK TO GEORGE HANSEN FOR $60,000°2

A 1 DON'T REMEMBER. IF SHE SAY5 I DID IT, I'M SURE
1 DID. ’

Q  ALL RIGHT. DO YOU RECALL THAT CALL BEING FROM AN
AIRPORT ON YOUR WAY TO AUSTRALIA?

A NO.

Q  ALL RIGHT. I GUESS THE QUESTION IS -- WELL, LET
ME ASK YOU: WHO 1S BILL FLEMING?

A HE'S MY PILOT -- OR WAS MY PILOT.

Q  AND WHAT IS LONESOME PINE AIRPORT?

A THAT'S AN AIRPORT WHERE I LIVE.

Q  AND WHEN YOU FLY FROM HOME UP TO WASHINGTON, DO
YOU USE THAT AIRPORT?

A YES.

Il

Q AND 1S MR. FLEMING THE PILOT THAT WOULD FLY YOU?
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A YES. HE WOULD HAVE BEEN AT THE TIME.
Q ALL RIGHT. NOW, AUGUST 12TH, TWO DAYS BEFORE, DO
T RGCALL FLYING UP TO WASHINGTON?
A I KNOW 1 HAD TO COME TO WASHINGTON TO GO TO THE --
TO PROCURE A VISA, AND IF THAT'S THE TRIP YOU HAVE REFERENCE
TO. BUT I REALLY DON'T.
Q ALL RIGHT. DURING A TRIP PRIOR TO GOING TO AUSTRAuL,
DID YOU MEET WITH CONGRESSMAN HANSEN?
A I COULD HAVE.
MR. WEINGARTEN: THANK YOU, SIR. NO FURTHER
QUESTIONS.
THE COURT: CROSS-EXAMINATION.
CROSS-EXAMINAT [ON
BY MR. LEWIN:
Q GOOD MORNING, MR. MCAFEE.
A GOOD MORNING.
Q 1 BELIEVE YOU TESTIFIED THAT YOU ARE AND HAVE BEEN
AN ATTORNEY IN VIRGINIA FOR SOME PERIOD OF TIME; [S THAT
RIGHT?
A YES.
Q AND ABOUT HOW MANY YEARS HAS THAT BEEN?
A SINCE 19 -- WELL, I WAS IN THE NAVY ABOUT FOUR YEAR,
AND 1 WOULD SAY SINCE -- 1 THINK I PASSED THE BAR IN EITHER
"54 OR '55, AND 1 WAS IN THE NAVY A LITTLE OVER THREE YEARS,

AND I THINK I STARTED PRACTICING SOMETIME THE LATTER PART OF
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'58 OR EARLY '59, BACK =- I MEAN I CAME BACK TO VIRGINIA.

Q AND YOU BRIEFLY TESTIFIED THAT AT THE TIME OF THE
HOSTAGE INCIDENT IN IRAN, YOU WERE REPRESENTING THE FAMILY
OF ONE OF THE HOSTAGES; 1S THAT CORRECT?

A THAT'S CORRECT.

Q AND YOU HAVE, IN FACT, BEFORE THAT TIME ALSO
REPRESENTED OTHER CLIENTS WHO HAVE BEEN PUBLICLY FAMOUS, AS
IT WERE, OR KNOWN ABOUT IN THE PRESS; 1S THAT CORRECT?

A THAT'S CORRECT.

Q SPECIFICALLY --

MR. WEINGARTEN: EXCUSE ME. I'M GOING TO OBJECT
TO TH1S.
THE COURT: COUNSEL, WHY DON'T WE COME UP TO THE
BENCH. 1'M NOT CERTAIN WHERE THIS 1S GOING. LET'S MAKE SURE
IT 15 RELEVANT.
(AT THE BENCH)

THE COURT: WHAT 1S YOUR PROBLEM, MR. WEINGARTEN?

=<

MR. WEINGARTEN: [ THINK WHO HE REPRESENTS 1S TOTALL
IRRELEVANT.

THE COURT: WELL, I DON'T KNOW HOW IT IS GOING TO
TIE IN. OBVIOUSLY, MR, LEWIN WOULD HAVE SOME WAY OF TYING
IT IN. .

MR. LEWIN: SOME BACKGROUND WITH REGARD TO MR.
MCAFEE, ToO DEMONSTRATE THAT HE 1S A PERSON AS TO WHOM THERE

WOULD BE NO RELUCTANCE ON THE PART OF CONGRESSMAN HANSEN TO
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SHOW THAT HE HAD HAD ANY LOANS FROM MR. MCAFEE. MR. MCAFEE
IS A WELL~KNOWM ATTORNEY; HE HAS REPRESENTED FRANCIS GARY
POWERS PREVICUSLY. WE HAVE ELICITED THE FACT -- MR.
WEINGARTEN ELICITED THE FACT THAT HE HAD REPRESENTED TIMMS.
I THINK SIMPLY THE FACT -~ HE REPRESENTED PEOPLE IN TERMS
OF THE PUEBLO INCIDENT. HE IS A WELL-KNOWN ATTORNEY. HE
IS A PERSON ABOUT WHOM THERE IS NO --

THE COURT: ALL RIGHT. LET'S SAY IT IS SO. | WILL,
OBVIOUSLY, ACCEPT YOUR REPRESENTATION. HOW DO YOU PLAN TO
TIE THAT IN WITH MR. HANSEN AND THE LOANS?

MR. LEWIN: WELL, IF THERE IS SOME QUESTION AS TO -+
MR. WEINGARTEN IS ASSERTING THERE WAS SOME ATTEMPT TO CONCEAL
THE FACT THAT THERE WAS A LOAN FROM MR. MCAFEE. MR. MCAFEE
IS WELL KNOWN, AND HE IS WELL KNOWN BOTH~~IN TERMS OF 1 THINK
THE CAUSES HE REPRESENTED. THERE WOULD HAVE BEEN NO
EMBARRASSMENT TO CONGRESSMAN HANSEN IN TERMS OF PUTTING DOWN
THE LOAN IF IT HAD BEEN A LOAN TO HIM. THAT'S ALL I AM
POINTING OQUT.

MR. WEINGARTEN'S ARGUMENT IS THAT THE LOAN FROM
MR. MEADE, FOR EXAMPLE ~- HE ELICITED THE FACT THAT MR. MEADE
WAS CONVICTED, AND ARGUED TO THIS JURY IN OPENING STATEMENT
THAT CONGRESSMAN HANSEN'S REASON FOR NOT PUTTING THE FOAN
ON THE FORM WAS HE DID NOT WANT TO SHOW THAT HE RECEIVED A
LOAN FROM SOMEBODY WHO HAD-BEEN CONVICTED. | THINK THE FACT

THAT MR. MCAFEE 1S5 WELL KNOWN IS A SUBSTANTI1AL COUNTERVAILING
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FACTOR THAT DEMONSTRATES THAT HE IS --

THE COURT: BRIEFLY, BRIEFLY. BECAUSE WE ARE
CERTAINLY NOT GOING TO HAVE THE CASE OF GARY POWERS TRIED
HERE N THE COURT.

MR. LEWIN: YES, OF COURSE.

THE COURT: VERY, VERY BRIEFLY, AND TIE IT IN
QUICKLY, WILL YOU PLEASE, MR, LEWIN?

MR. LEWIN: ALL RIGHT.

CEND OF BENCH CONFERENCE)

BY MR. LEWIN:

Q I WAS ASKING YOU, MR. MCAFEE, WHETHER YOU HAD
REPRESENTED PREVIOUSLY CLIENTS WHOSE CASES AND MATTERS WERE
A MATTER OF PUBLIC INTEREST AND REPORTED, AND 1 THINK YOU
RESPONDED AFFIRMATIVELY; 1S THAT CORRECT?

A YES.

Q SPECIFICALLY, FOR EXAMPLE, WITH REGARD TO FRANCIS
GARY POWERS, THE PILOT IM THE U-2 INCIDENT. DID YOU REPRE~
SENT HIM?

A YES.

Q 0.K. AND THAT WAS REPORTED IN THE PRESS, AND YOUR
REPRESENTATION OF HIM WAS REPORTED?

A YES, )

Q YOU REPRESENTED ALSO IN CONNECTION WITH THE PUEBLO
INCIDENT, 1 BELIEVE YOU REPRESENTED SOME CLIENTS. WHAT WwAS

THAT?
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A I REPRESENTED A FATHER, AND I MADE A TRIP ALONG
WITH HIM TO MOSCOW. ANDY, ANYWAY, THEN I ENDED UP REPRESENT-
ING, OH, T THINK ABOUT -- I CAN'T REMEMBER THE EXACT NUMBER,
MAYBE 15 OR 20 MEMBERS OF THE CREW.

A OF THE CREW OF THE U.S.S5. PUEBLO.

A YES.

Q AND THAT WAS ALSO REPORTED IN THE PRESS.

A I'M PRETTY SURE IT WAS. THE INCIDENT I'M SURE WAS .

Q IT'S FAIR TO SAY, ISN'T IT, THAT YOU ARE A WELL-
KNOWN, RESPECTED ATTORNEY ACCORDING TO MATTERS THAT ARE
REPORTED IN THE PRESS. YOU CONSIDER YOURSELF IN THAT REG RD,
DON'T YOu?

A WELL, I THOUGHT 1 WAS.

Q GOOD. 0.K. 1 JUST WANTED TO ESTABLISH THAT.

A I MEAN 1 THOUGHT I WAS RESPECTED. NOW, I HOPE -~
I DON'T KNOW.

Q AND THE PUBLIC KNOWS OF YOUR NAME IN CONNECTION
WITH THESE CASES, YOU THINK,

A GENERALLY SPEAKING, I'D SAY THAT'S CORRECT.

Q ALL RIGHT. FINE. NOW, LET ME TAKE YOU BACK, THEN,
TO 1979. YOU TESTIFIED THAT YOU REPRESENTED THE FAMILY OF
A HOSTAGE HELD IN TEHRAN, IS THAT RIGHT?

A YES, SIR.

Q AND WHO SPECIFICALLY? WHAT'S THE NAME OF THAT

FAMILY?
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A WELL, 1T WAS MRS. TIMM. BARBARA AND KENNETH TIMM
-« T=~1-M-M-5, TIMMS. THE HOSTAGE'S NAME WAS NOT TIMM; IT
WAS KEVIN HERMANIE, AND HIS MOTHER WAS BARBARA TIMM, WHO HAD
REMARRIED MR. HERMANIE == | BEG YOUR PARDON; MR. TIMM.

Q AND SHE RETAINED YOU FOR THE PURPOSE OF ASSISTING
IN TRYING TO RELEASE HER SON? IS THAT CORRECT?

A THAT'S CORRECT.

Q NOW, COULD YOU JUST EXPLAIN TO THE COURT AND JURY
HOW COME -- I'M SORRY. BEFORE I GET TO THAT —-- STRIKE THAT.

WAS 1T IN THAT CONTEXT THAT 'YOU FIRST CONTACTED
CONGRESSMAN HANSEN?

A YES.

Q ALL RIGHT. NOW, WOULD YOU EXPLAIN, PLEASE, TO THE
COURT AND JURY WHY IT WAS IN THAT CONTEXT THAT YOU CONTACTED
CONGRE5SMAN HANSEN?

A BECAUSE THE CONGRESSMAN HAD BEEN OVER TO TEHRAN

1 BELIEVE ON TWO OCCASIONS -- EITHER ONE OR TWO OCCASIONS.

.AND HE HAD ALSO BEEN IN TOUCH WITH A FELLOW BY THE NAME OF

AL1 AGAH, 1 BELIEVE HIS NAME WAS, WITH THE IRANIAN EMBASSY
HERE AT THAT TIME. AND HE HAD DEVELOPED A GOOD DEAL OF
CONTACTS WITH THE IRANIAN GOVERNMENT HERE, A5 WELL AS.IN
TEHRAN. AND, OBVIOUSLY, I WAS INTERESTED IN PROCURIN? AS
MUCH INFORMATION AS 1 POSSIBLY COULD IN THE HOPES OF ASSISTING
MY CLIENT.

Q AND YOU HAD LEARNED ABOUT THIS FROM THE PRESS, FROM
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REPORTS ABOUT WHAT THE CONGRESSMAN HAD DONE.

A YES, 1 DID.

Q AND WHEN YOU WENT TO SEE THE CONGRESSMAN ABOUT THESE
MATTERS, WAS THE CONGRESSMAN HELPFUL?

A MOST HELPFUL.

-

Q COULD YOU BE SPECIFIC IN WHAT REGARDS HE WAS HELPFUL

A HE, IF I REMEMBER CORRECTLY, CALLED AND MADE SOME
ARRANGEMENTS FOR US TO MEET WITH REPRESENTATIVES OF -- AT THE
IRANJAN EMBASSY AT THAT TIME. HE ALSO HAD MADE SOME CALLS
TO TEHRAN, BECAUSE A GREAT DEAL OF -- THE POWER STRUCTURE
AT THAT TIME WAS STUDENTS -- NOT S5TUDENTS, | GUESS. MAYBE
PEOPLE WHO HAD SPENT A CONSIDERABLE AMOUNT OF TIME IN THE
UNITED STATES WERE IN A POSITION OF AUTHORITY THERE. AND
HE ALSO INTERVENED IN BEHALF OF ME AND MY CLIENT WITH THE
STATE DEPARTMENT, IN TELEPHONE CALLS THERE.

I THINK HE EVEN SET UP AN APPOINTMENT FOR ME TO

MEET WITH A FORMER SENATOR FROM NORTH DAKOTA, WHO WAS REPRE-
SENTING THE IRANIAN GOVERNMENT AT THE MOMENT -- AT THAT TIME.
I MET WITH HIM. THERE WAS A NUMBER OF THINGS THAT HE DID DO.

Q AND IT'S A FACT, IS IT NOT, THAT FOR ALL THESE
MATTERS, HE WAS NOT ASKING YOU FOR ANYTHING AT THAT POINT?

A NO.

Q THIS WAS --

A NO. HE NEVER ASKED ME FOR ANYTHING.

Q AND YOU JUST CAME TO HIM AS AN ATTORNEY REPRESENT ING

»
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SOMEBODY IN TROUBLE, FAMILY OF SOMEBODY IN TROUBLE?

A WELL, | KNEW THAT HIS INTEREST WAS KEEN. 1 KNEW
THAT HE HAD BEEN THERE. IT WAS A SOURCE OF INFORMATION; 1T
WAS A SOURCE OF HELP. AND HE OPENED HIS GOOD OFFICES TO ME
AND ASSISTED ME.

Q AND WERE YOU IN HIS OFFICES IN THAT PERIOD OF TIME
FREQUENTLY?

A I'M SURE | WAS. 1 MEAN 1 WOULDN'T BE ABLE TO TELL
YOU HOW MANY TIMES.

Q AND --

A AND 1 CALLED HIM FREQUENTLY.

Q AND YOU CALLED HIM FREQUENTLY. AND DID YOU, IN
FACT, TRAVEL OVER, AT ANY POINT, TO TEHRAN?

A YES,.! DID.

Q IT'S A FACT, 1S5 IT NOT, MR. MCAFEE, THAT YOU WERE
IN TEHRAN AT THE TIME THAT THE EFFORT -~ ABORTIVE EFFORT WAS
MADE TO RESCUE THE HOSTAGES?

A YES, 1 WAS.

Q AND COULD YOU TELL US, TELL THE COURT AND JURY,
WHETHER YOU THINK CONGRESSMAN HANSEN WAS IN ANY WAY HELPFUL
IN TERMS OF YOUR PERSONAL SECURITY AND THAT OF YOUR CLIENT
AT THE TIME? ‘

A | CONSIDER THAT HE -~ FOR WANT OF AN EXPRESSION,
YOU KNOW, SORT OF HELPED SAVE MY HIDE.

Q YOU THINK HE HELPED SAVE YOUR HIDE AT THAT TIME.
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A YES.

Q SO YOU MADE IT OUT OF TEHRAN AFTER THAT ABORTIVE
RESCUE EFFORT.

A YES.

Q NOW, DID YOU FEEL GRATEFUL TO HIM?

A 1 SURE DID.

Q DID HE ASK YOU FOR ANYTHING AT THAT POINT?

A NO.

Q NOW, WE ARE IN 1980, NOW, MR. MCAFEE. DID YOU
SUBSEQUENT TO THAT TIME HAVE OCCASION TO TALK TO THE CONGRESS-
MAN BOTH ABOUT IRAN AND OTHER MATTERS?

A YES. WE TALKED FREQUENTLY ABOUT IRAN. | MIGHT
ADD THAT, 1F MY MEMORY SERVES ME CORRECTLY, AFTER I GOT OUT,
THERE WAS A SECOND EFFORT FOR MRS. TIMM AND I TO GO BACK TO
TEHRAN, AND THE CONGRESSMAN ASSISTED IN THAT REGARD. AND
WE GOT TO PARIS. THEY WOULD NOT GIVE HER A VISA; THEY GAVE
ME A VISA. AND, ANYWAY, HE WORKED WITHME CONSTANTLY THROUGH
THIS PERIOD -~ 1 WON'T SAY CONSTANTLY. HE WORKED WITH ME
THROUGHOUT THE ENTIRE ORDEAL. AND AFTERWARD, AFTER THE RELEAS
I TALKED WITH HIM FREQUENTLY.

Q YOU KNEW AT THE TIME THAT YOU CONTACTED CONGRESSMAN
HANSEN THAT HE WAS A REPUBLICAN, DID YOU NOT?

A YES.

Q AND YOU KNEW HE WAS A CONSERVATIVE REPUBLICAN.

A WELL, I WOULD SAY THAT MY IMPRESSION OF THE

T
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CONGRESSMAN WAS THAT HE WENT WHERE ANGELS FEAR TO TREAD.
NOW, I DON'T KNOW WHETHER THAT IS CONSERVATISM OR NOT. BUT
1 KNEW THAT HE WAS CERTAINLY WILLING TO UNDERTAKE CONTROVERSIA%
MATTERS.

Q BUT IN TERMS OF POLITICAL VIEWS, YOU KNEW THAT HE
WAS -- 1 MEAN NOT CONSERVATIVE IN THE SENSE OF NOT WILLING
TO TAKE RISKS, BUT CONSERVATIVE IN THE SENSE OF BEING
POLITICALLY CONSERVATIVE, IN THAT SENSE.

A I ASSUME THAT HE IS. THAT WAS NOT REALLY A FACTOR
IN MY THINKING. I JUST KNEW THAT HE WAS WILLING TO HELP IN
LOST CAUSES, | GUESS.

Q 0.K. BUT LET ME ASK YOU, THEN, IF 1 MIGHT, JUST
BECAUSE IT'S RELEVANT IN TERMS OF THIS CASE, ASK YOU ABOUT
YOUR OWN VIEWS. ARE YOU ALSO POLITICALLY CONSERVATIVE?

A I ALWAYS HAVE A HARD TIME WITH CONSERVATIVE AND
LIBERAL PHRASES. 1 SUPPOSE 1'M CONSERVATIVE IN SOME AND
LIBERAL IN OTHERS.

Q ALL RIGHT.

A BUT -~ I DON'T KNOW HOW TO REALLY ANSWER THAT, OTHER
THAN TO SAY --

Q ALL RIGHT. LET ME ASK IT TO YOU ANOTHER WAY.

DID YOU SHARE AND HAVE YOU SHARED MANY OF CONGRESS -
MAN HANSEN'S VIEWS ON POLITICAL QUESTIONS?
A WELL, I'LL PUT IT THIS WAY: HE AND I «- 1 SHARED

ONE VIEW WITH HIM. HE AND I WERE NOT PARTICULARLY FOND OF
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THE STATE DEPARTMENT. 1 MEAN THAT 1 REMEMBER VERY WELL.

Q HOW ABOUT THE INTERNAL SERVICE?

A I SURE SHARE HIS VIEWS ON THAT.

Q O0.K. DID YOU IN THE COURSE OF 1980 ALSO HAVE
OCCASION AT VARIOUS TIMES THAT YOU WERE IN HIS OFFICE TO DISCUSS
VIEWS OF THE STATE DEPARTMENT, OF THE INTERNAL REVENUE SERVICE
OF VARIDQUS GOVERNMENT AGENCIES?

A YES.

Q DID HE BRING TO YOUR ATTENTION THE FACT THAT HE
PUBLISHED A BOOK IN 1980 THAT WAS CRITICAL OF THE INTERNAL
REVENUE SERVICE?

A YES.

MR. LEWIN: SPECIFICALLY, I WOULD LIKE TO HAVE MARKED
AS DEFENSE EXHIBIT --
THE DEPUTY CLERK: DEFENDANT'S EXHIBIT 12 MARKED
FOR IDENTIFICATION.
(DEFENDANT'S EXHIBIT NO. 12 WAS
MARKED FOR IDENTIFICATION)
BY MR. LEWIN:

Q I SHOW YOU WHAT I HAVE MARKED AS DEFENDANT'S
EXHIBIT 12 FOR IDENTIFICATION AND ASK YOU WHETHER YOU RECOG-
NIZE THAT BOOK.

A YE5, 1 DO.

Q DID YOU GET A COPY OF THAT?

A I MEAN 1 DON'T -~

34-569 0 - 84 ~ 41
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Q I DON'T MEAN THAT PARTICULAR COPY, OF COURSE. ['M
SORRY.  YOU ARE AN ATTORNEY, MR. HANSEN, SO YOU ARE VERY
SPECIFIC --

THE COURT: MR. MCAFEE, NOT MR. HANSEN.
MR. LEWIN: 1 MEAN MR. MCAFEE. ['M SORRY.
BY MR. LEWIN:

Q S0 YOU ARE VERY SPECIFIC, AND i'M AFRAID THAT AT
TIMES MY QUESTIONS MAY NOT BE SUFFICIENTLY SPECIF]C FOR YOU.
SO YOU ARE CORRECT TO CORRECT ME.

BUT DO YOU RECOGNIZE THAT —- NOT THAT IDENTICAL
VOLUME, BUT --

A HE GAVE ME A BOOK LIKE THisS.

Q YES. AND HE GAVE [T TO YOU SOMETIME IN 1980, DURING
YOUR MEETINGS?

A YES, 1'M SURE HE DID.

MR. LEWIN: WE QFFER DEFENDANT'S EXHIBIT 12 iIN

MR. WEINGARTEN: 1 WOULD LIKE TO APPRUACH THE BENCH.
THE COURT: COUNSEL TO THE BENCH.
(AT THE BENCH)
- THE COURT: IT IS INTERESTING, BUT OTHER THAN THE
FACT THAT THEY SHARED A BODK THAT CONGRESSMAN HANSEN ﬁAD
WRITTEN, WHAT IS YOUR RELEVANCE?.
MR. LEWIN: MR. MCAFEE HAS TESTIFIED THAT HE LENT

THE MONEY, IN ANSWER TO MR. WEINGARTEN'S QUESTIONS, TO PROMOTE
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A BOOK. AND, IN FACT, I WILL ELICIT THAT IT WAS MORE THAN
SIMPLY A BOOK. IT WAS THE WHOLE PURPOSE BEHIND THE BOOK.

THE COURT: THIS BOOK?

MR. LEWIN: [T IS THIS BOOK, EXACTLY THIS BOOK.
1T'S AT THE VERY HEART OF THE CASE, YOUR HONOR.

THE COURT: SO YOU ARE GOING TO TIE IN WHEN HE GAVE
HIM THE BOOK?

MR. LEWIN: I JUST DID. HE SAID IN 1980.

MR. WEINGARTEN: THE FACT THAT THERE'S A BOOK IS
FINE. THE JURY HAS SEEN THAT THERE 1S A BOOK. BUT WE OBJECT
T0 THE ADMISSION OF THE BOOK ITSELF. WHAT 1S CONTAINED --
THE SUBSTANCE OF THE BOOK, WHAT IS CONTAINED THEREIN 1S WHOLLY
IRRELEVANT. IT IS INFLAMMATORY; IT 1S PREJUDICIAL. WE OBJECT
TO ITS ADMISSION INTC EVIDENCE. WE THINK IT WOULD BE GROSSLY
UNFAIR 1F THAT BOOK WENT BACK WITH THE JURY.

MR. LEWIN: IT IS AMAZING. THE MAN TESTIFIES IN
ANSWER TO THE GOVERNMENT'S QUESTION THAT HE HAS GIVEN THIS
MONEY WHICH THE GOVERNMENT 1S5 CHARGING TO PROMOTE THIS BOOK,
AND THE GOVERNMENT SAYS THE JURY CAN'T SEE THE BOOK?

MR. WEINGARTEN: THE JURY HAS SEEN THE BOOK. WHAT
THE JURY SHOULDN'T BE ABLE TO DO 1S SEE THE SUBSTANCE.

MR. LEWIN: NOC, THE WHOLE POINT OF THIS THIQG 15
THAT TH1S INDIVIDUAL SUPPORTS, SUPPORTED AND LENT FUNDS PRE-
CISELY FOR THIS PURPOSE, WHICH WAS DESIGNED TO AMEND THE

INTERNAL REVENUE LAWS., THIS BOOK, WHICH 1S THE STORY OF THE
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IRS AND [TS ABUSE, IS EXACTLY WHAT CONGRESSMAN HANSEN WAS
SOLICITING THE FUNDS FOR. AND PLAINLY, IT IS, I THINK, THE
MOST ADMISSIBLE EXHIBIT I HAVE YET SEEN IN THIS CASE.

THE COURT: | WOULDN'T COUCH IT AS THE MOST ADMISSIBYE
EXHIBIT IN THIS CASE.

MR. LEWIN: WELL, I'M SORRY, YOUR HONOR.

THE COURT: BUT I WILL ADMIT IT OVER GOVERNMENT'S
OBJECTION. AND CERTAINLY, IN ARGUMENT THE GOVERNMENT CAN
MAKE 1TS ARGUMENT THAT JUST THE FACT THE BOOK HAS BEEN WRITTEN
AND THE FACT THIS GENTLEMAN HAS SO TESTIFIED THAT HE GAVE
MONEY IN ORDER TO ENCOURAGE ITS PUBLICATION IS THE POINT THAT
IS TRYING TO BE MADE, RATHER THAN THE CONTENTS OF THE BOOK.
BUT 1 DON'T THINK WE HAVE TO BELABOR IT ANY MORE BEYOND TYING
IT IN TO THE REASON, IF IT IS GOING TO BE 50, THAT MR. MCAFEE
IS GOING TO EXPRESS WHY HE LENT MONEY. BUT OTHER THAN THAT,
THE CONTENTS OF THE BOOK, WE DON'T HAVE TO BELABOR, RIGHT,
MR. LEWIN?

MR. LEWIN: 1 AM NOT BELABORING IT, YOUR HONOR.
I DON'T THINK | HAVE BELABORED ANYTHING.

THE COURT: 1 AM SAYING JUST FOR THE FUTURE.

MR. LEWIN: YOUR HONOR, LET ME SAY: SEVERAL TIMES
WE HAVE BEEN UP TO THE BENCH AND YOUR HONOR HAS MADE SIATEMENTh
TO ME, “LET'S KEEP IT CONCISE, DON'T BELABOR IT."™ I THINK
I HAVE NOT BELABORED ANYTHING IN THIS CASE, YOUR HONOR. |

HAVE MOVED IT ALONG. AND I DO NOT FEEL 1 WARRANT THOSE KIND
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OF REMARKS FROM YDUR HONOR.
THE COURT: FINE. 1 JUST WANT TO MAKE CERTAIN IT
DOES MOVE ALONG, MR. LEWIN. BUT 1 ALSO WANT TO MAKE CERTAIN
WE DON'T GO INTO A DISCUSSION OF THE CONTENTS OF THE BOOK,
BECAUSE I THINK WE WILL AGREE THE ONLY REASON IT IS COMING
IN 1S TO SHOW THAT KIND OF CONNECTION, IF ANY THERE BE, BETWEEN
MR. MCAFEE'S PAYMENT OF MONEY AND CONGRESSMAN HANSEN'S ACCEPTAN(Q
OF 1T, AND SOMEHOW YOU WILL TIE THAT IN TO THE DISCLOSURE
FORMS. | ASSUME THAT'S WHY YOU ARE MOVING iT.
MR. LEWIN: RIGHT.
THE COURT: IT'S IN, OVER OBJECTION. ALL RIGHT.
CEND OF BENCH CONFERENCED
MR. LEWIN: SO, YOUR HONOR, 1 OFFER DEFENDANT'S
EXHIBIT 12 IN EVIDENCE.
THE COURT: IT'S IN.
MR. LEWIN: THANK YOU.
(DEFENDANT'S EXHIBIT NO. 12 WAS
RECEIVED IN EVIDENCE)
BY MR. LEWIN:
Q THE TITLE OF THE BOOK IS "TO HARASS OUR PEOPLE",
BY CONGRESSMAN GEORGE HANSEN AMD LARRY ANDERSON, "THE STORY
OF THE IRS." AND THEN -~ CAN I JUST READ THE FRONT COVER,
YOUR HONOR, JUST SO THAT --
THE COURT: I DON'T THINK THAT'S NECESSARY, MR.

LEWIN. IT IS IN EVIDENCE. BUT WE CAN HAVE THE TIE=-IN NOW
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THAT WE TALKED ABOUT AT THE BENCH.
BY MR. LEWIN:

Q YOU TESTIFIED ON DIRECT EXAMINATION, MR. MCAFEE,
THAT THE LOAN THAT THE GOVERNMENT HAS HAD YOU TESTIFY ABOUT
== BOTH LOANS, THE $25,000 LOAN AND THE $60,000 LOAN, WERE,
TO YOUR UNDERSTANDING, FOR PROMOTION OF A BOOK. .

A THAT*S CORRECT.

Q AND WAS THAT THE BOOK THAT YOU ARE JUST REFERRING
T0?

A I ASSUME THAT 1T WAS.

Q AND THAT'S WHAT You UNDERSTOOD AT THE TIME THAT
THE CONGRESSMAN HAD SPOKEN TO YOU ABOUT SECURING FUNDS FOR
HIS USE IN 1981.

A YES.

Q HAD YOU PRIOR TO THAT TIME DISCUSSED WITH THE CONGRE:
MAN HIS VIEWS CONCERNING THE INTERNAL REVENUE SERVICE?

A YES.

Q AND TS ABUSES.

A YES.

Q AND YOU AGREED WITH HIS ESTIMATES REGARDING THE
INTERNAL REVENUE SERVICE.

A YES. _

Q AND YOU HAD AGREED THAT WHAT WAS NEEDED WAS A CHANGE
OF INTERNAL REVENUE SERVICE PRACTICES?

A YES.
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Q AND DID THAT MOTIVATE YOU IN TERMS OF MAKING THAT
LOAN?

A WELL, WHEN HE CALLED ME, TO BE VERY CANDID, VERY
HONEST WITH YOU, I1F HE NEEDED MONEY, WHETHER IT WAS FOR THE
BODK OR ANYTHING, | CONSIDERED THAT WHAT HE HAD ASSISTED ME
IN IN THE PAST CERTAINLY WOULD JUSTIFY HELPING THE MAN. SO,
CERTAINLY, THIS WAS IN MIND AT THE TIME, BECAUSE THAT'S WHAT
HE SAID.

Q HE DIDN'T ASK YOU FOR %$25,000 TO TAKE A VACATION
AROUND THE WORLD, DID HE?

A NO, SIR.

Q HE TALKED SPECIFICALLY ABOUT THAT BOOK WHICH HE
HAD GIVEN YOU A COPY OF.

A YES.

Q AND ABOUT ACHIEVING THE GOALS OF THAT BOOK, DIDN'T
HE ?

A YES.

.Q 0.K. DID HE ALSO DISCUSS WITH YOU AT THE TIME,

MR. MCAFEE, THAT HE WAS INTENDING TO HAVE A NONPROFIiT CORPORA-
TION THAT WOULD BE INVOLVED IN DISTRIBUTING OR PROMOTING THAT
BOOK 2

A THE EXACT TERMINOLOGY =-- TO ANSWER YOUR QUESTION,

1 BELIEVE THAT'S A FAIR STATEMENT. 1 DO RECALL HIM MENTIONING
THAT HE HAD EITHER STARTED, WAS GOING TO START, AND THAT THERE

WERE SOME PROBLEMS WITH GETTING A TRUSTEE, OR SOMETHING TO THAT
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EFFECT. BUT 1 WAS OF THE IMPRESSION THAT THERE WAS SUCH AN
ORGANIZATION -~ OR WOULD BE SUCH AN ORGANIZATION; HOWEVER
YOU WANT TG PUT IT.
Q  AND YOU TOLD THAT, IN FACT, TO MR. WEINGARTEN AND
MR. COLE WHEN YOU TESTIFIED BEFORE THE GRAND JURY, DIDN'T YOU?
DO YOU RECALL THAT?
WELL, LET ME SHOW YOU YOUR GRAND JURY TESTIMONY.
THE COURT: WELL, THE QUESTION [S: DO YOU RECALL
THAT?  LET'S FIND OUT IF HE RECALLS IT, MR. LEWIN.
THE WITNESS: [ MAY HAVE.
BY MR. LEWIN:
Q WELL, YOU WERE ASKED --
THE COURT: COULD WE HAVE A COPY, PLEASE, IF YOU
HAVE ONE, COUNSEL? '
BY MR. LEWIN:
Q THE BOTTOM OF PAGE 46 AND THE TOP OF PAGE 47 --
THE COURT: THANK YOU.
BY MR. LEWIN:

Q -= YOU WERE ASKED: "DID CONGRESSMAN HANSEN AT ALL

IMENTION TO YOU ANY KIND OF CORPORATE UR BUSINESS STRUCTURE

THAT HE HAD SET UP FOR THE PROMOTION OF HIS BOOK?
“"ANSWER: YES. .
"QUESTION: AND DID HE SAY THAT THIS WAS A LOAN

TO THAT CORPQRATE OR BUSINESS STRUCTURE?"™

“SPECIFICALLY, I DON'T REMEMBER.
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"QUESTION: DID HE TELL YOU THE NAME OF THE CORPORAT

BUSINESS STRUCTURE?

"ANSWER: THE ONLY THING I REMEMBER ABOUT THAT,

TRUSTEES. '1'M NOT SURE WHETHER THE TRUSTEE =-- 1 JUST REMEMBEj
THAT HE HAD A PROBLEM, BECAUSE I WAS INQUISITIVE ABOUT, YOUu
KNOW, EXACTLY WHY HE WANTED THE MONEY. AND I JUST REMEMBER
THAT HE COMMENTED ABOUT SOMETHING--NONPROFIT SOMETHING OR
OTHER, THAT HE HAD HAD TO LET GO OR THEY HAD TO LET GO, OR
THE DIRECTOR OR TRUSTEE OR SOMETHING. THAT'S ALL I CAN
REMEMBER ABOUT IT.™
THEN YOU WERE ASKED AT THE BOTTOM OF THAT PAGE ~--
MR. WEINGARTEN: EXCUSE ME, YOUR HONOR. THIS
ISN'T THE PROPER PROCEDURE TO REFRESH THE WITNESS' RECOLLECTI(
BY MR. LEWIN:
Q WELL, WERE YOU ASKED THOSE QUESTIONS AND DID YOU
GIVE THOSE ANSWERS?
THE COURT: YES, MR. WEINGARTEN. I THINK THAT WE
CAN NOW ASK 1F THE WITNESS WAS ASKED THOSE QUESTIONS, DOES
HE RECALL ANSWERING THEM, AND 1S THERE ANYTHING THAT REFRESHES
HIS MEMORY.
THE WITNESS: I'LL PUT IT THIS WAY: IF IT'? THERE,
I'M SURE 1 SAID IT. [ TALKED TO 1 BELIEVE MR. WEINGARTEN
BEFORE 1 EVER WENT TO THE GRAND JURY. 1 MEAN ON AN OCCASION

OTHER THAN THE DAY I WENT TO THE GRAND JURY, IF I REMEMBER

N.
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CORRECTLY. AND I'M SURE IF THAT'S THERE, | SAID IT.

BY MR, LEWIN:

Q AND AGAIN LET ME SHOW YOU AGAIN ON PAGE 73 OF THE

TRANSCRIPT. YOU SAY IF IT'S THERE.

MR. LEWIN: MAY I JUST READ ONE QUESTION AND ANSWER 7

THE COURT: WHY DON'T YOU COME UP HERE, MR. LEWIN,
SO WE DON'T HAVE ANY DIFFICULTY IN THE FUTURE.

MR. MCAFEE, WOULD YOU STEP DOWN AGAIN FOR ONE
MOMENT, PLEASE.

(AT THE BENCH)

THE COURT: MY THINKING, MR. LEWIN, IS I DON'T SEE
ANYTHING DIFFERENT IN READING THIS THAN WHAT THE GENTLEMAN
JUST TESTIFIED TO ON THE STAND. 1§ THERE SOMETHING --

MR. LEWIN: WELL, ON THE STAND HE WAS UNSURE ABOUT
WHETHER -- AND WHAT 1'M SAYING IS HERE IN THE GRAND JURY HE
IS QUITE SURE. IF YOUR HONOR WILL LOOK AT PAGE 73 --

MR. WEINGARTEN: [F THAT'S THE CASE, THE PROCEDURE
IS TO GIVE THE WITNESS THE GRAND JURY TESTIMONY SO HE CAN
READ THE PAGE HIMSELF,

THE COURT: THAT IS GENERALLY WHAT 15§ DONE, MR.
LEWIN, BECAUSE IN THE GRAND JURY TESTIMONY, A QUICK SKIMMING
OF THIS INDICATES HE DOESN'T PRECISELY REMEMBER, EITHFR.

MR. LEWIN: PAGE 73 I THINK IT IS QUITE PRECISE.

THE COURT: OH, PERHAPS SO, 1| HAVEN'T SEEN 73.

LET'S SEE. WAS THE QUESTION AT LINE 9?
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MR. LEWIN: YES, BEGINS AT LINE 9.

THE COURT: RIGHT. | DON'T KNOW WHETHER THAT 1S
TIED INTO THE SAME PERIOD OF TIME OR NOT, BUT HE DOES TALK
ABOUT THE MARKETING OF THE BOOK. AND HE ASSUMED THAT IT WAS
SOMETHING LIKE THE HERITAGE, AND HE UNDERSTOOD THAT 1T WAS
A NONPROFIT ORGANIZATION.

MR. LEWIN: BUT THAT'S QUITE DEFINITE, I THINK,
MORE SO THAN HE IS ON THE STAND. AND THAT WAS BACK IN ==

THE COURT: WHY DON'T YOU HAVE HIM READ IT AND SEE

‘IF IT DOES REFRESH HIS RECOLLECTION WHILE HE HAS A CHANCE

TO VISUALLY LOOK AT IT AND READ IT HIMSELF. PERHAPS YOU WILL
53HOW HIM BOTH PLACES THAT YOU ARE REFERRING TO.
(END OF BENCH CONFERENCE)
BY MR. LEWIN:

Q MR. MCAFEE, 1F 1 CAN JUST APPROACH YOU AND SHOW YOU
THE QUESTION AND ANSWER THAT BEGINS AT LINE 9 OF PAGE 73 AND
THE ANSWER THAT CONCLUDES AT LINE 20 AND ASK YOU WHETHER THAT
REFRESHES YOUR RECOLLECTION AS TO WHETHER YOU DISTINCTLY
TOLD THE GRAND JURY THAT YOU DID RECALL A NONPROFIT CORPORA-
TION BEING DI1SCUSSED BY CONGRESSMAN HANSEN TO PROMOTE THE
BOOK.

A YES, IT DOES. ’

Q SO, NOW, WAS THAT TRUE? WAS THAT ANSWER TRUE WHEN

IT WAS GIVEN IN THE GRAND JURY?

A YES, IT WAS.
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Q 0.K. SO COULD YOU JUST TELL US NOW -- [ WILL ASK
YOU: DID CONGRESSMAN HANSEN DESCRIBE TO YOU AN ORGANIZATION,
A NONPROFIT ORGANIZATION WHICH HE WAS INTENDING TO SET UP
FOR THE PURPOSE OF CARRYING OUT THE EFFORTS THAT ARE DESCRIBED
IN THIS BOOK?

A YES, SIR.

Q ALL RIGHT., THANK YOU. AND DID YOU GIVE HIM THE
CHECKS FOR $25,000 AND $60,000 WITH THAT UNDERSTANDING IN
MIND, THAT THERE WOULD BE AN ORGANIZATION THAT WOULD BE PRO-
MOTING THIS BOOK?

A HE TOLD ME THAT, AND | --

Q THAT WAS PART OF YOUR TOTAL UNDERSTANDING WHEN YOU
WROTE OUT THOSE CHECKS, WASN'T 172

A YES, SIR.

Q 0.K. 1IT WAS NOT YOUR UMDERSTANDING, AGAIN, THAT
THIS WAS SOMETHING THAT HE WAS USING FOR SOME PLEASURE CRUISE
OR PERSONAL ==

A NO.

Q ALL RIGHT.

A I REMEMBER HIM SAYING THAT HE WANTED TO PROMOTE
THE BOOK, THAT HE HAD AN ORGANIZATION, AND THAT WAS, YOU KNOW,
THE REASON FOR THE FUNDS.

Q FINE.

NOW, WITH REGARD TO THAT $25,000 LOAN, THERE WAS

SOME TESTIMONY BY YOU TODAY IN RESPONSE TO MR. WE INGARTEN'S
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QUESTIONS CONCERNING THE TIMING OF THE REPAYMENT OF THE
$25,000 LOAN. AND I BELIEVE MR. WEINGARTEN ASKED YOU ¥  iER
IT WASN'T TRUE THAT THE $25,000 LOAN WAS NOT REPAID UNTIL
JUNE OF 1983. DO YOU RECALL THAT THIS MORNING?
A 1 DON'T THINK -- MAYBE | DID SAY THAT. BUT 1 THINK
I SAID THAT 1 WAS TOLD BY THE BANK IN JUNE OF '83 --
Q RIGHT. AGAIN, YOU ARE BEING MORE PRECISE THAN [
AM, MR. MCAFEE, SO YOU'RE RIGHT.
A I DON'T KNOW. MAYBE 1 DID SAY WHAT YOU SAID, BUT
MY RECALL IS I GOT NOTIFICATION FROM THE BANK THAT IT HAD
BEEN PAID IN JUNE OF '83,

Q RIGHT. 1 STAND CORRECTED.

MR. WEINGARTEN WAS ASKING YOU, HOWEVER, WHETHER

IT WAS NOT A FACT THAT THE REPAYMENT WAS FIRST MADE AFTER

DON'T KNOW WHEHN THE I[NDICTMENT WAS.
A THAT'S CORRECT.

Q O.K. I WILL TELL YOU THAT THE INDICTMENT WAS IN

I'S THAT CORRECT?

A YES, SIR.

Q ALL RIGHT. 1 ASK YOU, HOWEVER, WHETHER |T !S NOT
A FACT THAT PRIOR TO THE INDICTMENT IN THIS CASE, YOU WERE
IN FACT ADVISED THAT COLLECTION PROCEEDINGS TO COLLECT ON

THAT NOTE WERE GOING TO BE BEGUN BY THE 8ANK? DO You REMEMBE%
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THAT?
A COLLECTION PROCEE YINGS?
Q@  THAT'S RIGHT. THAT THE BANK WAS INTENDING TO
PROCEED TO COLLECT ON THAT NOTE.
A THAT VERY WELL COULD BE TRUE.
Q  WELL, LET ME SHOW YOU A DOCUMENT -
THE COURT: THE QUESTION IS: DO YOU REMEMBER THAT?
THE WI'NESS: | THINK | DO, JUDGE. 1 MEAN [ DON'T
KNOW WHAT DATE IT WAS, BUT | DO RECALL THAT THE BANK WAS
CALLING IN THE NOTE. 1 MEAN IF THAT'S WHAT YOU MEAN.
MR. LEWIN: ALL RIGHT.
YOUR HONOR, 1 DON'T HAVE COPIES OF THIS DOCUMENT,
BECAUSE THIS MATTER JUST CAME UP THIS MORNING.
THE COURT: ALL RIGHT. IF YOU WILL JUST SHOW IT
TO OTHER COUNSEL, THEN.
THE DEPUTY CLERK: DEFENDANT'S EXHIBIT 13 MARKED
FOR IDENTIFICATION.
(DEFENDANT'S EXHIBIT NO. 13 WAS
MARKED FOR IDENTIFICATION.)
BY MR. LEWIN:
Q 1 SHOW YOU WHAT HAS BEEN MARKED AS DEFENDANT'S EXHIB
13 FOR IDENTIFICATION, MR. MCAFEE, AND I ASK YOU WHETHER
YOU RECOGNIZE THAT LETTER.
A YEs.

Q COULD YOU DESCRIBE, 1S THAT A LETTER FROM YOU TO
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CONGRESSMAN HANSEN?

A YES, IT IsS.

Q AND WHAT 1S5 THE DATE OF THAT LETTER?

A MARCH THE 15TH, 'S83.

Q MARCH 15TH, '83. SC THAT'S BEFORE APRIL OF 1983,
BEFORE THE INDICTMENT.

A YES.

Q ALL RIGHT. AND IT'S A LETTER THAT YOU WROTE TO
CONGRESSMAN HANSEN.

A YES, 1T IS.

MR. LEWIN: WE OFFER DEFENDANT'S EXHIBIT 13 IN
EVIDENCE.
MR. WEINGARTEN: NO OBJECTION.
THE COURT: IT'S IN EVIDENCE, WITHOUT OBJECTION.
(DEFENDANT'S EXHIBIT NO. 13
WAS RECEIVED IN EVIDENCE)
BY MR. LEWIN:

Q AND WHAT 1S ATTACHED TO IT, MR. MCAFEE?

A IT'S A STATEMENT OF INTEREST DUE, TO MYSELF, ODELL
ROGERS, STATING, "THE ACCRUED INTEKEST ON YOUR DEMAND NOTE
TOTALING 25,000 WITH INTEREST AT THE RATE OF 20 PERCENT FROM
4/1/82 T-ROUGH 3/31/83 AMOUNTS TO $4,999.99. WE SHOULD
APPRECIATE PAYMENT ON OR BEFOR. 3/31/83."

Q 0.K. AND COULD YOU READ THE LETTER THAT YOU WROTE

CONGRESSMAN HANSEN ON MARCH WHATEVER IT WAS, 19832
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A "DEAR GEORGE: I AM ENCLOSING A STATEMENT EROM
MINERS AND MERCHANTS BANK. AS 1 EXPLAINED TO YOU, DIFFERENCES
HAVE ARISEN BETWEEN MR. ROGERS AND MYSELF. IN ADDITION TO
THE ECONOMIC PLIGHT OF THE COAL BUSINESS, I AM UNABLE TO
HANDLE THIS MATTER. IT IS ABSOLUTELY MANDATORY THAT SOME
ARRANGEMENTS BE MADE WITHIN THE NEXT TWO TO THREE WEEKS."

Q IS 1T FAIR TO SAY THAT THAT WAS A NOTIFICATION THAT
YOU HAD RECEIVED FROM THE BANK THAT THAT NOTE WOULD MAVE TO
BE PAID, AND YOU UNDERSTOOD OTHERWISE THERE MIGHT VERY WELL
BE SOME LEGAL ACTION TAKEN?

A I CONSTRUED THIS AS A DEMAND FOR INTEREST PAYMENT.

Q ALL RIGHT.

A I MEAN THAT'S WHAT IT SAYS. AND I WOULD ASSUME
THAT HAD THE INTEREST BEEN PAID, AGAIN -- 1 MEAN THAT'S AN
ASSUMPTION ON MY PART RIGHT NOW.

Q O0.K. UNTIL THAT TIME -- THAT LETTER SPEAKS OF
DIFFERENCES BETWEEN YOURSELF AND MR. ROGERS.

A YES.

Q UNTIL THAT TIME, IS IT NOT A FACT THAT YOU HAD TOLD
CONGRESSMAN HANSEN THAT TO YOUR UNDERSTANDING, THE NOTE
COULD BE CONTINUED, SO LONG AS INTEREST WAS PAID?

A THAT WAS MY UNDERSTANDING. .

Q AND YOU HAD SO COMMUNICATED THAT TO CONGRESSMAN
HANSEN PRIOR TO MARCH OF 1983.

A I VERY LIKELY DID. I MEAN I DO RECALL TELLING HIM
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THAT MR. ROGERS AND I HAD PARTED COMPANY AND THAT I WAS CER-
TAINLY NOT IN CONTROL OF WHAT HE MAY OR MAY NOT WANT TO DO.

Q AND IN FACT, THE LAWSUIT THAT WAS ULTIMATELY BROUGHT
AFTER THE INDICTMENT WAS A LAWSUIT THAT WAS BROUGHT BY MR.
ROGERS WITHOUT YOUR CONSENT.

A WELL, THERE IS A DIFFERENCE OF OPINION ON THAT.
SOME SAY 1 CONSENTED; SOME SAY 1 DIDN'T.

THE COURT: WHAT DO YOU SAY, SIR? THE QUESTION
WAS ASKED OF You.

THE WITNESS: 1 REALLY DON'T RECALL CONSENTING TO
[T, BECAUSE 1 DO REMEMBER MR. -~ THE CONGRESSMAN'S ADMINIS-
TRATIVE ASSISTANT, NOT MCKNIGHT, BUT --

BY MR. LEWIN:

Q MCKENNA.

A MCKENNA.

Q YES, SIR.

A == TELLING ME THAT THEY WERE GOING TO SATISFY THIS
MATTER WITHIN 30 TO 60 DAYS. THEN MR. MCKENNA CALLED ME AND
SAID, "WHY ARE YOU SUING ME", OR WORDS TO THAT EFFECT. I
SAID THAT I DIDN'T KNOW THAT 1 WAS.

Q YOU DIDN'T KNOW THAT A SUIT HAD BEEN BROUGHT.

A NO, I REALLY DIDN'T. .

Q 0.K. WITH REGARD TO THAT NOTE, THE $25,000 NOTE
AND THE $60,000 NOTE, IT'S A FACT, ISN'T IT, MR. MCAFEE, THAT

YOU DIDN'T SPECIFICALLY TELL CONGRESSMAN HANSEN THAT THAT

34-569 0 - 84 ~ 42
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NOTE WAS GOING TO BE USED WITH A BANK?
A 1 DON'T KNOW WHAT I TOLD HWIM, REALLY, ABOUT THE NOTE
Q YOU MAY NOT HAVE TOLD HIM ANYTHING LIKE THAT AT
ALL. HE MAY JUST SIMPLY HAVE THOUGHT THE NOTE WOULD GO TO
YOU AND WOULD STAY WITH YOU UNTIL IT WOULD BE PAID.
A IT COULD HAVE BEEN EITHER WAY.
Q 0.K. IT IS ALSO A FACT, ISN'T IT, THAT THAT
$25,000 LOAN, HE INDICATED TO YOU THAT FOR PURPOSES OF PRO-
MOTING THE BOOK, HE NEEDED MORE THAN 25,000, BUT ALL THAT
YOU WERE PREPARED TO GIVE HIM IN JULY WAS 25,0007 MAYBE THAT
QUESTION 1S ALL TOO COMPLICATED.
WITH REGARD TO THE $25,000 LOAN, DIDN'T CONGRESSMAN
HANSEN INDICATE TO YOU [N JULY THAT HE NEEDED MORE THAN 25,000
FOR THAT PURPOSE?
A YES., IN THE VERY BEGINNING, YES.
Q AND YOU JUST TOLD HIM, "LOOK, ALL I COULD GIVE YOQU
AT THE PRESENT TIME FOR THIS PURPOSE OF PROMOTING THE BOOK
AND THE ORGANIZATION 1S 25,000."
A IF 1 RECALL CORRECTLY, I TOLD HIM THAT 1 HAD A
BUSINESS PARTNER AND THAT 1 WOULD CONSULT WITH HIM AND SEE
IF WE COULDN'T ASSIST IN THE 25,000. 1 BELIEVE THAT'S CORRECT
Q BUT MY POINT 15 THAT HE INDICATED TO YOU TH%T HE
NEEDED MORE THAN THAT, AND YOU SAID --
A AS MY MEMORY SERVES ME, 1 THINK THAT'S CORRECT.

Q WELL, IF YOU HAVE SOME DOUBT, LET ME SHOW YOU PAGE 2{
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OF YOUR GRAND JURY TRANSCRIPT, LINES 5 THROUGH 11.

A

Q

A

Q

5 THROUGH 11?
YES.
YES, SIR.

NOW, HAVING READ THAT, DOES THAT REFRESH YOUR

RECOLLECTION THAT IN FACT, CONGRESSMAN HANSEN INDICATED TO

YOU THAT FOR THE PROJECT FOR WHICH HE WAS SOLICITING YOUR

ASSISTANCE, HE WOULD NEED SUBSTANTI1ALLY MORE THAN $25,000,

BUT YOU SAID, "ALL I CAN HANDLE 15 25,000 AT THE PRESENT

TIME"?
A

Q

THAT'S CORRECT.

AND A MONTH THEREAFTER, OR LESS -- APPROXIMATELY

A MONTH THEREAFTER, HE INDICATED TO YOU AGAIN THAT HE DID

NEED ADDITIONAL FUNDS, AND AT THAT POINT YOU WERE IN A POSI~

TION TO MAKE THAT $60,000 LOAN -- DR TO APPROVE THE WRITING

OF THE CHECK ON THE $60,000 LOAN.

A

Q

I' AM ASSUMING THAT'S CORRECT.
WELL, YOU DID APPROVE --

THE LOAN WAS MADE.

THE LOAN WAS MADE THE SECOND TIME. ALL RIGHT.

NOW, THERE HAS BEEN SOME TESTIMONY ON YOUR DIRECT

EXAMINATION ABOUT MATTERS HAVING TO DO WITH THIS HYDROGEN

CAR AND A VISIT THAT YOU MADE TO THE SECRETARY OF THE ARMY,

YOU RECALL THAT MR. WEINGARTEN INQUIRED AS TO THAT.

A

YES, 1 DO.
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Q 0.K. NOW, LET ME ASK YOU FIRST, [N THAT REGARD,
MR. MCAFEE, 15 THERE THE SLIGHTEST -- THE SLIGHTEST POSSI-
BILITY WHATEVER THAT THERE WAS ANY CAUSAL RELATIONSHIP IN
YOUR MIND BETWEEN THE MEETING WITH THE SECRETARY OF THE ARMY
OR CONGRESSMAN HANSEN'S REQUEST THAT THERE BE SUCH A MEETING
AND EITHER OF THESE LOANS?

A IN MY MIND, THERE 1S ABSOLUTELY, UNEQUIVOCALLY,
IN MY OPINION, AND IN MY FEELINGS, THAT THIS HAD NOTHING
TO DO WITH THE HYDROGEN CAR.

Q AND WITH THE MEETING WITH THE SECRETARY OF THE ARMY.

A AND THE SECRETARY OF THE ARMY, OR ANY OTHER MEETINGS
THAT =~ ANYTHING.

Q HOW WOULD YOU COMPARE THE MATTER OF THE SETTING
UP THIS MEETING WITH THE SECRETARY OF THE ARMY WITH THE
VARIOUS THINGS THAT YOU HAVE PREVIOUSLY DESCRIBED THAT
CONGRESSMAN HANSEN DID FOR YOU, IN TERMS OF [MPORTANCE, IN
TERMS OF EFFORT? WAS 1T AT ALL COMPARABLE?
WELL, YOU MEAN IN REGARD TO THE IRANIAN MATTER?

Q YES,

A WELL, IN MY OPINION, IT WAS MORE IMPORTANT IN THE
IRANIAN MATTER THAN ANY OF THIS.

Q OF COURSE. AND CONGRESSMAN HANSEN ASKED YOU FOR
NOTHING IN CONNECTION WITH THE IRANIAN MATTER.

A NOTHING.

Q LET'S GO TO THE MEETING WITH THE SECRETARY OF THE




10

1
12
13
14
16
16
17
18

21
22
23

24

601
ARMY. DID YOU KNOW THE SECRETARY OF THE ARMY BEFORE YOU WENT
TO MEET HIM?

A 'ves, 1 DID.

Q AND HOW DID YOU KNOW HIM?

A~ WELL, OF COURSE, HE WAS A CONGRESSMAN, I THINK,
FROM EITHER THE SIXTH DISTRICT OR -- OF VIRGINIA AT ONE TIME,
HE WAS ALSO COUNSEL FOR VICE PRESIDENT FORD WHEN HE WAS VICE
PRESIDENT. THEN HE ASSUMED THE SAME ROLE AS COUNSEL TO THE
PRESIDENT. AND I MET HIM FIRST AS COUNSEL FOR PRESIDENT FORD.
THEN LATER, HE GOT INTO PRIVATE PRACTICE IN D. C., AND 1
TALKED TO HIM AND MET HIM THEREAETER.

Q IN YOUR VIEW, COULD YOU HAVE CALLED UP THE
SECRETARY OF THE ARMY AND ARRANGED AN APPOINTMENT?

A I'M SURE I COULD HAVE.

Q DID YOU HAVE OTHER CONGRESSMEN YOU KNEW WHO COULD
HAVE ARRANGED AN APPOINTMENT WITH THE SECRETARY OF THE ARMY?

A 1 pID.

Q WHY DID YOU HAPPEN TO CHOOSE CONGRESSMAN HANSEN TO
MAKE THAT CALL?

A I DON'T KNOW. YOU KNOW, AS A RESULT OF THE lRAﬁlAN
INCIDENT, 1 MAD DEVELOPED A FRIENDLY RELATIONSHIP WITH GEORGE
HANSEN, AND | DON'T KNOW; I JUST DID.

Q IT SEEMED A VERY --

A ! CONSIDERED HIM A FRIEND OF MINE, AND, YOU KNOW ,

HE CERTAINLY HAD BEEN MORE THAN CONSIDERATE AND COMPASS 10NATE
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TO ME IN TIMES OF TROUBLE, AND | -; THERE'S NO SPECIFIC REASON
REALLY.

Q DID YOU HAVE ANY FEAR THAT THE SECRETARY OF THE
ARMY WOULD REFUSE TO SEE YOU IF YOU SIMPLY CALLED UP OR HAD
SOME OTHER CONGRESSMAN CALL UP?

A NO.

Q 1T WAS PURELY A MINISTERIAL MATTER. IT WOULD BE
EASIER AND FACILITATE THINGS SOMEWHAT IF A CONGRESSMAN CALLED
UP AND SAID, "LOOK, WILL YOU MEET THESE FOLKS TO TALK ABOUT
IT.” IS THAT A FAIR STATEMENT?

A I WOULD SAY THAT'S FAIR.

Q O.K. NOW, WITH REGARD TO THE MEETING ITSELF, IT'S
A FACT, 15 1T NOT, THAT CONGRESSMAN HANSEN DIDN'T STAY FOR
THAT MEETING? .

A NO, HE DID NOT. NOR DID THE SECRETARY.

Q NOR DID THE SECRETARY.

A WELL, ]F YOU CALL MEETING THE SUBSTANCE OF THE
MEETING.
Q 0.K.

A THERE WAS, YOU KNOW, "HELLO, HOW ARE YOU, WHAT'VE
YOU BEEN DOING," AND INTRODUCED ME TO THIS OTHER FELLOW.

Q AND CONGRESSMAN HANSEN LEFT IMMEDIATELY.

A YES.
Q 0.K.
A AND MR. MARSH DLD, TOO.
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Q AND MR. MARSH DID, TOO. AND YOU WERE LEFT WITH
MR. MEADE AND THE UNDERSECRETARY OF THE ARMY TO DISCUSS THIS
MATTER, WHETHER SOMEBODY WAS GOING TO BE PERMITTED TO GO AT
YOUR EXPENSE TO AUSTRALIA TO LOOK AT THIS CAR.

A 1 ASSUME HE WAS AN UNDERSECRETARY. | REALLY DON'T
KNOW.

Q SOME ASSISTANT OF THE SECRETARY.

A YES.

Q WAS IT MADE CLEAR TO EVERYBODY THAT YOU HAD A COM-
MERCIAL INTEREST IN THIS CAR?

A OH, 1 ASSUMED THAT IT WAS.

Q SO NOBODY WAS CONCEALING ANYTHING FROM THE ASSISTANT
TO THE SECRETARY OF THE ARMY WITH REGARD TO WHO WAS INVOLVED
WITH THE CAR AND WHAT YOUR INTERESTS WERE.

A WELL, I DIDN'T TRY TO CONCEAL ANYTHING. 1 THINK
I REITERATED -~ NOT REITERATED, BUT =-- I'M NOT SURE WHETHER
WE DISCUSSED THIS UNITED COAL COMPANY INTEREST IN IT. | MEAN
THERE WAS NO EFFORT ON MY PART TO TRY TO CONCEAL ANYTHING,
IF THAT'S WHAT YOU'RE ASKING ME.

Q RIGHT. NOR, TO YOUR KNOWLEDGE, AN EFFORT BY ANYBODY
ELSE AT THAT MEETING TO CONCEAL ANYTHING ~-

A NO, SIR. .

Q ;- WITH REGARD TO THAT CAR. IT WAS SIMPLY A DIS-
CUSSION WITH GOVERNMENT OFFICIALS TO SEE WHETHER THEY WOULD

RELEASE A COUPLE OF SCIENTISTS TO FLY, AT YOUR EXPENSE, TO
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AUSTRALIA TO EXAMINE THAT CAR.

A YES.

Q AND 1T WAS SIMPLY DISCUSSED ON THE MERITS, WHETHER
1T WOULD BE SENSIBLE FOR THE GOVERNMENT TC DO THAT.

A YES. 1 WON'T SAY SENSIBLE. I THINK THE GENTLEMAN
I SPOKE WITH WAS HIGHLY SKEPTICAL OF THE ABILITY TO DO WHAT
THIS MAN HAD SAID HE CAN DO.

Q SO YOU SPENT MOST OF YOUR TIME TALKING, OR WHOEVER
IT WAS WHO WAS DISCUSSING 1T SPENT MOST OF THE TIME TRYING
TO PERSUADE HIM THAT THERE WAS SOME POSSIBILITY THAT THIS
CAR REALLY WORKED.

A WELL, 1 DIDN'T KNOW WHETHER [T WORKED OR NOT. THAT
WAS EXACTLY WHAT 1 WAS TRYING TO FIND OUT.

Q RIGHT. BUT IN TERMS OF GVERCOMING THAT éKEPT]CISM,
SOMEBODY AT THE MEETING WAS TRYING TO PERSUADE HIM THAT, WELL,
THERE'S ENOUGH OF A POSSIBILITY, YOU OUGHT TO SEND FOLKS OVER
TO SEE IT.

A YES. I THINK I MAY HAVE -~ AT SOME POINT IN TIME,
WHAT THEY CALL THE PREMIER OF QUEENSLAND'S NAME CAME UP, AND
IT WAS MY UNDERSTANDING THAT HE -- HE'S, [ ASSUME, COMPARABLE T|
A GOVERNOR OF ONE OF OUR STATES =-- HAD.DISCUSSED THIS WITH
OUR AMBASSADOR THERE, AND THAT THERE WAS SOME OFFICIAES, HIGH-
RANKING OFFICIALS IN THE AUSTRALIAN GOVERNMENT WAS ALSO INTER-
ESTED IN, NATURALLY, DEVELOPING THIS.

Q ALL RIGHT. AND THEN YOU SAY AFTER THAT MEETING,
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YOU LOST -- WELL, 1 DON'T KNOW WHETHER YOU LOST INTEREST
TOTALLY, BUT YOU WERE NO LONGER AS PERSUADED THAT THIS CouLD
WORK?

A WELL, LET'S PUT IT THIS WAY: MY INTEREST WANED
CONSIDERABLY. | MEAN, NATURALLY, I WAS INTERESTED [N SEEING --
THIS FELLOW SAID HE HAD A CAR THAT WOULD RUN ON HYDROGEN,

AND I WANTED TO SEE iT. 1 DON'T THINK ANYBODY WOULD NOT

WANT TO SEE IT. BUT, AGAIN, THE RUNNING OF THE CAR, THERE

HAD BEEN SOME PUBLICITY IN AUSTRALIA WHERE THIS MAN HAD TRIED
THIS CAR OUT THERE AND HAD DRIVEN IT, AND, 0BVIOUSLY, You
KNOW, 1 WOULD HAVE LIKED TO HAVE SEEN 1IT.

Q SO YOU DID GO OVER TO AUSTRALIA TO SEE THAT.

A WELL, THE TRIPS TO AUSTRALIA WERE TWO-FOLD. MR.
MEADE HAD ANOTHER PROBLEM, TOTALLY UNRELATED TO THE HYDROGEN
CAR. HE HAD BOUGHT INTO SOME PROPERTY THERE, AND THE PROPERT)
HAD BEEN IN BANKRUPTCY AND WHATEVER, AND HE HAD HAD ANOTHER
U. S. ATTORNEY, AN AMERICAN LAWYER, GO OVER WHEN HE BOUGHT
IT AND THEY DEVELOPED SOME PROBLEMS, AND HE WANTED ME TO TRY T(
STRAIGHTEN THAT OUT FOR HIM. [T WAS A TWO-FOLD TRIP,

Q I SEE. 0.K.

NOW, WITH REGARD TO THESE LOANS, ANOTHER MATTER,
MR. MCAFEE, You HAVE, IN FACT, LENT MONEY TO OTHER PEqPLE
WITHOUT ANY SECURITY OTHER THAN THEIR PERSONAL NOTES, HAVE
YOU NOT, OTHER FRIENDS OR BUSINESS ASSOCIATES?

A YES.
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Q WHOM YOU HAVE ASS1ISTED WHEN THEY NEEDED A LOAN FOR
SOME PURPOSE, BUSINESS CR OTHER PURPOSE?
A YES. AND BORROWED SOME, TOO.
Q AND YOU BORROWED SOME. O©.K.
NOW, LET ME ASK YOU, MR. MCAFEE, WHETHER YOU HAVE
EVER REQUESTED FROM CONGRESSMAN HANSEN ANY OFFICIAL ACTION
IN RETURN FOR ANYTHING OF VALUE.
A NOT THAT | EVER RECALL. 1 MEAN I JUST -- WHEN YOU
SAY OFFICIAL, 1 ASKED THAT HE MAKE THE APPOINTMENT. IN MY
OWN MIND, ! DON'T CONSIDER THAT OFFICIAL, ALTHOUGH HE'S A
CONGRESSMAN. BUT IF THAT'S WHAT YOU HAVE REFERENCE TO, 1
DON'T KNOW WHETHER THAT'S OFFICIAL OR NOT.
Q AS A MATTER OF FACT, 1 AM ASKING YOU EXACTLY =-- IN
THE LANGUAGE EXACTLY AS IT WAS ASKED IN THE GRAND JURY: HAVE
YOU EVER REQUESTED FROM CONGRESSMAN HANSEN ANY OFFICIAL ACTION
IN RETURN FOR ANYTHING OF VALUE? DO YOU HAVE ANY DOUBT ABOUT
THAT?
A NC.
Q HAS CONGRESSMAN HANSEN EVER REQUESTED FROM YOU A
THING OF VALUE IN RETURN FOR ANY OFFICIiAL ACTION ON HIS PART?
A NO.
Q DID CONGRESSMAN HANSEN ASK YOU FOR ANYTHING }N
RETURN FOR SETTING UP THE APPOINTMENT WiTH SECRETARY MARSH?
A NO.

Q DID YOU OFFER ANYTHING TC HIM IN RETURN FOR SETTING
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UP THAT APPOINTMENT?

A NO.

Q  ARE YOU AWARE OF ANYONE EVER HAVING GIVEN CONGRESS-
MAN HANSEN ANYTHING IN RETURN FOR HIS OFFICIAL DUTIES?

A NO.

Q  ARE YOU AWARE OF CONGRESSMAN HANSEN EVER HAVING
ASKED ANYONE FOR ANYTHING IN RETURN FOR HIS OFFICIAL DUTIES?

A NO.

Q  MR. MCAFEE, IN THE COURSE OF THESE FEW YEARS SINCE
YOU'VE GOTTEN TO KNOW CONGRESSMAN MANSEN, HAVE YOU DISCUSSED
HIM AND HIS REPUTATION WITH OTHER PEOPLE WHO YOU KNOW?

A YEs.

Q  WITH OTHER LAWYERS?

A~ 1 DON'T KNOW WHETHER | HAVE DISCUSSED IT WITH OTHER
LAWYERS OR NOT.

Q  OTHER PEOPLE IN GOVERNMENT?

A YES.

Q  PEOPLE IN WASHINGTON AND VIRGINIA --

A IN WASHINGTON, PRIMARILY.

Q@  0.K. AND HAVE YOU, AS A RESULT OF ALL THESE DISCUS-
SIONS, BEEN ABLE TO FORM A CONCLUSION CONCERNING HIS REPUTATION
FOR TRUTH AND VERACITY?

A FROM WHAT I'VE BEEN TOLD, IT'S VERY GOOD.

Q  FROM WHAT YOU'VE BEEN TOLD.

A IT'S VERY GOOD.
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AND WHAT [S HIS REPUTATION? 1'M SORRY.
1 SAID FROM WHAT I'VE BEEN TOLD, I1T'S VERY GOOD.
FOR TRUTH AND VERACITY, FOR HONESTY.
YES.
THE MAN TELLS THE TRUTH.
YES.
AND PEOPLE HAVE TOLD YOU THAT,
YES.
MR. LEWIN: THANK YOU.
THE COURT: REDIRECT.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. WEINGARTEN:
MR. MCAFEE, A NUMBER OF QUESTIONS WERE POSED TO

YOUR MOTIVATION IN MAKING THESE LOANS. I THOUGHT

I REALLY DON'T.
SO IF YOU DON'T REMEMBER THE LOAN, HOW CAN YOU
TO YOUR MOTIVATION IN MAKING THE LOAN?

MR. LEWIN: YOUR HONOR, HE IS SIMPLY ARGUING WITH

THE COURT: NO, HE CAN ASK THIS QUESTION ON REDIRECT|

THE WITNESS: WELL, THE ONLY THING THAT | RECALL

p
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OF PROMOTING A BOOK.
BY MR. WEINGARTEN:

Q  0.K. THAT'S JUST A GENERAL ANSWER. BUT YOU HAVE
NO RECOLLECTION OF THE $60,000 LOAN.

A NO, I D0 NOT.

Q  ALL RIGHT. MR. MCAFEE, DEFENSE EXHIBIT 13 IS A
LETTER FRCM YOU TO CONGRESSMAN HANSEN RELATING TO COLLECTION
OF THE $25,000 NOTE. IS THAT CORRECT?

A YES, SIR.

Q  AND THE LETTER IS DIRECTED TO GEORGE HANSEN; NOT
TO A NONPROFIT ORGANIZATION. 1S THAT CORRECT?

A 1'M SURE IT IS.

Q  AND THE NOTES THEMSELVES WERE SIGNED BY CONGRESSMAN
HANSEN, OR A NONPROFIT ORGANIZATION?

A THEY WERE -- I'M SURE -- | MEAN THE NOTES THAT YoU
SHOWED ME CERTAINLY WERE BY GEORGE HANSEN.

Q  AND THE CHECKS THAT WERE WRITTEN OUT, WERE THEY
MADE OUT TO GEORGE HANSEN OR TO A NONPROFIT ORGANIZATION?

A GEORGE HANSEN.

Q  AND WHEN YOU LOOKED FOR REPAYMENTS THERE, DID YOU
LOOK TO GEORGE MANSEN OR A NONPROFIT CORPORATION?

A cebnqé HANSEN. ‘

Q  NoW, SIR, ON CROSS-EXAMINATION YOU WERE ASKED SOME
QUESTIONS ABOUT HELPING CONGRESSMAN HANSEN. IN FACT, SIR, IT

WAS NOT YOUR $85,000 THAT WENT TO CONGRESSMAN HANSEN; IT WAS
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JOHN MEADE'S BANK. 1S THAT NOT TRUE, SIR? THE $85,000 THAT
WOUND UP IN GEORGE HANSEN'S HANDS AS REPRESENTED BY THIS CHART,
25 PLUS 60, IN EFFECT WAS MONEY FROM THE MINERS AND MERCHANT
BANK. 1S THAT NOT TRUE?

A WELL, IT WAS ON MY CHECK. LET'S PUT IT THAT WAY.

Q AND YOU WENT RIGHT TO THE BANK, OR HAD SOMEONE GO
RIGHT TO THE BANK AFTER MAKING THOSE LOANS AND REPLACED THE
MONEY IN YDUR ACCOUNT WITH MINERS AND MERCHANT'S MONEY, AND
THEN MINERS AND MERCHANT BECAME THE RECIPIENT OF THE NOTES
TO GEORGE HANSEN. [SN'T THAT TRUE, SIR?

A WELL, AS 1 TOLD YOU BEFORE AND 1°'LL TELL YOU AGAJN:
THE CHECKS WERE WRITTEN, THE NOTES WERE PUT IN THE BANK. ONE
NOTE WAS BY ME, ONE WAS BY ODELL AND MYSELF. FUNDS WERE
TRANSFERRED, ACCORDING TO THOSE RECORDS, EILTHER DIRECTLY TO
ME FROM THE BANK OR THROUGH TC ODELL ROGERS AND THEN TO ME.

Q WELL, SO THE $85,000 FROM YOUR ACCOUNT WAS IMMEDI-
ATELY REPLACED BY MINERS AND MERCHANT MONEY.

A IF YOU WANT TO SAY SO.

Q WELL, DON'T YOU SAY 50, SIR?

A WELL, ONE OF THE NOTES APPARENTLY WAS TWO WEEKS
AFTER -- AND 1 JUST NOTICED IT THE OTHER DAY —-- WAS TWO WEEKS
AFTER THE ORIGINAL CHECK, | BELIEVE. SO I DON'T KNOW THE
MECHANICS OF WHAT DID TRANSPIRE IN THAT.

Q ALL RIGHT. MR. MCAFEE, YOU TESTIFIED, 1 BELIEVE,

ON CROSS THAT AFTER YOUR MEETING AT THE PENTAGON, YOU LOST
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INTEREST IN THE HYDROGEN CAR?

A NO. 1 SAID MY INTEREST WANED.

Q WELL, IT DIDN'T WANE ENOUGH TO PREVENT YOU FROM
GOING TO AUSTRALIA TWICE, DID IT?

A NO. 1 WENT TO AUSTRALIA TWICE.

Q AND YOU WENT ON AUGUST THE 14TH, THE DAY THE $60,000
LOAN WAS SIGNED; 15 THAT NOT CORRECT, SIR?

A I THINK YOU KNOW AS WELL AS 1 DO THAT I'VE TOLD
YOU ONCE, I DON'T RECALL SPECIFICALLY WHEN | LEFT. I THINK
YOU HAVE COPIES OF MY AIRLINE TICKETS. IF THAT'S WHAT 1IT
SAYS, THAT'S WHAT IT SAYS.

Q AND HOW ABOUT IN OCTOBER, TWO MONTHS AFTER AUGUST.
WERE YOU NOT DISCUSSING WITH MR. HORVATH THE PURCHASE OF THE
RIGHTS FOR THE HYDROGEN CAR FROM THE ORGANIZAT]ON CALLED
JAGABI LIMITED?

A I HAD A MEETING WITH MR. HORVATH IN WHICH HE WAS
TRYING TO SELL STOCK IN A CORPORATION, THE NAME OF WHICH |
DON'T RECALL.

Q WELL, YOU WERE IN AUSTRALIA DISCUSSING PURCHASE
OF THAT STOCK, AND THAT RELATED TO THE WATER CAR; AND THAT
WAS IN OCTOBER OF '81, WAS IT NOT?

A I'M SURE IF THAT'S WHEN 1 WAS THERE, THAT'S FHEN
IT OCCURRED.

Q SO IT'S FAIR TO SAY, SIR, EVEN THOUGH THE ARMY TOLD

YOU IN JULY THAT THE WATER CAR WAS NOT LIKELY TO BE A S5UCCESS,
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YOU PURSUED IT VIGOROUSLY THEREAFTER.

A THAT'S NOT CORRECT.

Q GOING TO AUSTRALIA TWICE AND OFFERING SCIENTISTS
A FREE TRIP TO AUSTRALIA IS NOT PURSUING IT VIGOROUSLY, SIR?

A AS A MATTER OF FACT, THE SECOND TRIP THAT 1 WENT
TO AUSTRALIA WAS ONLY INDIRECTLY INVOLVED IN, [F YOU WANT
TO CALL 1T, THE WATER CAR. THE SECOND TRIP WAS WITH MR. MEADE
SON AND H1S SON-IN-LAW. AND THE PRIMARY PURPOSE FOR THAT
TRIP WAS TO CLEAN UP AND TO STRAIGHTEN OUT SOME LEGAL AFFAIRS
PERTAINING TO SOME PROPERTY THAT MR. MEADE HAD PURCHASED.
AND, AS A MATTER OF FACT, WE LEFT HIS SON-IN-LAW THERE AND
CONFERRED PRIMARILY WITH ATTORNEYS WHO WERE INVOLVED IN HIS
PURCHASE OF THE PROPERTY THERE.

IT WAS ONLY SECONDARY, IF YOU WILL, THAT EVEN

HORVATH BECAME INVOLVED IN THAT TRIP.

Q MR. MCAFEE, YOU WERE ASKED IF THERE WAS A CONNEC-
TION BETWEEN THE $25,000 LOAN OR THE $85,000 IN LOANS AND
ANY OFFICIAL FAVORS FROM CONGRESSMAN HANSEN. IS THAT CORRECT?
YOU WERE ASKED BY MR. LEWIN.

A YES.

Q AND, OF COURSE, IF YOU SAID YES, THERE WAS A CONNEC-
TION, YOU KNOW YOU WOULD BE ADMITTING TO BRIBERY. ISITHAT
NOT TRUE? '

A I ASSUME SO.

Q AND IS IT JUST A COINCIDENCE, SIR, THAT THE VERY
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SAME DAY THAT YOU HAD THE MEETING AT THE PENTAGON, THE
$25,000 CHECK TO GEORGE HANSEN WAS CASHED IN A WASHINGTON
BANK ?

A 1F YOU SAY sO.

Q 1S 1T JUST A COINCIDENCE?

A I DON'T KNOW,

Q ISN'T 1T A FACT, SIR, THAT YOU HANDED CONGRESSMAN
HANSEN THIS CHECK, THE $25,000 CHECK MARKED GOVERNMENT EXHIBIT
42, THE DAY YOU CAME UP FOR YOUR MEETING WITH THE SECRETARY
OF THE ARMY?

A NO. THAT IS NOT TRUE.

Q AND YOU DON'T KNOW, SIR, THAT THE SAME DAY OF THE
MEETING, THAT CHECK WAS CASHED. THAT'S NEWS TO YOU?

A NO, I DON'T.

MR. WEINGARTEN: THANK YOU, SIR,

THE COURT: ANYTHING FURTHER AS FAR AS THIS WITNESS
IS CONCERNED? MR. MCAFEE, YOU ARE EXCUSED. | JUST ASK THAT
YOU NOT DISCUSS YOUR TESTIMONY WITH ANY OTHER POSS]BLE
WITNESS IN THIS CASE UNTIL THE MATTER IS CONCLUDED. GOOD
DAY, .

WE WILL TAKE A FIVE MINUTE RECESS, LADIES AND
GENTLEMEN. LADIES AND GENTLEMEN OF THE JURY, PLEASE‘REMEMBER
THE CONTINUING ADMONITION NOT TO DISCUSS THE CASE.

(FIVE-MINUTE RECESS TAKEN AT 11:30 AM.)

34-569 0 ~ 84 ~ 43
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AFTER RECESS:

THE COURT: MR. COLE, ARE YOU READY FOR THE JURY TO
COME IN?

MR. COLE: YES, YDUR HONCR.

THE COURT: BRING IN THE JURY.

(WHEREUPON, AT 11:40, THE JURY ENTERS.)

THE COURT. WHO WILL BE OUR NEXT WITNESS, MR. COLE?

MR. COLE: YVONNE JONES.

THE COURT: ALL RIGHT. LADIES AND GENTLEMEN, WE SHALL
RESUME WITH THE TESTIMONY. HAVE A SEAT, PLEASE.

MR. COLE. YOUR HONOR, I AM NOTIFIED THAT THE
GOVERNMENT HAS NOT, AT THIS TIME, MOVED TO ADMIT EXHIBITS 45
AND 45. WE WOULD AT THIS TIME MOVE TO ADMIT THOSE TWO EXHIBITS.

THE COURT: NO OBJECTION?

MR. LEWIN: T DON'T KNOW WHICH EXHIBITS THESE ARE.

MR. COLE: THE 60 THOUSAND DOLLARS NOTE SIGNED BY
GEORGE HANSEN.

MR. LEWIN: NO OBJECTION.

THE COURT. THEY ARE IN EVIDENCE.

(WHEREUPON, GOVERNMENT'S EXHIBITS 45 AND 46
WERE ADMITTED INTO EVIDENCE.)

MR. COLE: THE GOVERNMENT'S NEXT WITNESS IS YVONNE
JONES.

THE COURT: THANK YOU.

WHEREUPON,

o
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GWENDOLYN YVONNE JONES

WITNESS, CALLED BY THE GOVERNMENT, HAVING BEEN DULY SWORN, WAS

EXAMINED AND TESTIFIED AS FOLLOWS.

THE COURT GOOD MORNING, MS. JONES.
DIRECT EXAMINATION

BY MR. COLE:

Q. MS. JONES, WOULD YOU PLEASE STATE YOUR FULL NAME FOR
THE JURY? AND PLEASE SPELL YOUR FIRST NAME? .

A. GWENDOLYN YVONNE JONES. G W E N DOL Y N. MIDDLE
NAME, Y V ON N E.

Q. HOW ARE YOU EMPLOYED?

A, AS A LEGAL STENOGRAPHER FOR KLINE, MCAFEE, AND ATKINS,
LAW FIRM IN NORTON, VIRGINIA.

Q. WHERE IS NORTON, VIRGINIA?

Q SOUTHWESTERN TIP OF VIRGINIA.

Q. YOU SAY YOU WORK FOR THE LAW FIRM OF KLINE, MACAFEE,
AND ATKINS?

A, THAT 1S RIGHT.

Q. WHO IS THE MCAFEE IN THIS LAW FIRM?

A, CARL MCAFEE.

Q. IS THAT THE MCAFEE THAT WAS JUST IN THIS COURTROOM?

A. YES, SIR.

Q. HOW LONG HAVE YOU WORKED THERE?

A. 18 YEARS THIS COMING MONTH.

Q WHAT IS .YOUR .POSITION IN THAT LAW FIRM
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A. AT THIS MOMENT, A FLOATING SECRETARY PRIMARILY
ASSIGNED TO PATRICK KLINE, WHO IS AN ASSOCIATE.

Q. PRIOR TO THIS HAVE YOU HAD DUTIES WITH MR. MCAFEE?

A, I STILL DO FROM TIME TO TIME.

Q. DO YOU HAVE DUTIES RELATING IN A BUSINESS SENSE TO MR.
MCAFEE?

A. PERSONALLY, DO YOU MEAN?

Q. IN A BUSINESS SENSE.

A. YES.

Q. HOW ABOUT PERSONALLY, DO YOU HAVE DUTIES WITH HIM IN
THAT REGARD?

Q YES.

Q. WHAT ARE THOSE PERSONAL DUTIES YOU DO FOR MR. MCAFEE?

A I MAINTAIN TWO OF HIS CHECKBOOKS, PAY SOME PERSONAL
BILLS AND MAKE HIS DEPOSITS.

0. YOU SAY TWO OF HIS CHECKBOOKS? WHAT ARE THE NAMES ON
THOSE ACCOUNTS OF THOSE TWO CHECKBOOKS?

A. MCAFEE ENTERPRISES IS ONE; THE OTHER IS CARL E. MCAFEE.

Q. MCAFEE ENTERPRISES, IS THAT A CORPORATION?

A. YES.

Q2. ARE YOU AWARE OF WHO THE DIRECTORS ARE IN THAT
CORPORATION?

A. NO SIR, I DO NOT KNOW WHO THE DIRECTORS ARE.

2. WERE YOl EVER A DIRECTOR OR OFFICER?

A. AT ONE TIME SEVERAL YEARS BACK, YES, SIR.
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AND WAS THIS WHILE YOU WERE ALSO A SECRETARY AT THE

YES.

NOW, YOU SAY YOU TAKE CARE OF MR. MCAFEE'S CHECKBOODKS,

WHAT DO YOU DO AS FAR AS TAKING CARE OF THOSE CHECKBOOKS?

A.

HE PASSES DOWN HIS PERSONAL BILLS TO ME, SUCH AS CLOTHI

BILLS, HIS UTILITIES, AND I JUST ROUTINELY PAY THEM.

Q.
A.

Q.

YOU WRITE THE CHECKS FOR THEM?
YES.

DO YOU ROUTINELY WRITE CHECKS FOR HIM FOR THINGS OTHER

THAN BILLS?

A.
0.
POWER OF

A.

Q.

WHATEVER I AM INSTRUCTED TO WRITE, YES, SIR.

AND HAS HE GIVEN YOU WHAT I GUESS WOULD BE KNOWN AS
ATTORNEY?

YES, SIR.

OR PERMISSION TO SIGN HIS NAME ON THESE CHECKS?
YES, BECAUSE HE IS GONE SO MUCH OF THE TIME.

IS THERE A WRITTEN DOCUMENT FOR THIS AUTHORITY?

NO, SIR.

JUST VERBAL?

1T HAS JUST BEEN PRACTICED FOR THE LAST 15 OR 16 YEARS.

DO YOU EVER WRITE CHECKS WITHOUT HIS INSTRUCTIONS?
NO, SIR.

IT 15 ALWAYS PURSUANT TO A SPECIFIC INSTRUCTION FOR

HIM FOR A SPECIFI? CHECK?

"
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A. WELL, IF MEMBERS OF HIS FAMILY COME UP AND WANT A
CHECK, I NORMALLY GIVE THAT TO THEM.

Q. HOW ABOUT IF IT IS NOT A MEMBER OF THE FAMILY?

A. NOT UNLESS 1 CAN REACH HIM OR FEEL REASONABLY SURE I
HAVE AUTHORIZATION FOR IT. N

Q. AND THIS AUTHORIZATION THAT HE GIVES YOU IS WHO THE
CHECKS SHOULD BE MADE OUT TO?

A. YES.

Q. THE AMOUNT OF THE CHECK?

A. _YBS.'

2. DOES HE EVER TELL YOU WHAT DATE TO PUT ON THE CHECK?

A, NO.

Q. YOU ALSO HAVE DUTIES TO SO FAR AS DEPOSITING MONEY
INTO HIS ACCOUNT?

A. YES.

A. I WOULD LIKE TO SHOW YOU WHAT IS ALREADY IN EVIDENCE,
GOVERNMENT'S EXHIBITS 42 AND 46. 42 IS A 25 THOUSAND DOLLAR
CHECK DATED JULY 20, 1981, AND 46 IS A G0 THOUSAND DOLLAR CHECK
DATED AUGUéT 14, 1981 WOULD YOU LOOK AT THOSE. AND TELL THE
JURY WHETHER OR NOT YOU WROTE THOSE CHECKS?

.A- I WROTE BOTH CHECKS, AND I SIGNED HIS NAME TO BOTH
CHECKS.

Q. AND COULD YOU TELL THEM WHO THE CHECKS ARE TO AND THE

AMOUNTS?

A.  JULY 20, IT IS TO GEORGE HANSEN FOR 25 THOUSAND
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DOLLARS. ON AUGUST 14, 1981, GEORGE HANSEN FOR 60 THOUSAND
DOLLARS,

Q. WHEN YOU WROTE THESE CHECKS, WERE THESE ON SPECIFIC
INSTRUCTIONS FROM MR. MCAFEE?

A. I FEEL SURE THEY WERE.

Q. YOU FEEL SURE THEY WERE BUT YOU DON'T RECALL?

A, WELL, I CAN'T REMEMBER SPECIFICS, BUT I AM POSITIVE
THAT THEY WERE.

Q. DO YOU RECALL ANY CONVERSATIONS YOU MIGHT HAVE HAD
WITH MR. MCAFEE WHEN HE TOLD YOU ABOUT THESE CHECKS?

A. I VAGUELY RECALL A TELEPHONE CONVERSATION ON ONE OR
THE OTHER OF THEM, BUT, AGAIN, I CAN'T TELL YOU SPECIFICS.

Q. ARE YOU AWARE AT ALL WHETHER OR NOT MR. MCAFEE WAS IN
OR OUT OF TOWN WHEN HE MADE THAT TELEPHONE CALL TO YOU?

A. NO, I AM NOT BECAUSE HE IS VERY WELL KNOWN TO USE THE
TELEPHONE. HE CAN GO TO WISE, AND CALL BACK IN 10 MINUTES. 1I
WOULDN'T KNOW WHETHER HE WAS IN WISE TWO MILES AWAY, OR TWO
HUNDRED MILES AWAY.

Q. MS. JONES, I WOULD LIKE TO SHOW YOU WHAT HAS BEEN
MARKED GOVERNMENT EXHIBIT 350, AND ASK YOU TO LOOK AT IT, IN
PARTICULAR, THE SECOND PAGE.

A. YES, SIR.

Q. DO YOU RECOGNIZE THE SIGNATURE OR ENDORSEMENT ON THE
SECOND PAGE? I KNOW IT IS NOT A VERY GOOD CoPY.

A. NO, IT ISN'T. I REALLY COULDN'T SAY IF THAT IS HIS

»




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

678

_ 617
SIGNATURE OR MINE. IT MAY BE ONE OR THE OTHER.
THE COURT: BY " HIS, " YOU MEAN MR. MCAFEE?
THE WITNESS: MR. MCAFEE, YES MA'AM.
BY MR. COLE:

Q. SO, YOU ARE NOT SURE WHOSE SIGNATURE THAT IS?

A. NO, I COULDN'T SAY FOR SURE. '

Q.  MISS JONES, THESE TWO CHECKS, THE 60, AND THE 25
THOUSAND DOLLARS. WOULD YOU SAY THOSE ARE FAIRLY LARGE CHECKS
COMPARED TO THE CHECKS YOU USUALLY WRITE FOR MR. MCAFEE?

A. WELL, ON A DAY-TO-DAY BASIS. BUT THERE'S NOTHING TO
PREEMPT IT FROM HAPPENING BECAUSE HE IS NOT A CREATURE OF HABIT.

0 DO YOU EVER REMEMBER WRITING CHECKS THAT LARGE BEFORE?

A. I AM SURE THAT I HAVE. MAYBE NOT 60 THOUSAND DOLLARS
BUT AS HIGH AS 30. : |

MR. COLE: NO FURTHER QUESTIONS, AT THIS TIME, YOUR
HONOR. |
THE COURT: CROSS-EXAMINATION.

CROSS-EXAMINATION

BY MR. LEWIN:
Q. MS. JONES, ARE THERE TIMES WHEN MR, MCAFEE WRITES OUT
HIS OWN CBéCKS?
A. OH, YES.
Q AND WITH REGARD TO THE CHECKS THAT YOU HAVE BEFORE YOU,

THE 60 THOUSAND AND THE 25 THOUSAND CHECK DO YOU REMEMBER
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WHETHER THOSE CHECKS WERE MAILED BY YOU TO ANY PARTICULAR
ADDRESS?
A. I ASSUME THEY WERE. I AM SURE I DID NOT HAND-DELIVER
THEM TO ANYONE, AND I ASSUME THAT I MAILED THEM.
Q. YOU ASSUME THAT YOU DID MAIL BOTH OF THOSE CHECKS?
A.  RIGHT. BUT AGAIN I CANNOT SAY FOR SURE.
THE COURT: ANYTHING FURTHER AS FAR AS MS. JONES IS
CONCERNED? '
MR. COLE: JUST VERY BRIEFLY.
REDIRECT EXAMINATION
BY MR. COLE:
Q.  ON THOSE CHECKS, YOU SAID YOU ASSUMED YOU MAILED THEM.
YOU REALLY DON'T KNOW WHETHER YOU DID OR NOT?
A. I DON'T KNOW. I CAN'T SAY YES OR NO, BUT I WOULD
THINK THAT I DID.
Q.  WHY WOULD YOU THINK THAT YOU DID? YOU HAVE NO
RECOLLECTION?
A. NO I JUST CAN'T SAY FOR SURE.
Q-  YOU EVER WRITE CHECKS AND JUST HAND THEM TO MR. MCAFEE
FOR HIM TO DO THINGS WITH THEM? .
A.  SOMETIMES I WOULD, AGAIN, THERE IS NO SET RULE.
MR. COLE: THANK YOU VERY MUCH.
RECROSS EXAMINATION

BY MR. LEWIN:

Q. BUT IF MR. MCAFEE WERE GOING SOMEWHERE AND WANTED TO
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MAKE A PAéMENT OF A 25 THOUSAND DOLLARS CHECK, HE COULD WRITE
OUT HIS OWN CHECKS FOR 25 THOUSAND?
A. OH SURE, HE DOES THAT OFTEN.
Q. HE FREQUENTLY DOES THAT, HE GOES SOME PLACE AND WRITES
OUT A CHECK AND GIVES IT TO THE PERSON?
A. YOU MEAN WHILE HE IS OUT OF THE OFFICE?
Q. YES, SURE.
A. I DON'T KNOW HOW OFTEN THAT WOULD HAPPEN. HE COULD
VERY WELL DO THAT.
Q. AND HE AT TIMES HAS WRITTEN OUT CHECKS AND THEN
CARRIED THEM OUT OF TOWN?
A, OH, YES.
MR. LEWIN: THANK YOU.
MR. COLE: NOTHING FURTHER, YOUR HONOR. MAY THE
WITNESS BE EXCUSED?
THE COURT: ALL RIGHT. MISS JONES YOU ARE EXCUSED AND
WE ASK THAT YOU NOT DISCUSS YOUR TESTIMONY WITH ANY OTHER
POSSIBLE WITNESS IN THIS CASE UNTIL THE MATTER IS COMELETED.
( WITNESS EXCUSED.) .
MR. COLE: THE GOVERNMENT CALLS ITS NEXT WITNESS,
ODELL ROZERS.
THE COURT: WE WILL GO UNTIL 25 MINUTES AFTER 12 AND
THEN BREAK FOR LUNCH.

WHEREUPON

ODELL ROGERS '
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WITNESS, CALLED BY THE GOVERNMENT, HAVING BEEN DULY SWORN, WAS
EXAMINED AND TESTIFIED AS FOLLOWS.

A,

Qo

THE COURT: GOOD MORNING, MR. ROGERS.
THE WITNESS: GOOD MORNING.
DIRECT EXAMINATION
BY MR. COLE:
WQULD YOU STATE YOUR FULL NAME AND SPELL YOUR LAST?
ARTHUR ODELL ROGERS. R 0 G E R S.
WHERE DO YOU LIVE?
PRESTONSBURG, KENTUCKY.
HOW ARE YOU EMPLOYED, MR. ROGERS?
SELF-EMPLOYED.
DO YOU OWN A COMPANY?
YES.
WAS THE NAME OF THAT COMPANY?
REBEL COAL COMPANY.
WHAT KIND OF BUSINESS IS THE REBEL COAL COMPANY IN?
STRIP MINING.
HOW LONG HAVE YOU OWNED IT?
'72.
WHERE IS THAT LOCATED?
PRESTONSBURG, KENTUCKY,
IS THAT NEAR A TOWN CALLED AUXIER, KENTUCKY?
YES.

DO YOU RNOW A GENTLEMEN BY THE NAME OF CARL MCAFEE?
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Q.
MCAFEE?
A.
Q.
A.

TWO OR

Q.

BANK?

621
YES.
HOW DO YOU KNOW MR. MCAFEE?
HE WAS MY ATTORNEY AT ONE TIME.

DID YOU EVER HAVE ANY BUSINESS RELATIONSHIP WITH MR.

YES.

WHAT KIND OF BUSINESS RELATIONSHIP WAS THAT?
OH, WE WAS PARTNERS IN AN AIRPLANE, AND A DEEP MINE,
THINGS, HELICOPTER.

YOU BUY SOME TRUCKS WITH HIM AT ONE POINT?
YES.

DO YOU KNOW A PLAN BY THE NAME OF JOHN MEADE?
YES.

HOW DO YOU KNOW MR. MEADE?

BANKER.

WHERE IS HIS BANK AT?

GRUNDY, VIRGINIA.

DO YOU DO BUSINESS AT HIS BANK?

YES.

YOU AND MR, MCAFEE DD BUSINESS TOGETHER AT MR. MEADE'S

WE HAVE.

TAKEN LOANS OUT?

YES.

TOGETHER?




10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

22

23

24

25

YOou

622
YES.
DO YOU KNOW A MAN BY THE NAME OF GEORGE HANSEN?
MET HIM ONCE.
HOW DO YOU KNOW MR. HANSEN?
I MET HIM IN WASHINGTON.
YOU REMEMBER ABOUT WHEN THAT WAS YOU MET HIM?
A COUPLE YEARS AGO, I GUESS.
COULD IT HAVE BEEN 1981; DOES THAT RING A BELL?
COULD HAVE BEEN.
WHEN DID YOU FIRST HEAR OF GEORGE HANSEN?
I GUESS IT WAas' 81.
DID YOU HEAR OF HIM BEFORE YOU EVER MET HIM?
I DON'T KNOW.
YOU DON'T KNOW?
I DON'T REMEMBER RIGHT NOW BUT I COULD HAVE.
DID YOU EVER LOAN CONGRESSMAN HANSEN SOME MONEY?
1 GUESS.

IS THERE ANY QUESTION IN YOUR MIND OVER WHETHER OR

No.
DID YOU?
YES, SIR.

NOT

AND WHO DID YOU LOAN HIM THAT MONEY WITH, ANYBODY ELSE?

CARL MCAFEE.

HOw DID 1T COME ABOUT? FIRST OF ALL, JUST TO
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523
SH ONE THING: HOW MANY TIMES DID YOU LOAN HIM MONDAY?
TWICE.
DO YDOU RECALL THE AMOUNTS OF EACH ONE?
25 THOUSAND AND 60 THOUSAND.

GO TO THE 25 THOUSAND LOAN FIRST. IS THAT WITH CARL

YES.
HOW DID IT COME ABOUT THAT YOU LOANED CONGRESSMAN
25 THOUSAND DOLLARS WITH CARL MCAFEE?

WELL CARL CALLED ME UP ON THE PHONE AND TOLD ME HE HAD

A FRIEND THAT NEEDED TO BORROW 25 THOUSAND DOLLARS TO FINISH

WRITING A BOOK IS THE WAY I UNDERSTOOD IT

Q.
A.

Q.

DID HE TELL YOU WHO THAT FRIEND WAS?
YES, HE DID.

WHO DID HE TELL YOU THAT WAS?

GEORGE HANSEN.

DID HE TELL YOU WHO THAT FRIEND DID FOR A LIVING?
YES.

WHAT DID HE TELL YOU?

THAT HE WAS A CONGRESSMAN.

DID HE TELL YOU WHAT STATE HE WAS FRON?
YES.

WHAT STATE WAS THAT?

IDAHO.

DID YOU ASK MR. MCAFEE WHY HE NEEDED YOU TO BE
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INVOLVED ON THIS LOAN?

A. NO.

2. DID HE TELL YOU WHY HE NEEDED YOU TO BE INVOLVED ON
THIS LOAN?

A. NO.

o) HAD YOU EVER HEARD OF CONGRESSMAN HANSEN BEFORE THIS
CONVERSATION?

A. ND.

g. GO AHEAD?

A. I MEAN I.MIGHT HAVE MET HIM AND THEN LOANED HIM THIS
LOAN, OR LOANED IT AND THEN MET EIM, I DON'T KNOW. I DON'T
THINK I HAD THOUGH.

Q. YOU DON'T THINK YOU HAD MET HIM BEFORE YOU LOANED IT?

A. 1 DON'T THINK SO.

e. THIS IS THE FIRST TIME YOU HAD EVER HEARD OF HIM?

A. YES, I THINK.

D. IS IT A FAIR STATEMENT, SIR, THAT CARL MCAFEE JUST
CALLED YOU UP AND SAID I HAVE GOT A FRIEND WHO IS A CONGRESSMAN
WHO WANTS TO FINISH WRITING A BOCK; LET'S LOAN HIM $25,000.007

A, NO, HE JUST SAID HE HAD A FRIEND THAT'S WRITING A BOOK
‘AND NEEDED 25 THOUSAND DOLLARS TO FiNISH IT AND I JUST DONE IT
IS AS A FAVOR TC CARL MCAFEE.

Q. WAS THERE ANY DISCUSSION WITH CARL MCAFEE AS TO WHAT
WOULD BE DONE INSOFAR AS THIS LOAN GOES WHETHER THERE WOULD BE

SECURITY OR:COLLATERAL FOR THE LOAN OR ANYTHING LIKE THAT?
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A. GIVE US A NOTE.

Q. WAS THERE TO BE ANYTHING PUT UP FOR SECURITY FOR THIS
LOAN?

A. NOT THAT I KNOW OF.

Q. WHAT WERE THE TERMS OF PAYMENT GOING TO BE; DID YOU
DISCUSS THERE WITH MR. MCAFEE?

A. I DID NOT.

Qe DID YOU DISCUSS WHAT THE INTEREST RATE WAS GOING TO BE
WITH MR. MCAFEE?

A. I DID NOT.

Q. DID YOU DISCUSS WHEN THE CONGRESSMAN WAS GOING TO HAVE
TO PAY THIS MONEY BACK WITH MR. MCAFEE?

A. NO.

Q. JUST SAID O. K. LET'S LOAN 25 THOUSAND TO FINISH A
BOOK?

A. NO, 1 DIDN'T SAY THAT; CARL DID.

Q. HE SAID THAT?

A. YES, AND I DONE IT AS A FAVOR TO CARL.

Q. DO YOU KNOW WHAT HAPPENED? DID YOU GET A NOTE FROM
THE CONGRESSMAN ON THAT?

A. YES., I DON'T THINK I DID. I THINK CARL DID. MAYBE
WE DID. I DON'T KNOW.

Q. I'D LIKE TO SHOW YOU WHAT IS ALREADY IN EVIDENCE AS
GOVERNMENT EXHIBIT 41, A 25 THOUSAND DOLLAR NOTE MADE OUT ON

JULY 17, TO CARL MCAFEE AND ODELL ROGERS SIGNED BY GEORGE




12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

687

626
HANSEN. HAVE YOU EVER SEEN THAT BEFORE?

A. YES.

Q. IS THAT THE NOTE FOR THE 25 THOUSAND DOLLARS THAT YOU
AND CARL LENT GEORGE HANSEN?

A. YES.

Q. DID YOU ALL HAVE ANY CONTACT WITH THE BANK CONCERNING
THAT NOTE AFTERWARDS?

A. I DON'T KNOW WHAT YOU MEAN.

Q. WELL, THAT NOTE DOESN'T INVOLVE A BANK, DOES IT? THAT
1S JUST PERSONAL BETWEEN YOU AND CARL AND THE CONGRESSMAN,
RIGHT?

A. YES.

Q. DID YOU EVER GO TO A BANK IN REGARD TO THIS 25
THOUSAND DOLLARS?

A. I DON'T KNOW.

Q. I'D LIKE TO SHOW YOU GOVERNMENT'S EXHIBIT 43 WHICH IS
ALREADY IN EVIDENCE. IT IS A COPY OF A NOTE FROM YOU AND CARL
MCAFEE TO THE MINERS AND MERCHANTS BANK. HAVE YQOU EQBR SEEN
THAT BEFORE? .

A. YES.

Q. DID YOU AND CARL TAKE OUT A 25 THOUSAND DOLLAR LOAN
FOR THE MINERS AND MERCHANTS BANK?

a, 1 DON'T KNOW.

Q. YOUR NAME IS ON THERE, ISN'T IT, ON THE LOAN FROM THE

BANK?

34-569 0 - 84 - 44
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WHICH ONE?
THE EXHIBIT ON THE OTHER SIDE. RIGHT THERE.
THIS ONE?

THIS ONE. THAT WOULD BE GOVERNMENT'S EXHIBIT 43.

ISN'T YOUR NAME ON THERE?

A.  YES.

Q. AND ISN'T THAT A LOAN THAT YOU TOOK OUT FROM THE BANK
WITH CARL?

A. 1 GUESS IT IS.

Q0. WHAT IS THE DATE ON THAT? CAN YOU READ IT?

A. NO, CAN'T READ IT.

Q. ANY NOTATION ON THAT AS TO WHAT THE COLLATERAL OR
SECURITY IS FOR THAT LOAN THAT YOU AND CARL TOOK OUT FROM THE
BANK 1S?

A. IF THERE ARE, I CAN'T READ IT.

Q0. YOU CAN'T READ WHAT IT SAYS RIGHT THERE?

A. 1°GUESS NOT. NOTE SIGNED BY GEORGE HANSEN SOMETHING .

2. ° SPEAK INTO THE MICROPHONE.

A. I BELIEVE IT SAYS " NOTE SIGNED BY GEORGE HANSEN " AND

SOMETHING ELSE I CAN'T MAKE OUT.

Q.

THAT NOTE THAT YOU HAVE UP THERE SIGNED BY GEORGE

HANSEN TO YOU AND MR. MCAFEE, THAT IS EXHIBIT 41. WAS THAT THE

NOTE THAT YOU GUYS PUT UP AS. COLLATERAL FOR THIS 25 THOUSAND

DOLLARS LOAN?

A.

YES. .
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Q. SO. THERE WAS COLLATERAL?

A. WELL, YES, I DON'T KNOW. I DIDN'T MAKE THE
TRANSACTION. I AM JUST GOING BY WHAT I SEE HERE. I DIDN'T
HAVE ANYTHING TO DO WITH IT. MALCOLM VAN DYKE DID ALL THAT.

Q. THIS 25 THOUSAND DOLLARS LOAN THAT YOU MADE WITH CARL,
WHO WAS THAT LOAN TO?

A. MR. HANSEN AS FAR AS I KNOW.

Q. AND IT WAS A PERSONAL LOAN TO RIM?

A. WELL, I DON'T KNOW. I JUST -- CARL MCAFEE ASKED ME TO
GO ON A NOTE WITH HIM AND I DID. YOU CAN CALL IT PERSONAL.

YOU WOULD HAVE TO ASK CARL. I DON'T KNOW THAT.

Q. WHO WERE YOU EXPECTING TO GET PAID BY ON THIS NOTE?

A, 1 FIGURED MR. HANSEN WOULD PAY IT BACK.

Q. WERE YOU EVER LOOKING TO ANY NONPROFIT CORPORATION TO
GE'v PAID BACK FROM?

A. NO.

Q. ANY ORGANIZATION OR GROUP OF ANY KIND?

A. NO.

Q. DID YOU EVER ASK ANYBODY TO NOT LET ANYONE KNOW THAT
YOU HAD MADE THIS LOAN?

A. NO.

Q. WERE YOU EVER INTERESTED IN FIGHTING FOR REFORM OF THE
I RS OR ANYTHING LIKE THAT WITH THIS LOAN? '

A. NO.

Q. JUST A LOAN TO FINISH A BOOK?
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A. THAT IS WHAT I UNDERSTOOD.

Q. THAT IS WHAT YOU UNDERSTOOD?

A, YES.

Q. NOW, THERE CAME A TIME WHEN YOU MADE ANOTHER LOAN, IS
THAT RIGHT?

A. YES.

Q. HOW DID THAT COME ABOUT?

A. CARL CALLED ME UP AND SAID HE NEEDED THAT TO FINISH
HIS BOOK.

Q. HOW MUCH DID CARL SAY HE NEEDED?

A. 60 THOUSAND DOLLARS.

Q. HAD CARL EVER MENTIONED ANYTHING MORE THAN 25 THOUSAND
THE FIRST TIME HE CALLED YOU?

A. NO.

Q DO YOU KNOW WHEN IT WAS THAT CARL CALLED YOU ABOUT THE
SECOND LOAN?

A. ' NO.

Q. I AM GOING TO SHOW YOU GOVERNMENT'S EXHIBIT 45. HAD
YOU EVER SEEN THAT NOTE BEFORE? h

A. YES.

Q. 1S THAT THE NOTE THAT YOU GOT FROM CONGRESSMAN HANSEN,
YOU AND CARL FOR THAT GO THOUSAND DOLLARS LOAN?

A. I DON'T THINK I EVER GOT IT. I THINK CARL DID. I
JUST SEEN IT UP HERE.

Q. YOU NEVER SEEN IT BEFORE YOU CAME TO COURT TODAY?
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A. OH, YES, I HAVE SEEN THIS ONE HERE. A COPY. I DON'T
THINK I HAVE EVER SEEN THE NOTE.

Q. WELL, THE COPY I AM TALKING ABOUT?

A. YES.

2. 1S THAT THE NOTE THAT YOU AND CARL GOT FROM
CONGRESSMAN HANSEN?

A. YES.

Q. FOR THE 60 THOUSAND DOLLARS?

A, YES.

Q. CARL EVER SAY #NYTHING TO YOU ABOUT HOW IT WAS GOING
TO BE ANYTHING MORE THAN 60 THOUSAND DOLLARS WHEN HE CALLED YOU
ABOUT THIS ONE?

A. NO.

Q. WHAT IS THE DATE OF THAT NOTE, MR. ROGERS?

A. AUGUST 14, 1981.

Q. THE FIRST ONE WAS JULY 17, 1981. THE ONE RIGHT UNDERNEATH

IT? .

A.  ¥ES.

Q. 50 WITHIN LESS THAN A MONTH, YOU HAVE LOANED 85
THOUSAND DOLLARS TO THE CONGRESSMAN, IS THAT RIGHT?

A.  Y¥Es.

Q- JUST BECAUSE CARL CALLED YOU UP AND SAID HE WANTED You
TO HELP SIGN THE NOTE?

A.  YES, SIR.

Q. DID YOU EVER END UP MEETING CONGRESSMAN HANSEN?
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A. MET HIM ONCE.

2 WHERE WAS THAT?

A. I GUESS IT WAS IN HIS OFFICE.

2- YOU REMEMBER WHETHER OR NOT THAT WAS BEFORE OR AFTER
THIS NOTE, THE FIRST NOTE WAS SIGNED?

A. NO.

Q. HOW LONG DID YOU SPEND WITH HIM IN HIS OFFICE ON THAT
ONE MEETING?

A. ABOUT A MINUTE OR TWO.

Q. WHO ELSE WAS THERE WITH YyOU?

A. CARL WAS THERE, AND I DON'T KNOW WHO ELSE WAS THERE.

Q. WAS JOHN MEADE THERE AT THE TIME?

A. I DON'T REMEMBER.

Q. WERE YOU IN WASHINGTON AROUND JULY OF 19812

A. SOMETIME, I DON'T KNOW.

Q. WERE YOU HERE WITH CARL MCAFEE AND JOHN MEADE DURING
THE SUMMER OF 198172

A. YES.

Q2. WAS THAT THE TIME WHEN YOU WENT TO MEET THE
CONGRESSMAN WITH THEM?

A. I DON'T KNOW IF IT WAS THAT TIME OR THE TIME BEFORE I
HAD BEEN UP HERE.

Q. WHAT WERE YOU DOING IN WASHINGTON AT THAT TIME IN JULY
OF 19817 WHAT WAS THE PURPOSE OF YOUR TRI??

A. I DON'T KNOW WHICH TIME WAS JULY.
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Q. WELL, THEN, LET'S GO THE BOTH TRIPS. THE FIRST TRIP
YOU TOOK, WHAT WAS THE PURPOSE OF IT?

A. I DON'T KMOW. ONE TRIP WE COME UP WE WENT TOQ MEET
HANSEN. AND THE SECOND ONE THAT WAS A PARTY.

Q. A PARTY?

A. YES.

Q. HOW ABOUT CARL MCAFEE AND JOHN MEADE DO YOU KNOW WHAT
THEIR BUSINESS WAS?

A. THEY HAD TO MEET SOME GUY, I DON'™ KNUW.

Q. DO YOU KNOW WHERE THEY WERE TO MEET .. u¥?

A. I DON'T KNOW.

Q. MEETING IN THE PENTAGON, DOES THAT RING A BELL WITH
YOU AT ALL?

A. I DON'T BELIEVE THEY WOULD HAVE TOLD ME AND I PROBABLY
WOULDN'T HAVE REMEMBERED IT ANYWAY.

Q. THE 60 THOUSAND DOLLARS NOTE YOU GOT FROM CONGRESSMAN
HANSEN, WAS THERE ALSO A LOAN OBTAINED FROM THE BANK ON THAT
ONE, TOO?

A. I AM SURE THERE WAS.

Q. | I AM GOING TO SHOW YOU WHAT HAS PREVIOUSLY BEEN MARKED
GOVERNMENT'S EXHIBIT 47. BAVE YOU EVER SEEN THAT CoPY BEFORE?

A. YES.

Q. DOES THAT RELATE TO THIS 60 THOUSAND DOLLARS WE ARE
TALK%&G ABOUT?

A, I AM SURE IT DOES.
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MR. COLE: YOUR HONOR, I WOULD MOVE GOVERNMENT'S
EXHIBIT 47 INTO EVIDENCE AT THIS TIME.

THE COURT: NO OBJECTION?

MR. LEWIN: NO OBJECTION.

THE COURT: IT IS IN EVIDENCE.
(WHEREUPON, GOVERNMENT'S EXHIBIT NO. 47 WAS
RECEIVED INTO EVIDENCE.)

BY MR. COLE:

0. WHAT IS THAT, IS THAT A 60 THOUSAND DOLLARS NOTE?

A.  YES.

Q. WHO FROM? WHO IS GETTING THE 60 THOUSAND DOLLARS ON
THAT NOTE?

A. G. A. HANSEN.

0. HANSEN IS GETTING THE 60 THOUSAND DOLLARS ON THAT NOTE?

A. THAT IS WHAT IT SAYS.

Q. COULD YOU READ TO THE JURY WHAT IT SAYS THERE?

A. WHICH PART OF IT? THE WHOLE THING?

0. WELL, YOU ARE SITTING THERE AND SAYING THAT IT SAYS
GEORGE HANSEN IS GETTING THE MONEY OUT OF THAT NOTE. WHAT PART
LEADS YOU TO BELIEVE THAT?

A. IT SAYS DOWN AT THE BOTTOM, NOTE DATED 8/14/81,-- ON
DEMAND-- SOMETHING -- 1982 -- PAYABLE TO ODELL ROGERS AND
CARL MCAFEE FOR 50 THOUSAND DOLLARS. WITH G. A. HANSEN AS
MAKER.

Q. NCW, IS THAT THE SECURITY FOR THIS LOAN? 1S THAT THE




10

11

12

13-

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

534

COLLATERAL ON THIS NOTE YOU GOT FROM GEORGE HANSEN?

A. I AM SURE IT IS.

Qe DID CARL MCAFEE GET THE 60 THOUSAND DOLLARS OFF OF
THAT LOAN, OR DID YOU GET IT?

A. I DON'T KNOW, 7I0U WOULD HAVE TO ASK MALCOLM VAN DYKE
THA}.

Q. WHO IS MALCOLM VAN DYKE?

A. HE 15 MY PARTNER.

MR. LEWIN: THERE IS SOME CONFUSION. THE WITNESS READ

AN EXHIBIT, EXHIBIT 45. THAT WAS THE ONE HE WAS TESTIFYING TO.

AND EXHIBIT 47 GOT ADMITTED. AND HE IS TESTIFYING ABOUT 45.
NiTHDRRw MY CONSENT.

THE COURT: LET'S HAVE THE EXHIBITS UP HERE, MR.
LEWIN. AND IF YOU WILL STEP DOWN FOR A MOMENT.

AT THE BENCH:

MR. COLE: YOQUR HONOR, THIS IS EXHIBIT 47 AND THAT IS
WHAT THE WITNESS WAS TESTIFYING FROM.

THE COURT: IT IS OBVIOUS THAT THE WITNESS -- THAT
THIS PARTICULAR DOCUMENT, TAKEN FROM THE WITNESS STAND IN HIS
HAND AS HE WAS JUST TCSTIFYING A MOMENT AGO. IT HAS BEEN
MARKED GOVERNMENT EXHIBIT 47 AND IT WAS THE MATTER THAT WAS
MOVED INTO EVIDENCE WITHOUT OBJECTION.

MR. COLE: THIS ONE IS EXHIBIT 45, THERE IS A
SIMILARITY.

THE COURT: THE ONE YOU ARE HANDING TO MR. LEWIN?

I
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MR. LEWIN: I HAD UNDERSTOOD, AND I THINK THE
TRANSCRIPT WILL REFLECT. MR. COLE ASKED THE WITNESS TO READ
FROM 47 AND HE READ ABOUT A NOTE, PAYMENT TO THE GEORGE HANSEN.
MR. COLE: THAT IS REFLECTED ON 47 AS WELL.
THE COURT: I DON'T KNOW IF THE SAME VERBAGE IS ON 45.
YOU ARE HOLDING IT. IT HAS THE WORDS, " G. A. HANSEN " AS
MAKER. PERHAPS IT SAYS THE SAME THING ON YOUR 457
MR. LEWIN: IT SAYS IT IS A NOTE ASSIGNED TO "GEORGE
HANSEN" .
THE COURT: HE DID USE THIS EXHIBIT. YOU WITHDRAW
YOUR NONOBJECTION? )
W& ARE BACK TO SQUARE ONE.
IN OPEN COURT:
THE COURT: RESUME THE STAND, MR. ROGERS. YOU MAY
CONTINUE, MR. COLE.
IN OPEN COURT:
BY MR. COLE:

0. MR. ROGERS, IS IT FAIR TO SAY THAT A 60 THOUSAND
DOLLARS LOAN WAS GOTTEN FROM THE MINERS AND MERCHANTS BANK WITH
COLLATERAL BEING THE NOTE THAT YOU AND MR. MCAFEE HAD RECEIVED
FROM MR. HANSEN?

A.  YES.

0. DO YOU KNOW THE DATE YOU GOT THAT LOAN FROM THE MINERS

AND MERCHANTS BANK?

A, I DON'T KNOW UNLESS I LOOK AT THE NOTE.
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COULD YOU LOOK AT THE NOTE AND TELL US?
DATED 8, 31, Bl.
DATED AUGUST 31, 19812
YES.

DO YOU KNOW WHAT HAPPENED TCO THAT THE MONEY FROM THAT

NO.
DO YOU KNOW WHETHER IT WAS DEPOSITED INTO YOUR ACCOUNT?
YOU WOULD HAVE TO ASK MALCOLM VAN DYKE. I DON'T KNOW.

MR. ROGERS, I WOULD LIKE TO SHOW YOU WHAT HAS

PREVIOUSLY BEEN MARKED EXHIBIT NUMBER 50, AND ASK YOU WHETHER

YOU RECOGNIZE THAT CHECK?

AC

Qo

s

A.

Q.

YES.

IS THAT CHECK WRITTEN ON YOUR ACCOUNT?
YES.

IS IT WRITTEN FOR, IS IT WRITTEN TO CARL MCAFEE?
YES. ‘

WHAT IS THE DATE OF IT?

8, 17.

WHAT YEAR?

'8l.

AND THE AMOUNT?

60 THOUSAND DOLLARS.

DOES THAT CHECK RELATE IN ANY WAY TO WHAT WE ARE

TALKING ABOUT, THIS 60 THOUSAND DOLLARS LOAN?
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A. PROBABLY THE SAME THING.
MR. COLE: YOUR HONOR,. I MOVE THAT INTO EVIDENCE AT
THIS TIME.
MR. LEWIN: NO OBJECTION.
THE COURT: IT IS NOW IN EVIDENCE.
(WHEREUPON, GOVERNMENT'S EXHIBIT NO.50
WAS RECEIVED INTO EVIDENCE.)
BY MR. COLE:
Q. DID YOU WRITE THE 60 THOUSAND DOLLAR CHECK OR HAVE THE
60 THOUSAND DOLLAR CHECK IT WRITTEN FOR THE LOAN TO CARL MCAFEE
TO LOAN TO THE CONGRESSMAN?
A. I THINK I HAD IT DONE. I DON'T THINK I WROTE IT.
2. DID YOU HAVE IT WRITTEN?
A, I PROBABLY DID.
Q. DO YOU KNOW WHO WROTE IT?
A. WHO WROTE IT?
Q. YES.
A. MALCOLM VAN DYKE WROTE IT.
Q. AT YOUR INSTRUCTIONS?
A. RIGHT.
THE COURT: IS THAT MALCOLM VAN DYKE THAT YOU ARE
SAYING?
THE WITNESS: YES MA'AM,
BY MR. COLE: '

Q. MR. ROGERS, BOTH TIMES THAT YOU AND MR. MCAFEE WENT TO
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THE BANK TO GET THESE LOANS, THE 60 THOUSAND DOLLARS LOAN AND
THE 25 THOUSAND DOLLARS LOAN WHO DID ¥YOU DEAL WITH AT THE BANKS?
A JOHN MEADE. BUT I DIDN'T GO TO THE BANK. I THINK
MALCOLM CALLED HIM OVER THE PHONE.
Q. YOU NEVER PHYSICALLY WENT TO THE BANK?
A. I DON'T THINK SO.
Q BUT THE PERSON WHO GAVE YOU THESE LOANS WAS JOHN MEADE?
A. 1 AM SURE IT WAS BUT 1 THINK MALCOLM IS THE ONE THAT
DONE THAT.
Q. MR. ROGERS, ANYBODY EVER MENTION TO YOU ANYTHING ABOUT
A HYDROGEN CAR OR A CAR THAT RUNS ON WATER?
A. I THINK HE DID BUT I JUST SORT OF HEARD IT IN
CONVERSATION. I DON'T THINK --
Q. WHO TOLD YOU ABQUT IT?
A. I BELIEVE JOHN MEADE DID, BUT I DON'T REMEMBER.
Q. DO YOU KNOW WHAT MR. MEADE'S INTEREST IN THAT HYDROGEN
CAR WAS?
A. NOT REALLY.
MR. LEWIN: I OBJECT ™0 THAT. THAT IS A LOT OF HEARSAY
EVIDENCE COMING IN. IF THIS WITNESS TESTIFIES TO WHAT MR.
MEADE TOLD HIM.
THE COURT: HE CAN SAY YES OR NO. HE HAS NOT BEEN
ASKED THE CONVERSATION.
MR. COLE: THAT IS CORRECT.

THE COURT: DO YOU KNOW, SIR?
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THE WITNESS: 1 DON'T THINK I DO.
BY MR. COLE:
0. WERE YOU CONSIDERING INVESTING IN THE HYDROGEN CAR?
A. 1 DIDN'T KNOW ENOUGH ABOUT IT TO INVEST.
Q. WERE YOU GETTING SOME INFORMATION ON IT?
A. 1 NEVER GOT ENCUGH INFORMATION TO WHERE I WAS
INVESTING.
0. IF YOU HAD HAD ENOUGH INFORMATION WERE YOU THINKING
ABOUT INVESTING IN IT?
A. I AM SURE I WOULD HAVE IF IT HAD BEEN A GOOD DEAL.
Q. MR. ROGERS, YOU SAID YOU ONLY MET CONGRESSMAN HANSEN
ONE TIME. DID YOU TALK TO HIM OTHER THAN THAT?
A. I THINK I TALKED TO HIM ONCE ON THE PHONE OR MAYBE
TWICE. I DON'T REMEMBER.
0. DO YOU RECALL WHAT HAPPENED IN THOSE CONVERSATIONS?
A. . ONCE I BELIEVE HE WANTED TO BORROW SOME MONEY AND
COULDN'T GET AHOLD OF CARL AND I TOLD HIM 1 WOULD HAVE TO GET
AHOLD OF CARL.
9. DID HE CALL YOU IN THAT CONVERSATION?
A.  WHAT?
Q. DID HE CALL YOU?
A. YES, I THINK.
Q. TO BORROW THE MONEY?
A. I THINK.

Q. DID HE TELL .YOU HOW MUCH HE WANTED TO BORROW?
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A. NO.

Q.  YOU HAD ONLY MET HIM ONCE AT THIS POINT?

A.  YES.

Q.  WHAT ABOUT THE OTHER CONVERSATION?

A« 1 DON'T KNOW. HE MIGHT NOT HAVE EVEN MADE THE CALLS
TWICE SO, 1 DON'T KNOW. I DON'T KNOW WHETHER HE DID OR NOT.

MR. COLE: NO FURTHER QUESTIONS AT THIS TIME.

THE COURT: CROSS-EXAMINATION.
CROSS-EXAMINATION

BY MR. LEWIN:

Q- MR. ROGERS, IS IT FAIR TO SAY THAT YOUR PARTICIPATION
IN THESE LOANS, AND IN THE DOCUMENTS THAT HAVE BEEN PUT BEFORE
YOU WAS SIMPLY A FAVOR FROM YOU TO CARL MCAFEE?

A.  yEs.

Q. YOU DIDN'T KNOW OR REALLY ASK WHAT THIS WAS ALL ABOUT?
IT IS JUST HE ASKED YOU WILL YOU SIGN ON THESE DOCUMENTS WITH
ME AND YOU SAID 0. K.?

A.  THAT IS RIGHT.

9. AND IN THE COURSE OF THE CONVERSATIONS HE DID MENTION
SOMETHING TO YOU ABOUT THE FACT THAT THE MONEY WAS TO BE USED
FOR A BOOK THAT A CONGRESSMAN WAS, HE PUT, FINISHING: IS THAT
RIGHT?

A.  THAT IS RIGHT.

Q- AND YOU, PERSONALLY, REALLY DID NOT GET INVOLVED IN

ANY OF THESE DETAILS AS TO WHAT IT WAS ABOUT OR WHAT IT WAS FOR
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OR HOW IT WAS GOING TO WORK?
A. THAT IS RIGHT.
2. AND CARL MCAFEE HAD IN FACT PRIOR TO THAT TIME BEEN
YOUR LAWYER AND YOUR BUSINESS PARTNER, IS THAT RIGHT?
A. YES.
Q. AND IT WAS FOR THAT REASON THAT YOU SIMPLY WENT ALONG
WITH WHAT HE HAD ASKED YOU TO DO?
A. YES, SIR.
MR. LEWIN: ALL RIGHT. THANK YOU.
NO FURTHER QUESTIONS.
THE COURT: ANYTHING FURTHER?
MR. COLE: NOTHING FURTHER.
THE COURT: MR. ROGERS, YOU ARE EXCUSED. I JUST ASK
THAT YOU NOT DISCUSS YOUR TESTIMONY WITH ANY OTHER POSSIBLE
WITNESS UNTIL THIS CASE IS COMPLETED.
LADIES AND GENTLEMEN OF JURY, WE REACHED THE TIME WHEN
WE CUSTOMARILY RECESS FOR LUNCHEON, SO WE WILL DO IT AT THIS
TIME.
HAVING JUST éOHPLBTBD A WITNESS WE ASK THAT YOU BE
BACK AT 1:30 THIS AFTERNOON. THAT AS HOUR AND A QUARTER FOR
THE PURPOSE OF LUNCHEON.
REMEMBER THE ADMONITION NOT TO DISCUSS THE CASE. I'LL
SEE YOU AT 1:30 THIS AFTERNOON.
{ JURY OUT AT 12:15 P.M.)

THE COURT: WILL THE COUNSEL REMAIN? I WOULD LIKE TO
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TALK TO YOU A MOMENT.

ALL RIGHT. JUST INQUIRY OF GOVERNMENT COUNSEL AS TO
HOW MANY MORE WITNESSES WE INTEND TO HAVE TODAY, IF ANY?

YOU DON'T HAVE TO SAY WHO. JUST ABOUT HOW MANY?

MR. WEINGARTEN: A NUMBER WOULD BE MISLEADING. THERE
IS A BRIEF WITNESS MALCOLW VAN DYKE. ONE BRIEF ONg, AND MR.
MEADE WHO WILL BE LENGTHY. AND THEN TWO WITNESSES, WE ARE
CONSIDERING PUTTING ON, ONE FROM REDSTONE ARSENAL, AND ONE FROM
THE PENTAGON. WE EXPECT THEM TO BE BRIEF.

A CUSTODIAN FROM VIRGINIA BANK TO WRAP UP ALL OF THIS
FINANCIAL STUFF AND A CUSTODIAN FROM RIGGS TO REPRESENT WHERE
MONIES WENT THAT WERE RECEIVED BY CONGRESSMAN HANSEN. AND THEN
WE REST.

THE COURT: ALL RIGHT. IF COUNSEL CAN AGREE ON ANY
STIPULATIONS CONCERNING THE CUSTODIANS, FINE AND GOOD.

IT SEEMS CLEAR WE ARE GOING TO FINISH BEFORE 7 TODAY.
IF THAT IS SO, OF COURSE 1 AM LOOKING TO MR. LEWIN TO LET HIM
KNOW HE WILL HAVE WITNESSES WAITING.

MR. WEINGARTEN: I DON'T THINK HE NEEDS WITNESSES
TODAY.

THE COURT: I AM GLAD YOU GAVE HIM THAT ASSURANCE BUT
1 AM TELLING HIM HAVE SOMEONE STANDING BY SO WE WILL HAVE
WITNESSES IN EARLY EVENING.

MR. LEWIN: I HAD ASSUMED FROM WHAT MR. WEINGARTEN

HAD TOLD ME THAT HIS CASE WILL BE TAKING ALL DAY. IT LOOKS AS

34-569 0 -~ 84 - 45
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IF IT WILL BE TAKING ALL AFTERNOON AT LEAST UNTIL 7.

THE COURT: THE REASON I AM DOING THIS IS JUST TO
AVOID ANY DIFFICULTY IN THAT REGARD TO AT LEAST HAVE SOME
WITNESS READY IF IT SEEMS APPROPRIATE. YOU MIGHT HAVE THEM ON
CALL AND THEN AS WE GET CLOSER TO TIME ADVISE THEM TO BE HERE
OR NCT TO BE HERE WHEN REQUESTED.

MR. WEINGARTEN: YOUR HONOR, IN OUR TRIAL BRIEF, WE
REQUESTED AN OPPORTUNITY TO BE HEARD ON A NUMBER OF DEFENSE
EXHIBITS. I HATE TO OBJECT EVERY TIME ONE IS OFFFRED INTO
EVIDENCE. WE CAN OBJECT IN GROUPS, BUT I THINK PERHAPS A
HEARING WILL BE AN APPROPRIATE AFTER WE REST.

THE COURT: ALL RIGHT. SEE YOU AT 1:30.

(WHEREUPON, AT 12:15 PM., THE ABOVE-ENTITLED MATTER
WAS RECESSED FOR LUNCHEON, TQ RECONVENE THE SAME DAY AT

1:30 P. M.)
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. and maybs move a little closer to the microphone so we can all

A o

AFTERNDOON SHSSIJN

YHE CJURT: Goof afternoon. Is everyone realy for
the jury: Fine.

{Jury present at 1:30)

TE COURT: &All right, ladies and gsntlemen. After
our liunch=on, of whatever cuzlity, we are zll ready to continug
with the testimony. The governmant will call its nsxt witness,.

MR, COLE: The government calls Malcolm Van Dyke.
Whareupon,

~ALCOLM EUGENE VAN DYKE
was called as » witness by counsel for the Government and,
having been July sworn by the Deputy Clerk, was examined and
testifiad as follous:

THE COURT: Good zfternoon, mr. Van DyKke.

TIRECT EXAMINATION

BY mR. COLZ:

0. Mr. Van Dyke, would you please state your full name
for the record and spell vour last neme?

A, “%alcolm Eugzne Van Dyke. V-A-N-D-Y¥-X-L.

U. shere do you live, sir?

Al Ricnlands, Virginiz.

Q. if I could a2sk you to keep your voice up a little bidy

hear.

shere was tnat?
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Richlands, Virginia.

How are you employed, Hr. Van Dyke?
1 enployed by Rebel Coal Company.
%“ho owns the Rebel Co:l Compzny?

Odell Rogers.

arc you involved in any other businesses besides tne

Rebel Cozl Company?

de

A.

Q.

e

Yes.

shen would that be?

we have some partnerships and do some
Are you familiar with a company named
Yes.

hre you involved in MeT Equipment?
Yes, 1 am.

what is your position there?

Partner.,

Wno are you partners with?

Odell Rogers.

0dz11 Royers?

Yes.

He is the owner of Rsbal Cosl?

Yes.

farming.

MaT Equipment?

dov long nave you been working for Rebel Coal?

11, 12 years.

¥het are your cduties there, if I can ask?
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I am in production right now.

what would that involve for those who are not sura

zbout "the coal businsss too much?

Al
field.
5.

w

L.

211 right. Supervising the operation out in the

Yoar duties with & and T Equipment Compeny?
To hezlp manage it,.

what Kind of business is it?

‘“e lzase eqguipment and do some farming.

2o you have any duties with regard to 0dell Rogers ¢

& personal nature as opposed to & business nature?

Ha
e
A,

chiecds,

Yez, I do.

Coula you tefl the jury what those duties are?

I do most of his personzl finsnce work. I write his
pay his bills, deposit his checks, et cetera,

would you be known as Odell's business manager?

Probably.

Is thet how you have described yourself in the pasﬁ?

Yes.

In regsrd to your business relationship personally

with wMr. Regers, nave you had involvement with loans that were

nadea to
A'

Q.

fongressman George Hansen?
Yes.

I would like tc first show you what is in evidence a

fovernment's Exhibit 41, which is a promissory note from Jeorg

J

]

]
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Lzisen to 2uill Rogsrs ans larl schfee, end Sovernment's

Exhibit 42 in evidence, 2 note from Odell Rogers andé Carl

mchfee to tne Minars & Merchants Banax. hava you ever

thiose two before, or ariginals?. Those are copies.

peJe of

there.,
by
de
fie

Q.

the sottom on the signature section, There are two signatures

Yes, 1 hizve,.

Both 41 ané 43, both of thoss exhibits?

Yes.

I would like you to loos at the bsck of the
21, which is the premissery nate. There is 2
Do you xnow whose signzture that is?

It zppears to be Carl Nchfee's.,

Do you know if Mr. ricafee signed that?

Yo, I cdon't know. _ -

I woulé like you now to look on the Exhibit

tn2re, is thet right?

that?

Yas.,

Di¢ you sign either of those signatures?
Yes.

waich one did you sign?

1 signa2d odell's, I am surza of it.

»25 that cone &t Mr. Rogers' instructions?
Yes.

how about the Carl mchafee signeture, did you

.
-

Szen

scoounaG

signaturq

23, at

sign
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A. No,
[l Werw

lo.n &t the ti

e You
Ha Yes,
e cic
R NG,
Qe pid
or why he was
K. Ho.
s Dic

tnat wes made

Hensen, that you know of?

A, Yes.

da I woulc like to show you what is already in evidance

as Government'

Szorge hansen

Expnibit 247, whica is a note from Carl McAfee to the Miners &
m2rchants Bank, Lot's just stert with those two right now.

tdave you s2en those before, Mr. Van Dyke?

Al Yes,

the promissory note Erom Georgs Hansen. There appears two

signatures on

N Rephrase that again, I was told to ao this.

Je I would like you now to look first, on the back of

I don'*t think so.

you told anything by Mr. Rogers concerning this
me you signad that documsnt?

w2re told to do that?

ne tell yoﬁ wnzt the money wes for?

he tell you anything about the nature of the loen

doing it?

tnere come 2 time when there was another loan

by dir. McAfee and mMr. Rogers ta Congressman

s Exhibit 45, which is & Fromissory note from

to Odell Rogers and Carl mcAfee, Government's

I have.

the back. Do you know who wrote those signatureg
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on thne back™

“. I think I dic.

Ve sotn of th:am?

[ Yes.

b Ona is for U2211 Roaers?

f. Yes.

e Tue sther is for Carl Mchfee?
A Yes.

2. I woulc like you now to leok &t tha note itselil,

which is Government's Exhibit 47, There is a signature on the

pottom lin2 there of Carl vicAfee. Did you sign tnz2t as well?

A, Yes, I did.

e dow is it that you came to sign those signzturcs on

tuese notes, “Mr. Van Dyke?

with

beak

vere

4. #r. mcAfes was out-of-town, and h: made arrangemznts
tha bank for the loan, and also authorized me, with the
officials, to sign his name.

. Did you have a conversation with Mr. Mcalee?

F Yes, I did.

2. Did he call you?

P. Yzs.

Q; Whiet instruccions 3id he give yob as far as what you
supposad to do here?

A Get the meney and deliver it to his office.

Q. Ahere were you supposeé to get the money from?
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L. trom the bank, the note.

2. From the Ainers & ™merchants Bzank?

A. From the proceels of the loan, yes.

T Ui he instruct you to have & chack written on ME o
Rogers' account and sent ovar to his office?

Ao No.

ye Let me show you Government's Exhibit 50, which is in
évifence, and ask you if you have evar se2n that check before?

»

Yes, I did wrice that check, but not under tha

instructions of Mr. McAfee.

Qo
Al

Wwhy <id you write tnat check, Mr. Van Dyke?

In order to transfer the funds from Miners &

“erchants bBank to Nr. pMoifee.

-~
[y

4.
Q.
A,
2.
A
e
A

Jo

nNow, that is a £60,000 check to Cari McAfee?
Yes, it is.

Signed Arthur L. Rogers?

Yes.

what is the deste on that check?

§-1¢~-81.

That woulé be august 19th, 12812

Yes.

were there funds to cover at that point from the banl,

that check? Had you alrsady gotten the money from the bank at

that poinc?

A.

NQ.
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J. So you wera acvancing the funds?

F Right. The funds were to come from the proceeds of
tae loan.

e Now, had nr. sdclAfee told yod to get that money over
to unis office prior to actuall§ having the loan Einished up at
tne Miners & hercients Bank?

A. Yes.

de Dié mr. Mcafee give you any other instructicas as to
who you were to hzve those loan documents sent to 2t the benk?

lee Yes.

Te wo did he tell you to s2nd thzm %o?

& Mr. mzade.

e That is John Keale?

A Joan Meade.

e He was the president of the bank &t the tinme?

Fe Yes, e wasS.

2. Mr. lichfes, if I can summarize, told you to sign tne
back of the George tlansen note, is that correct?

he Yes.

2. Then h: told you to sign the $30,000 note from hin to
the “iners & merchants Bank, is thzt correct?

Fe Yes.

Je When that note was signed, was there anything filled
in as far as whan the payment terms were supposed to be or waet

the collaterzl was going to be or anything of that néture?




LY

w

10
11
12
13
14

15

20

21

22

718

ha No.
s It wss just a blank note?

A, 4 blank note.

de You were to sign that blank note?

A, Yes.

S Did Mr. mcatea inform you at zl) of what was going to
happen to that clank note when it got over to Mr. heade at tae
benk? |

[-ys No.

s Was it your understanding thkat Mr. Meade knew what to
do with that note when he qot it7

A Yes.

Q. how did you gat that understanding?

[ Mr. McAfes told me that he had talked to Mr. heade
ana they nadé worked out the loan, and he had told him what to
do with the funds.

e Now, did Mr, Kogers instruct you to sign his nzme on
that loan dozument as well?

A, Yas.

Y was money ever obtained from the bank for this loan
that you had made out for Mr. Meade?

A Yes,
Qe I woul2 like to show you what. has previously baen

markec for identification as Government's Exhibit 48 ana

Exhibit 4D, First, to No. 48, which is the document you are
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looking zt, have you ever seen that before or something like
ti:st?

a, No.

o Looking at No. 4%, have you ever seen that before, or

an original of it?

2. I ¢on't recall ever seeing that before, no.

Q. Okay. Mr. Van Dyke, did there come a time vleon you
bagan to meke Some paywents on tnis loan, on both of these
loans?

A. 1 paid some interest, no principal payment.

siRe COLE: If I could have this item marked
Government;s gxhibit 51B.
DEPUTY CLERK: Government's Exhibit 518 marked for
identification.
(Whereupon, Government's Exnibit No.
51B was marked for identification)
MR, CULE: I am showing a copy of 51B to counsel.
&m also showing & copy of Government's 51 to counsel.
8Y oR. COLE:

Je Mr. Van Dyke, I would like to show you first
Government Exhibit 51, a piece of paper containing copies of
two checks. Have you seen either of those two checks before?

A. Yes, I have seen one ?f them.

2. Which one have you seen?

a. The M and T Equipment Company check.

I
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@l.

de

on SlB is

on 517

Ja

on that piece of paper?

e

s

filled out' concerning a payment 'on the loans we are talking

eoout here today?

Ha

into evidence.

Je

Whet is the dete it is made out?

It is not legible,

Have you seen the other check on that sheet?

No.

Let me show you Exhibit 513 and ask you if ths check

the sams as the check you have just been looking at

Yes, it is.
Can you make out the date on that one?
9"30-3.1 .

Wnat else is on 51B, what else besides the check, is

The check stub.

Is tnat a cneck stub and check that you mace out and

An interest payment, yes.

MR. COLE: Your Honor, I would move 51B at this time

sis LEWIN: No objection.
T4E COURT: It is now in evidence, without objection.
(Whereupon, Government's Exhibit
No. 51B was received into evidence).
EY MR. COLE:

would you tell the jury what the check is for, first
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of all, wio it is meds out to, the dat2 znd the amount?

5, The cuheck was written on September 3Uth, 1¢31, to
miners & serchants Bank, 2nd its stubbsec 2s an interest payment
for one-third of interest on note 1lu-7-42 and 1lU-7-1ft. The
amount of the check £536.53.

Qe Jou saic the check stub saié one-third interest on
those two notes, is that correct?

A, One-thiré of the interest on the two notes.

o 8 were you instructed at that time to pay one-third of
the interest on those twoc notes?

A, Yes.

Je Are those tne two notes we have bzsn talking about
here that were secured with Congressman Hansen's personal notsz
to mr. Rojers ané »r. McAfee?

A, I can't see the note number on there.

e is that your understending?

A That is my understending that thet was the two notes,

2. -hho told you to make a one-third payment on taat?
e Mmr. Rogers.

W Dic¢ you 2ver discuss it with Mr. Mcafee?

A. Ho.

2. Jere you ever paid back that one-third payment?
k. Not to my knotledge, no.

G Was it your understanding that ysu werc to make that
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one-tnird payment as a PEym2nt on interest, without espacting
to be reimturssé for it?
e No. the re-payment wzs never discussed.
e Do you know who made the other two-thirds P2ynsnts?
fe Yo, I don't.
. hobedy ever told you?
A No. From this exhibit, I cap tell you who mede parc
of it.
e Thz other exhibit?
2. It looks like John Meade's check, which was an
interest check aiss for that.
Q. Mr. Van Dyke, heve you ever be=n paid interest by
Conyressman Hansen on the note on behalf of 0dell Royers?
A, No, I have not.
e As Mr. Rogers' business manager, wio did you
understznd the loan of 25,000 and 60,000 to be made to?
fia MC. Hansen.
Qe As his business manager, who 4id you expsct to have
re-gayment mede by?
fia By Mr. Hansan, YeSs.
MR. COLE: Thank you, Mr. Van Dyke.
THE COURf: Cross-examination.
CROSS-cXAMINATION
BY MR. LEWIN:

Je mMr. Van Dy<e, you were never tola by Mr. Rojers what
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tha purpose was of these loans to Congressman H2ns2n, Were youy
wnat he understood the purpose to be?

A, I don't know. He naver told me the purpose, no.

2 ile never told you.

with regzrd to those loans, the documents that are
before you, Government's Exhibit 41, and t-.e $50,000 note,
Government Exhibit 45, I just ask you to read to the jury, if
you wili, the first printe¢ line under the number of the
principal that was owed under those notes. It says, "with
inter=st tnereon", is that right?

Al Yes.

Lo So could you please read that?

Tie "with interest thereon at the rate of 20 percent per
canus. £rom August l4th, 1831, until paicd."

Qe aAnd in the othéf note?

A, "aith interest thereon at the rate of 20 percent per
snnum from July 17th, 1921, until paid."

VS S0 both of those were notes in which Congressman
4ansen was obligating himself to pey principal and interest at
tha2 rate of 2u percent per annum, is that right?

A Yes.

e That was & good rate of interest at the time, was it
not?

A. Yes.

“MR. LEWIN: Thank you.
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MR, COLE: No further guestions.

TH#E CJURT: Thaakh you for your testimony. I ask onl
that you not discuss it with any other possible witness in thi
c&s2 until tne motter is concluded.

THE WITWESS: Okay.

MR, COLE: The government calls as its next witness,
Joun heade{
waereupon,

JCAN L. MEADE, JR.
Wwas called a5 a witness by counsel for the Governmant and,
having been duly sworn by tne Deputy Clerk, was examined an?
testified as follows:

THE COURT: Good afternoon, Mr. Meade.

THE WITNESS: Good afternoon.

OIRECT EXAMINATION

BY MR. COLE:

Q. :ould you please state your full name and spell your
lest name for the court reporter?

L Joan D. Meade, Jr. M=E-A-D-E,

e where do you live?

KW 11 Route I, Lebanon, Virginie.

. How are you employed, sir?

A, Self employed.

We Whet kind of business do you do self employzd?

;¥ Farming.

!

34~569 0 - 84 -~ 46
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Qo

ﬁai.

Bristol, Virginia, Iennessee.

Qo
prior to

A.

Company in Grundy, Virginiz.

3.

miners & Mercinants 3Sank?

samaewhat
A

Y

contenpleted criminel charges at the time you left the bank?

bank books and making false statements in order to get & loan.

2.

waere is Lebanon, Virginia?

It is in the southwestern part of Virginia, necr

Frior to that, Mr. Meade, nhow were you 2mployesl,
being & farmer?

I was president of the miners & Mderchants Bank Trust

whet period of time was it that you were president of

I believe it wes from April of 1$78 until sometime in
1902,

“r. deade, when you left the bank, was it under
unusval circumstancss, sir?

{Yes, it was.

were you in fact under criminal charges or

Yes, I was.

Did you aventually plead guilty Lo those criminel

¥Yes, sir.

Could you tell the jury what those criminal chéerges

sisapglication of bank funds, making fzlse antries on

Is it fair to say, Mr. Meade, thet on the 3rd of Juneg,
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123, you ultimztely plead guilty to seven counts in Fedzral
District Court involving these violations that you have just
told the jury of?

A. June of 1%E3 or June of 19822

Q. June of 1983, I believe, was the last date you were
in court, is that correct?

M. That was the last date I was in court, yes, sir.

Q. You had had a hearing before that in Wovember?

A, Yes.,

Do It was seven counts?

A. Yes.

THE COURT: Ladies and genélemen of the jury, the
testimony of 2 witness may be ciscredited or impeached by the
snowing that he has been convicted of a crime. A witness'
prior criminal conviction is admitted into evidence solely for
your consideration in evaluating his credibility as a witness.,
You may consider Mr. Meade's prior conviction only in
connection with your evaluation of the credence to be given to
fils present testimony in.court.

You may continue, Mr. Cole.

#%R. COLE: Thank you, Your Honor.

BY MR. COLE:

de mr. Meade, is it fair to say you resigned from Minersg
& Mmerchants Bank on the 29th of April, 19827

e I believe that is the date, sir. It was in 1932.
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Q. was there a bank examinztion going on at the time?

a, Yes, there wés.

G Did that examination reveal irregularities in the
transactions of the bank?

A. Yes.

Q. when 4ié that examination begin?

A. I believe sometime in Marcn, sir, of 1982.

Q. Dic it go on up until the 25th of April? Did it take

some time?

A It took some tims, sir. The exact date was somatime

in April, vyes, sir.
Jde was it still going on when you left the bank?
2. Yes, sir.
Q. who followed you as president of the bank?

A. I am sorry?

2. Who followed you, who was president of the bank after

you resigned from being president?
A, Jack Reasor.
Q. Do you know how long he remained president of the

bank?

A, From tne time I left in 1982 up until just recently,

sir, 'sometime around the end of 1¢£3, I believe.
2. #ir. Meade, do you know a man by the name of Carl
pMcAfeae?

b Yes, sir.
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Q. How long have you known Mr. MchAfea?

A, Practicelly all my life, sir.

we dow Lo you know him? IS hz a friend? Is he =
business pcrtner? #dcw would you describe your relationsaip?

' A, nell, & friend, an ettorney. He ra2presented me, likg
in the case that we just talkesd about.

Q. Did you 2lso have business dealings witnh Mr. McAfae?

Pue well, kind of.

©. Dic you ever go into any sort of investment with hr.
McAfee or thinking about going into an investmant with Mr.
Meafee?

A, he discussed about going into business together, buc
actually there was never any =-- for instance, we discussed one
time of going into a conl operation togethar, but to my
knowledge I was rever in that company, at least I was never
issued aay stock or anything, to my knowledge.

GCa Do you know a man by the name of Ddell Rogers?

A, Yes, sir.

e tiow long have you known Mr. Rogers?

fa Practically 211 ay life, again, or all of his life,
not really all tnat close up until 5 or 7 years ago, 1 guess 1\
12 y=ars ago.

Ja What kind of relationship, again, with Mr. Rogers,
friendship, business?

A, Friendship, and then from a business standpoint of
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L &nl Jdell Royers.

deeling with hr. Rogers and his companies through the benk.

G Lid you ever exXtend loans to fir. McAfee and nmr.
Rogers togsther wnile you were at the Miners & Merchants bank
¢S5 presidsrt?

Ao Yes, sir.

Je I wouls like to drew your attention specificall? now
to July of 1%8l. Did you extend & loan to hr. Rogers ané Mr.
MoAfwe at tuat time?

B I believe that is the date, sir. 1f I could ssze an
instrument or something, I could tell you.

L I en going to show you Government's Exhibit 42, waich
is a $25,0u0 note from Miners & Merchants Bank Erom Carl mcafeq

[ Yes, sir.

e Did you handle that transaction for them?

Ae Yes, sir.

Pe How much is the loan for?

' $25,000.

de vthat is the colleteral or security for that loan;
R.. . It stuates, the nots sighed by 3eorge lansen.

¥« -What kind of note is that, Mr. mezde? Wnen ie it duel]?
- A The one made to McAfee and Rogers?

e That is correct.

A It .is..a-demand note,' payable on demand.

We Is there-.any time period then that they have to pay
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it in?

L. Not reelly, sir.

Qe How about intercst payments, do they have to make
interast paywents on it?

A. Interest peymants were to be peicd on a calendar
qucrter basis.

Qe For those of us who aren't in ths banking business,
what does it m2an to make an interest payment on 2 ceélender
quarter beisis?

e There would be 2 payment due April 1, July 1, Octobur

o8 And then Jaznuary 17?
He Ani then January 1, yes, sir.

Qe So it is guarters of the year?

L. Yes, sir.

D I would like to show you Exhibit 44, which is 2 $25,d
check from Miners & Merchants Bank to Carl McAfee. HRave you
seen that before, Mr. Meade?

be Evidently I have. I signed it.

.Q. Is that the monzy that was given to Mr. Mcafes
vecause of this loan that was made?

Ao well, sir, it is of thne same date. I don't Know of
ény other loan he had in the bank or any other reason I would

hsve been giving him that check.

e T T

Q. Now, this loan was secured by a note from George

-
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kiansen to #r. #HcAfee and Mr. Rogers, is that correct?

A, Yes, sir.

b were you tolé anything about this lozn at the time
Erom Mr. mcAfee or Mr. Rogers as to why they losned monzy to
Congressnsn hansen?

Seu No, Sir.

e was this security, this note, required as collateralﬂ
for your loans, in your bank?

A Is toe guestion, ¢id we requirz mr. Hansen's note &s
security on Nr. Kogers' and McAfee's loan?

Qe Correct.

Fie wo, sir, we would not heve nacesserily required it.

Q. was the bank looking to mMr. Hansen for the loan at
all at this point?

A Mo, sir.

de Just to Mr. Rogers and Mr. McAfee?

. Yes, sir.

Q. Do you know why this note was put up as colleteral?

"y do, sir.

e llad you met Congressman Hansen at the point you
negotiated this loaa?

A. I don't remember whether I had met him at the timz.
It sesms like I have checked this before, and perhaps I had. I
rezlly don't remember whather it was before or right after, but

anyway, it was rignt during the period of time that I met Mr.
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dansen,

e Cid you aver ciscuss this loan wityh Mr. dansen,
éround that period of time?

A, At that period of time that the loan was made?

Ve Yes,

3, No, sir.

Q.  Did there coms a time when you ¢id znother lo=n of
the sawe variety for Mr. McAfee and Mr. Rogers?

A, I am sorry? fhat was the guestion again?

c. Did there come another time when there was 2 loan
made to mr, Mcafse and Mr, Rogers, about a month later, the
sam2 kind of tning?

a, Yes, sir.

e I would like to show you Government's Exhibit 47 and
Government's Exhibit 45, Do you recognize thosz at 211?

A, Yes, sir.

J. No. 47, is that the loan document concerning the loan
you made teo fr. McAfee for $50,0007

A. Yes, sir.

de Government Exhibit 45, I believe, wnich is next to
you there, is that the note that was used a2s collaterel for
that?

/
A. YGS( 51:‘-

Q. That again, you are saying, the bank didn't require

there be any collateral here at all?
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A Ho, sir.

T was it your understanding, rr. desle, that these two
notes from Congressman Hansen were being uses as collaterel so
that the money you jave Mr. mcAfee and Mr. Rogers could be used
to give to the congressman?

A R2zlly, on tne $25,060, I don't remember that, hat on
the £50,000 I believe that 1 was aware that the proceess of thg
losn was going to Congressman Hansen, or someong other than
mchfee and Rogers.

Q. You learned that from somzone other than Mcafee and
kogers, 2id you say?

e Mo, I szid, or to someone other than McAfee and
Rogers.

e I would like to show you Exhibits 48 &nd 49 and ask
you if you recognize them?

A Yes, sir.

Q. Could you tell us what they &are?

A. Exhibit 4& is a loan clearing account check or iteum
for $50,000 payable to Carl E. McAfee.

2. Is that issuec by your bank?

b Yes, sir.

Qs Is that in relation to the $60,000 loan we just

A Yes, sir.

M. COLE: 1 move that into evidence at this time,
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Your Honor.

VN

what that

M.

(V)

A.

for 35090000

e

A.

this time,

Q.

THE COURT: No objection?
AR. LEWIk: Could I just see the document, Your Honor
P8 COUAT: Of coursa.
MR. LEwWIN: No objection.
THE COURT: It is in evidence.
(Whereupon, Government's Exhibit
No. 4B was received into evidence).
Y MR. COLE:
I would like you to look at Exhibit 49. Do you knaw
is, sir?
Yes, sir.
what is that?

Thet is a deposit ticket to Arthur 0. Rogers' account

Is that 2lso from your bank?
Yes, sir.
MR. COLE: I would like to move that into evidence ay
Your Honor.
M. LEWIN: No objection.
‘'HE COURT: It is in evidence.
(whereugon, Government's Exhibit
No. 49 was received into evidence).
BY COLE:

Would you look at that loan clearing document,

-
.
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. remzmber seeing on it, yes, sir.

s

Exhibit 42. who is it ma‘se out te?

A, Carl E. MchAfea.

0. Are there any instructions on it?

A. Yes, sir.

Q. wWnat are those instructions?

A The instructions say to deposit to Arthur J. Rogers'
sccount No. 02-3591-8.

2. artnur O. Rogers is Odell Rogers?

A. Yes, sir.

Q. 0dell Rogers is not on the $60,000 note with Miners &
Merchants, is he?

A. I don't believe he was, sir.

'Q. Just Mr. McAfee?

K, Looking at the document, I believe that is all I

. Would you like to see the document to be sure?

A, Yes, sir.

Q. I am showing the witness Exhibit 47.

A. Do you have the back of this note?

e No.

[T well, 0dell Rogers is not signed as a maker on the
front of the note, no, sir.

Q. Yet the check for the proceeds is being deposited to

Mr. Rogers' account?

A, Yes, sir.
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o )8 mpr. Mmeade, you said that there are interest payments
€ue guarterly on these notes, is that correct?

A. Yes, sir.

Qe who would the interest payments be expected from?

A, Carl McAfee and 0Odell Regers.

2. I would like to show yoau Exhibit 51, Mr. ™mMesde, and
ask you if you recognize the top check on there?

A. Yes, sir.

Q. Could you tell us what it is?

A, It is a check signed by me on an account of minz in
tha name of Cherokee Cattle Company payable to Carl McAfee znd
Jd=11 Rogjers for $4622.05. It looks like, $523.035.

Q. Is that one of your checks?

A, Yes, sir.

2. Do you know what that check was dsed for?

. It says on there it went to pay interest on the
rdansen loan.

MR. COLE: Your Honor, I would mﬁve Exhibit 51 into
evidence at this time.

MRe LEWIN: Could we see that document again?

THE COURT: Surely.

vire LEWIN: Your Honor, I understand there are two
checks photographed on Government Exhibit 51 and Mr. Cole
advises me that the bottom check is in evidence as 51B and thaf

only the top check is 51. We have no objection.
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THE COUR': Fins. It is in evidence.
(*hereapon, Goverament's Exhibit
No. 51 was reczived into evidence).
3Y "iR. COLE:
e mr. meae, you szid that check is mace out to Cdell
Rogers znd Carl McAfee, is that correct?
h. Yes, sir.
G. Cig you make that check out?
fie 1 really don't remsmber, sir. I rather think that ay
secretary did, sir.
Q0. Vvioulé she have made it out without your instruction?
Al No, sir.

2. would your instructions have included who to maxe it

b Yes, sir, it would have.

Qe would it include the amount?

A. Yes, sir.

2. would it include instructions to have it signed with
your name?

a, Yes, sir.

2. why would you not have made it out yourself?

B, I really don't know. I mean, except my secretary did
2 lot of work for me on 2 personsl basis and she had my
signature on a. stamp that she could sign checks, on my behelf,

or on my accounts.
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2. What is the date of that check, hr. Meade?
A, It is so blotted out I rezlly can't tell you, sir.
It looks like ¢ something of 1981,
#R. COLE: Your Honor, if I may show Mr. Meade
another copy?
THE COURT: Surely.
THE WITNESS: It looks like maybe 5-30.
FR. LEWIN: Your Honor, may we have the better Copy
markzC in evidence so that the jury can see it?
THE COURT: If you would rather hsve it done thot wel,
gooc idese, Mr. Lewin.
BY MAR. COLE: We will substitute this for Exhibit 51.
THE COURT: This is the better copy.
THe WITNESS: It is dated 9-30-81.
MR. COLE:
Q. September 30th?
A. Yes, sir.
Q. Is that the date the interest payment was due on
these loans?
B, That is when it would have been due, yes, sir.
Q. would it haves been dus on both of the loans that day?
A, Wheot was the date of the $25,000 one? aas it dated
in August of 19817
Q. I believe July of 1951,

A, July of 1SE1? VYes, sir, interest on both of then
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would have been du: on S-30.

GCe Dié this check go for interest on those?

A, I assume it did.

2. Ci¢ you give this check to Mr. McAfee and mr. Rogers?

bie Jdo, sir.

e It is made out to tham, isn't it?

A Yes, sir.

de Doesn't a check nced to be endarsed to be cusned?

A. well, it was my own check, sir. Well, it was wy
secretary, I believe, the endorsement will show -- or someone
other than I signed it but they would have dJone that by wy
instructions.

Qe You would have instructed them to endorse somaone
else's name on the check?

A, Yes, sir, since it was my own check.

Q. Mr. Meade, how long have you been a banker?

A. About 25 y=ars. -

NI In banking circles and in banking practice, is it
proper to endorse someone else's name on a check without his
permission?

A I woulcn't say it was proper, sir, but I have seen it
done for your friends and so forth.

2 Do you know if this was the total interest payment
that was supposed to be made on this loan &t that time, Mr.

Meace?
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A. Right off, I con't recall, but from the amounts of

the loans I woulén't thirk it woulé be the total interest, no,

-

2. would tiere be other interest that would have to be

A. I woulé think so, yes, sir. .

Q. Dié you ever get paicd back by Mr. licifee or Mr.
Rogzrs on this check?

A. I rezlly don't remember, sir, whather I did or I
didn't.

Q. Mr. Meade, have I askeé you in the past to check on
whether or not you €ig&?

A. Yes, sir, you did, znd by my records, I haven't found
where I was repesid, no, sir.

2. To the best of your knowledge, you haven't been
repaid?

A Yes, sir.

D. Now, you have on the bottom of this check, in the
memo section, what does it say there?

A. it says, "interest on Hansen loan".

2. Now, the two loans we are talking about at the Mineré
& nerchants Bank, those weren't loans to Congressman Hansen,
were they?

n, No, sir.

0. mr. veade, why do you have interest on the Hansen

34-5€9 0 ~ 84 - 47




[%]

=d

i3

14

15

736

[ 1)
<+
LB

loan writtzn on the check?

fie well, evidently that is where the money was bwing
applied was to the intereét on_one.of the two loans of Jiell
Rogers and Carl McAfze tnat was secured by the notes on
COngressman“dansen. |

e Did you ever talk to wr. Rogers or Mr. hchiee abouat

“J

each of you paying a third of this interest for the congressmaW

& No, sir. |

Q. Are you sure about that?

L. To the best of my memory and knowledge, 1 don't
remember it, no, sir.

2. If Mr. Van Dyke came in here and said he wes
instructed to pay one~third of the interest and believad you
were to also psy a third, wquld that refresh your mamory 2t 211J?

A. wo, sir, it does not refresh ny memory.

o Did you ever make any.affgrts to have tnese notes
collected from Congressman Hansen?

A To collect the notes, to collect the principal of the
rotes, is that your question?

Qs To collecﬁ any payments on these $25,00C and $5U,U0U
loans.

A, By telephone, I hazve talked to Congressman Hanszn, I
believe, about paying the interest.

2. How nany times?

A, I really don't remember, sir.
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c. Did you Zo that on your own?

A No, sir. I ¢id that at the request of Mr. McAfex and
nr. kogers, oné or both. I really don't remewder which one
might have regquested it.

2. #zs there ever a payment pursuant to your call?

B I really don't ramember, sir.

2. Do you recall testifying in the grand jury?

e Yes, sir.

C. Kould it refresh your memcry if I showed you the
grand jury section concerning that?

A, Yes, it probably would. That was over a year ago.

I could remember better then than I can now.
THE COURT: Do we have an extra copy of that grand
jury testimony?
Ma. COLE: I Believe so, Your Honer. For counsel,
Your Honor, I am referring to page 50U, line 11 through line 1Et.
BY MrR. COLE:
e vould you just read that to yourself, Mr. Meade?
Does that refresh your memory, sir?

B well, sir, like I stated at the time, my memnory was
nuch more fresher on tnis over a year age than it is today. Sg
you know, today I still don't remember it but evidently I did
at that time.

BY hR. COLE:.

Q. Was this trus at the time you said this?
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A. Yes.
mR. COLE: Your Honor, I would request permission to
have the witness r=ed that section into the record.

THE COJRT: Stasrtiny at line 117

MR. COLE: Yes.

THE WITNSSS: Line 11 is my snswar, "I might have
called him more than once; I really don't remember. But about
the only thing I do recall or remember was that, on ons
occasion I called him and as well as I remember, he said he
would senc the check or send whatever the amount was we wWere
asking for. And as well as I remember, we received it. I
don't remember whether it was immediately or whether it was two
weeks later or whatever."

Through lines what, sir?

8Y MR. COLE:

Qe That is sufficient, Mr. Meade. Thank you.

Mr._Meade, I would like to show you Government's
Exhibit 54.

Let me show it to counsel, first.

I woulc ask you if you recognize that?

A. Yes, sir.

Q. Could you tell us what it is?

A, It is a check dated April 14th, 1982, payable to
miners & Merchants Bank Trust Company for $8,475.71, and 1

believe that that is G. A. Hansen's signature or something, G.
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Hansen's signature.

de Do you know if that check relates te the $25,0ub
$56,ui0 loans we are talking about?

Aa As w21l I remember, it would have had to relate ¢
on2 or both of those loans, yes, sir.

Mk, COLE: Your Honor, I would move that exhibit
evidence at this time.

mR. LCWIN: No objection.

THE COUAT: 1In evidence.

(nhereupon, Government's Exhibit
No. 54 was received into evidence).
BY M. COLE:
T mr. Meade, what is the date of that check?

L April 14th, 1%32.

Q. I believe you testified earlier that thare was a
examination going on in your bank in April of 1922, is theat
correct?

e Y25, sir.

Je was this check written during the time of that ba
examination?

4, Yes, sir.

. Mr. Meade, the $25,000 loan, did your bank always
héve that as a loan in its possession or @id you ever, I
believe the term is, “"participate® it out to another bank?

' It could have been participated out, sir., Today,

anz2

(+]

into

bank

nk

I
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11| couldn't remzwber whztner it waes or wiathar it wesn't.

3

Ue Mr. mez2de, I would line to show you Sovernment's

exnibit 5% and tell me if you have ever szen that documz=nt

2

4 | before?
5 A I 2m sure I have, sir.

Q. Is thhat a l=2dger from your bank?

L'

==

A Yes, sir.

% Qe Does it concern one of tae lozns we are talking aboutf?

(La]

Ne well, sir, to state definitely, I would have to sez g
10 | copy of that $25,000 note to get the number off the note, to,
11 | get the note number off. No, wait a minute, it coesn't even --
12| no, it doesn't have the note number on the certificate. Yes,
13| it does. Yes, the number is here. .

14 THE COURY: Your final answer is it docs have the

15 | number on it?

1a . THE wWITNES3: Yes.

17 BY R, COLE:

ig 2. I show you Exhibit 42.

1¢ A. Now, sir, I don't find the number on the note itself.

2u | Down here wnare it ssys old number and new number on the note,
gl there is no number on it. That is not out of the ordinary use.
22 | we used to keep the numbers on note jickets and the number is
23] on the note jacket.

24 2. So you #on't know?

25 A. I would assume that —-
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Q. Do2s that match the dates, kr. meade?
A. what date did we say the note was dated again? I
can't read it on this copy. July the --
do you know if thet is ths sime ledger sheet for that note?
2, It certainly appears to be, yes, sir.
*l. COLE: Your Honor, I would offer that into
evidenca at this time.
MR. LEWIN: Your Honor, could I plsas: sce thzt?
THE COURT: Zurely.
MR. LEWIN: Your Honor, might I just vgir dire the
witness?
Could I have this document marked the next
Defendant's Exhibit.
THE COURT: This isn't appropriately
cross-examination, it is veoir dire.
MR, LEWIN: It is voir dire. It just goes to the
documentz, Your lonor.
THE CJURT: Fine.
DEPUTY CLERK: Defandant's Exhibit 14 wmarked for
igentification.
{(Wh2reupon, Defendant's Exhibit do.
14 was marked for identificztion)
VOIR DIRE BXASINATION

2Y MR, LEWIW:

e All we have is that copy, Mr. Meade. The guestion if,
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s ap. m2e3:, ths fosunant sc. Cole wi5 assing you abouy
Gavernment 534, lat me place that befors you, &n' let mf nlace

-~
[

-

bofore you another document vhich is mirkec Defendant's Drhib
14, which is & copy of which we receive? some time age Irom thé
governuznt. If you compare tihe two, there are differences
bYety:=zn thosa two, are therg not?

A Yes, siv, there is.

P
.
=
i
rh

fandznt's Exuibit 14 heas some handuriting u. on e
-

afrer the word "demanc®, it says "business", where the cther

e I on sorry, sir.

J. Defendant's Exhibit 14, which is th: op: on your lafg
not tue one you ar:z looking ot right now but the other one in
your left hend, whan it describes the note up on top it says
"Jemanc-busin2ss", is that written in there?

A Wo, sir. I see “"demanc".

e Government's Exhibit 554 is the one that hes ’busineJo
written?

Ae Yes.

e Lom2one has Jritten the wﬁrd "business" on tus
rigant-hznd side?

A, - Yes, sir,

2. Government's Exhibit 53 has another entry down at tha
bottom?

e Yﬂs, Sil’.‘.

=
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=
R  Wuich is tne authentic document or copy of the
authzantic document, do you heve any way of knowing~
tia no, sir, I don't. Tne bank, I am sure, would have.

I meen, I would have no wiy of knowina, sir.

viels LEWIN: Your Honor, I submit the matter is not of
iny grsat relevance Lut .-

THZ COURT: Let's do it at tne bench, though.

Mr. ke2ade, step down for & moment.

(Bench cenference).

MmR. LEZIN: Well, Your Honor, as I Sdy, it is not ¢
metter of any great relevance but we have two different
Gocumeats, one which was given to us'by the governmant some
tine s30 and another one which the government is Lrying to
offer into evidence as the bank document.

I don't know which one is the rizht document. For
that reason, I have to object. As I say, it is not 2 matter of
any grest momznt but nonetheless I can't allow ¢ document == if
there were no canflicting documant, I guess [ would not chjest
bur since there are two different cnes, I don't know wnich one
is the right one.

mR. CULE: The original document that we gave then,
Your Honor, 1 am sure was produces during grand jury.

THE COURT: Is that Defendant's 147

MR. COLE: Yes. It was given to tnem almost a yeer

ago. The one I have here with me today I frankly diéd not
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compars it to the one wz hadf--

THC COURT: which'is %5&;

wMik. COLE: Yes, which was proviced to us by the baak
pursuarnt to a subpoanz for the trial. wdow, the onaly thing I
can surmise out of this is that probzbly there are two
different copies of similar documents, cifferent bank ledgers
that contain the same information. Other than the difference
noted by Mr. Lewin, I don't think there is a Ssifference.

Mk, LErIN: There is a whole 2ifferent entry at the
botton of tiiz page.

THE COURT: All this witness was being asked to
testify to was ¢ic this come from the bank ledgers end he s&ic
hn: cssumed soneone &t the bank could say so but hz couldn't say
so. At this time I don't think he cen force him to say that
which is not in his memory. I think it has to be witndrawn or
put aside at this point.

mR; COLE: I will withdraw it at tnis time.

THE CJURT: Will we have 2 similar problem with S5B
i£ that is going to be offered?

%R. COLE: That wson't be offered.

THE COURT: It is listed as $50,000 loan.

xR, LEwIh: It may be.

MmE. COLE: I won't offer it at this time.

(Eni of bench conference).

DIRECT EXANINATION (Resumed)
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BY mR. COLE:
e ¥r. Meade, going bactk to my other gquestion, do you

know whsther or not the loan was given to another bana?

A 1 rezlly don't remember, sir, but I have participated

loans out to other banks.

3. You don't remember whether this one was "participated

is that the term?

Se Mo, sir, I don't.

2 Dic¢ there come a time when you 3lso mede a loan to
mr. tiansen yourself?

A Yes, sir,

< Do you recall about when that was, Mr. Meade?

A, I believe Nowvember of 1981, sir.

e Mr. Meade, I would like to show you what has
previously been marked as Government's Exhibit 52, Heve you
seen that before, sir?

h, Yes, sir,

2 Could you tell the jury what it is?

£y It is & note dated November 21ist, 1561, in the amoun
of $5u,uhu, payable on demans, at the rate of interest of prin
plus one percent, signed by G. Hansen.

J. Is there 2 date on it?

A, November 21, 1981.

2. Is this a note signed by Mr. Hansen to you for tnis

loan?

4

"

]
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e Yes, sir.

e Coul¢ you tell thz circumstances of this loan 3oing
to mr. hiznsen, to the jury, please?

Al well, to the best of my memory, the congressman
diccussed with me by phone the possibility of needing to borroy
& sur of money =- I don't remember whether he discuss2d $56,000
or what =-- for the purpose of promoting a book or books that hg
was having published.

o 8 Cié hs c&ll you about this?

A. Di¢ he call me to get the loan, is that what you :zre
saying, sir?

K Yes.

A Well, I don't know whether tne purpose of his call
wes just to discuss the matter of borrowing the money. I don't
recall having just one conversation where Congressmen Hansen
callei me and said, "I need to borrow $5C,000. Will you loan
it to me?" It was just in a conversaéinn or conversations we
had.

‘e ‘fnere wasn't one point where he said to you, “Mr.
tleade, I need some money. Could I borrow it from you"?

A I would think that wouldn't have been out of the
ordinary for him to say that, no, sir, but I just don't recall
on: conversation with him about it. You know, I recall having
conversations where he said he needed to borrow some-money and

aske3 if I could help him in any way to raise some money, or to
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1| borrow the money.

2 2.
3] DiZ you
4 he
5 e
i M.
7| #bout I

[

You were asxed if you could help him raise money.
ever talk about actually givirg him monay?

Actuzlly giving him money?

Or loaning hiau money?

Yes, I talkasd to him about, in those conversstions,
migiit could possibly loan him some monay.

Eut you zzn’t remember any specific conversation you

g1 281 where he askad vou to borrow £50,0007

16 fe

I am sure he asked me. I don't know whether he just

11| asked specifically $50,000 or not, but, you know, I ramember

12| having conversations where he and I discussed tha possibilicy

i3 | of my lending him monies.

14 e
15 A,
15 Q.
17y - A
13 e
1 A
2v Q.
21 A
22 e
23 Al
24 Qs

Where was that note signed?

In Lebanon, Virginia,

Is that near where you live?

Yes, sir.

Where in Lebanon, Virginia?

First Russell County Bank & Trust Company.

Do you know what &2y of the week it was?

o the best of my memory, sir, it was on a Sunday.
WWas the bank opened or closed?

Closead.

were you involved at all with the First Russell

25| County Bank?
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Foke ke |
A

A Yas, sir.

Qe How were you involved in it?

B I was the organizer of First Russell County Bank and
owned stock and contributed to the operation of that bank, the
menagament of the bank.

2. I would like to show you what has previously been
marked as Governmant's Exhibit 53. Have you ever se2n
Government's Exhibit 53 before, Mr. Meade?

A, I believe I have, sir.

Qe Could you tell us what it is?

. It is 2 cashier's check on First Russell County Eank
and Trust Company dated dovamber 21st, 1241, payable to Seorge
tiznsen, in the amount of Esb,uoo.

e wWho signaé it?

A. Martha Cartmell.

2. Does that check relate to the £50,000 monay that you
1§anad to Congressman Hansen?

% Yes, sir.

¥MR. COLE: Your Honor, I woulé move Government's
Lxhibit 53 iato evidence.
MR. L&WId: No objection.
TJE COURT: It is in evidence, without objection.
(Whereupor, Government's Exhibit
No. 53 was receivad into evidence).

8Y tMA. COLE:
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Certmell or someone at the bank, First Russell County Bank, z2n3
askel tunem to leave ¢ cashier's check or cashier's checks

somewnere in the bank where I sould get to them or aave =ccess

to tnem.
La Were
Al Yes,
sir.
2. Then
together?
A. Yes,
Je On a
A. Yes,
Q.
A. Yes,
Q.
A, Yes,
D What
Wnen is it du=?
A,
Qe

Mr. Mecde, you szid the bank was closed at the time?

Yes,

dow did you get the cashier's check issucg?

#well, I am the one that typa@ the amount in the chacK.

Ané transacted this business?

He signed the note in the bank?

Payzble on demand.

Any specific time that he has to pay that back?

sir.

on't recall heving done this but I am sure I did call merth

Your instructions for her to leave them blank?

sir, my instructions would have been that, yes,

you and Congressman Hansen went in the bank

sil.'-

Sunday?

sir.

sir.

sir, to the best of my memory he did, sir.

are the terms of your note to Congressman hansen?

dow long is it for?
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A, ¥No, sir.

2. Any interes:t payments regquired oa that?

A 70 the bast of my memory, sir, it was just agreed at
the time meybe tha loan was made that the loan would be paid
out by spring, of the coming yezr.

Qe So it would be spring of 1%327?

fie Yes, sir.

2o But no agreement that there would be interest paid

. well, you know, if that was our agreement, nd to th
best of my memory that was what we agreed on verbally, then 1
wouldn't have nacessarily asked for an interest peyment from
jovember up until April.

2 My quastion was, was there an agread upon amount of
interest that would be paid at a specific time, Mr. Meade?

A. There was an agreed upon rate of interest to be paid.

g I am talking about schedule of interest paymsants.

A It is not in here, sir.

To my memory, I don't remember, you know, having 20y
verbal agrecment with him like ne woula pay it yearly or
monthly or however.

2e t-as there any collateral issued by Congressman Hansen
for this loan?
M NO, Sir.

Ce. Just his own signature?
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A.

J.

Yes, sir.

Wwothing you coula take back in return if ne wasn't to

P2y on the loan?

A
Qo

M

A
[« )9

of 19837

e

A

No, sir.
Did ha pay the money back in the spring?
No, sir.

Did he pay thne money back the following November, in

o, sir,
Did ne maxe any interest payments during 1932 to you?
No, sir.

Did he pay the money b:ick by the following November

wNo, sir.

Dic. he m=ke any interest payments to you during 1¢333
No, sir.,

Wien di¢ he pay you back, Mr. Mesde?

It has just been recently, I believe, in February or

Mareh of this year.

Q-

Hia

Of "this year?

Yesz, sir.

15847

Yes, sir.

I assume that was with all the interest owing?

I am sorry?

34~569 0 -~ 84 -~ 48
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Q. I assum2 th=t was with all the interest that was owad
to date?

A. Yes, sir.

2. wow you szid Congressman Hansan loaned you this monsy
and 4%e was going to, I believe you sezid, "promots his book,"
that w:s the purpose, vhen you lozned him this money hs said it
was going to be us2d to promote nis Dook?

A Yes, sir.

2. whiet did you understand "promote” to b2?

A well, "promote®” would be to advertise or sell, and
there wes & discussion, to th: best of my memory, of something
sbout a mass mailing of some type or sort, and it would be the
g=n:cal merchandising of the book or books.

Q. This would be & business venture?

. Yes.,

2. “cs it your uncderstanding that Congressman Hansen
expected to make & profit off of this business venture?

A well, I don't know that it was my understanding that
Conyressmsn llansen woul:l make the profit, but it was my
anierstancing that there would be enough proceeds generated
from the sale or salss of these books to repay my lean, sir.

c. wnen I speak of promotion, the promotion that you
were Speaking of was promoting the book so that money could bz
maie, is that rignt?

A Yus, sir.
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L2

2.
fe
2e
A.
e

&,

Who was this loan te?

Mr. Hansen.

Who dic you ezpect to use the money?
who didé 1 expect to use the monay?
when you mad¢ the loan.

well, sir, I either expected Congressman Hansen ar

som2 Jroup or organization to use the money for the purpose

that was stated.

2.
A.
W
A.
repsy me,

3_.

Of promoting tine book?
Yes, sir.
Who Jid you zxpect to be paid back by?

well, sir, I expected that‘Congressman Hansen would

You didn't expect any group or organization to repay

you, did you?

A,
sdansen to
de
a,
2.
A,
e
i.
2.

A-

well, sir, at the time I was looking to Congressmen
repay me.

wio did repay you?

1 assume, sir, Congressman Hansen gdid.

You got a check, didn't you?

Yes, sir.

was it a check From him?

Yes, sir.

He repaid you then, didn't h2?

Yes, sir.
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Q. Mr. Meade, what was this book about that you were
trying to help the congressaan premote?

4 weil, sir, it was my understanding that there would
be a sccond book. ‘The first book was pertaining to scmething
of the internal Revenua Service and the second book wes to
pertain to the Iranian hostage situation.

2. Wasn't it your uncerstanding you were promoting the
second book?

A well, I don't know whether it was definitely

understood. 1 was more interested in promoting the secon3 book}

tnan I was the first.
2. It was your understanding the first was already

finished, is that right?

A, well, I understood that it was -- it haé already been

printed, yes, sir.

e Mr. Mesde, have you ever heard of a thing celled e
hydrogen car?

A Yes, sir.

Q. Is that a car that runs on water?

A. well, it was supposeé to have, sir.

Q. Who first told you about it?

A A man by the name of Wiley Fancher and Premier
poeterson of Queensland, Australia.

0. when do you know when it was Mr. Fancher and Mr.

Peterson told you about this?
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A. To the best of my memory, sir, it would have been in
the fall of 1380¢.

e What dic they tell you about this car?

A, They told me that the Premier had driven such a
vehicle snd thet it generated the hydrogen on board that it
burnt or that it operated on, and that it would operate like
four or five hundred miles °n, te the best of my mzmory, four
or five gallons of water, distilled water,

Q. They told you the Premier had driven it?

A. Yes, sir.

2. Did they tell you how they were going to manufacture
thisf

A, Ne, sir,

2« Did anybody mention to you that it involved a nuclear
reactor on the car?

A Yes, sir.

2. was that the method through this nuclear reactor?

k. That was told me later, sir.

2. That was later?

A, Yes, sir.

Ze What wes your involvement with the hydrogen car?

A, well, to explain that, sir, expect I was to be
involved from a business standpoint of trying to -- if there
was such a vehicle and if this gentleman did have such an

invention, that 1 would be involved in the distribution or
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manufacturing or whatever of the venicle.
e were you looking to invest in it if it worked out?
Ae Yes, sir.
- 2. Hoping to méke some mon2y?
Fe Yes, sir.
Je were you trying to alse gat backers in th2 United
States for this project?
A ¥Well, I don't know whether it was backers or not, but]
I tried to get other pzaople involved to the stzndpoint that
they would either manufacture or sell tne venhicle.
Q. were you trying to gzt other people involved in
invasting in it?
L. Yes, sir. ' .
2. Did those people include the United Cozl Company at
onz pcint?
A Yes, sir.

Ce They ultimately dropped out?

Yo Why did tney drop out, Mr. Meade?

fle Eecause none of us could ever see such a unit or sze
it in operction or we could never sze any test results or
anything of such a unit.

IS would it be stfe to say they dropped ocut because tney
were skeptical about whether there was such & unit?

A, Yes, sir. '
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he thought could test it?

|

Q. after United Coal Company dropped out, d4id nr. RagerJ
2né Mr. jicAfee become interssted?

e o Yes, sir.

e You had told thanm about it, is tnat rignt, is that
"ow they leerned of it?

A. well, wiley Fancher, and I, 1 beslieve together, tols
them cbout it. wr. Fepcher was in the United States at tie
tima.

Q2. Had Mr. Fancher made aay efforts to get any pople io
test this car from this Sountry before then?

Ma llad bhe made any effort, did you sayf

C. Right,

A, At that time, it was my undarstanding that -- yell,
sir, mr. Fancher %ad told me there would be a test made in
Canade ut one point and we flew to Canede ané there was no such
tast, |

e How &bou: people from the United States to test it?

A Well, whether hs hag actually tried to get thoss or
noc, I don't know, sir, I mean prier to this time.

Q. Anyboiy ever mentién anything to you about getting
some Army people, soma psople from the Redstone Arsenal in
duntsville, Alabama, to test it?

A, Yes, sir.

Q. Didn't Mr. Fancher tell You some namss of people who
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A Yes, sir.

e Bad not he in fact trie: to get those people released
earlier =né the Army wouldn't do it? -

Ae That statesment was made to me by someons else, sir,
but as I say, at the time I didn't know that. I was not awars
cf that, sir.

3. when you talked to Mr. Fancher about th2se Radstons
Arssnzl people, getting them to go. ¢id he tell you you wers
going to nzed approval of tha Secretary of ths Army to jet thaA
to go?

A. w2ll, somebody told me that. I really don't remember
today whether it was Mr. Fancher or who, but somebody.

2. You hsard you nzeded approval of the Secretary of the
Army?

L I wasn't told, I don‘t think, that I nscessarily
needed the Secretary’s approval but it took Army or Pentagon
aperoval for these people.

2a #Han't you also been told you were going to need
Congressionsl influence to get this_approval. Mr. Meade?

. To the best of my memory, sir, up to tanat point, no,
sir.

3.  Up to which point now?

A. Jp to the time that we met with the Secretary or witi
thz Army people.

2e Mr. Fancher hadn't told you about this, Mr. Meade?
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05

ﬁ. 1\‘0' Sil'-
2. The nzed for
A To the best

thst, no, sir.

2. Do u remambar testifying in tha grand jury about
yo Y

this, hr. teade?

A Yes, sir., I don't remamber ny statement in the grandg

jury but I ramsmber testifying in the grang jury.

-

2. Page 1a.

T4E COURT:

#K. COLE: Yes, Your Honor.

BY MR. COLE:

Q. Kr. “leale, do you recall being zsked this guastion
&nd giving this answer; stsrt st line 1%:
"AnylLody ever mention to You the nesd to gut

Congressional influence in order to get these people freed up

by thke army?

"Answer: Kot that I remember directly. Could have

Sut I don't rewenber.
"Juzstion:

"answer: Mr

rensnber zny particular conversations, but, probably during thJ

Course of several or many conversations I had with him, he

could have said that.”

Thzn going onto page 1g, starting actually &t tha

Congressional apgroval?

of ay memory today, sir, I Son't rmamber|

Page 157

Did Mr. Fancher ever mention thst to yous

- Fanchér. I am sure, probably -~ I con'f
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hottonm of paze 17, line 23.
mH. LEWLIN: Could you glease start that gusstion at
paje 17, line 107

oua7: Thare is some mecre language there that

1
€

might be eppropriate, ¥r. Cole.

YR. COLE: "Guestion: The stacement weull be that
Congressionel influsnce is what it would take to zet the army
to relessSe these mzn to 3¢ to Austrzlie?

"hnswer: (Pause) I really don't rsmember, Yyou Xnow,
nim mahing a statement such as you made, &nd 1 rezlly Jon'c,
you know. I 2m surs that maybe during some of the
conversations that th2 conversation mignt have gotten arouni to,
well, msybe it would take Congressional influence to get thess
people permission to go. But, no, I don't remember any
particular one conversation or recall any one conversation it
might hsve been brought up in.

"juestion: Do you reczll being interviewed by
3peci;1 Agent Tnomzs Hoy of the FBI?

"Answer: Yes, I do.

"ouszstion: Do you reczll telling him words to that
effect, that Mr. Fancher nadé told vou that Congressionél
influenﬁe was whut it was going to take?

"answer: ®o, I don't remember making that statement
that way. I aa not going to say I cdidn't meke it, but I reall4

don't remember making that statszment just exaCtly the wzy you
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said it,

"Question: Anything close to thzt statemsant?

“hnswer: ell, I just got through saying that I zm
Sure, in tn= course of zeveral conversations, it probebly canme
up, that it would take Congressional influence mayhe to get
th2se people permission to go."

BY MR, COLE:

e Do you recall being asked those questions and giving
those answers, Mr. Meade?

L. Yes, sir, I do.

Q. were they true at the time you gave them?

A. Well, sir, to me what I was actually saying there we
tnat it wouldn't be out of the ordinary for that -~ for such =
Statement to have been mece in one of those caonversations. EBut
to reczll or remember any one Conversation that that was sai2,
I don't. I mean, that is what T was saying at that time an-
that is what I am still saying, sir.

= Do you recall telling Mr. McAfee of this nezed for
Congressional influence?

L9 No, sir.

Q. You never told him this?

A. I am not saying I @idn't. I am saying I don't
remembér ever having saic that.

MR. COLE: Again, Your Honor, page 18 -= excuse me,

Page 15, starting at line 10:
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"iz3 you éuez mei:tioned to Mr. Mcafee that maybe
Congressional influence might be needed in order to —-

"Answer¥ I had discussed with Carl thet maybe we
need to call on, like, Congcessman_Sill wWampler or Senator
Harry Byré."

MR. LEWIK: This relstes to the appointmant of ths
Sceretary of tha Army and 1 believg #Hr. Cole should begin
reading from page 18, so that it is clear that what we are
taleing about is & call to a congressman regarcéing the
appointment with the Secretary, not the other matter,

TdE COURT: mr. Lewin, it does skip & little bit back
and forth, which is why I don't think it is necessary to read
that at this time, but certsinly you can when it comes your
ogportunity for cross-examination. It doesn't have quite thzt
same flow as the preceding matter dia.

You may continue, Mr. Cole.

MR. COLE: |

e "aAnswer: I had discussed with Carl that maybe we
ne=d to call en, like congressman Bill Wampler or Ssnator Harry
2yrd or somebody that maybe could have some= inrcads into the
army.”

Do you recall ﬁeing asked those questions and giving
that answer?

A. Yes, sir.

Q. Again, back to page 1€, line 13:
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"was Congressman Hansen ever contacted in this regard

"Aaswer: Yes, but not by me.

"Quistion: Who contacted him?

"Answer: As far as I know, Carl Mcafee,"

Do you recall being asked that qusstion and giving
that znswer, Mr. hMeade:

A, Yes, sir.

2. You say today that you didn't tell Carl McAfee the
need for Congressional iniiué;ce?

L Not. just the way you are stating it, I don't remember
having made, you know, the remark. again, I am sure thet it
Wwould not have bsen cut of the ordinary in a conversation with
Carl ticAfee to have made_the statements as you just read that q
maie before the grand jury.

Q. Mr. Meade, what was your purpose in Contacting the
Army concerning the hydrogen car?

A, To try to get some physicists permission or get
Permission for certain Physicists from Redstone Arsenal te go
to Austraiia to test the hydrogen car.

e was there any financicl interest you had in this?

A, Did I have any financial interest?

2. Yas, Mr. Meade.

A, I didn't at the time, othér than my expenses of going
here and there ang telephone calls and so forth. HIE you are

Saying I invested funds at that time?

"

LI

%

-
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“hrmy to git these physicists relezsed, I certainly didn't think

Q. No, I am asking if you wzre thinking that you might
make money if the Army went or that the project might get monay
if the Army want.

L' I was thinking if thz project went through I would b?
making money, yes, sir.

PR pi¢ you ever think you were going to get financial
bacaing of the U.S. Government and that was the reason you werJ
going to the Army, for the hydrogen car project?

h. I am sorry, sir. I don't understand the question.

2. Did you ever think you were going to get financial
backing from the U.S. Army for the hydrogen car, was that part
of your reason for going?

L. For going to where?

Je To the Peatagon, to the Arny.

o No, sir. I mean, my going to the Pentagon or the

at that point in time that I would have any governmant backing,
as it were, finzncial government back, is that what you are
saving?

2. You never thought that?

A hre you saying financial government backing?

2. Yes.,

A, No, sir.

MR. CCLE: Counsel, I refer you to page 3 of the

relex, bottom hzlf.
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THZ COURT: Page?
#“R. COLE:; Let me see if I can find you a copy.
Trc COURT: That is all right. Let's not take tue
time.
3Y Mi. CULE:
Q. Do you recall sending a Telex to MNr. Wiley Fancher in
Australia concerning the hydrogen car?
A I dic not recall until you sihowed me a copy.
de was that a copy of a Telex you sent to mr. Fancher?
A, Yes, sir.
Q. Do you recall saying tha following to »r. Fancher,
sterting at the second photograph.
MR. LEWIN: Are you marking thst as an exhibit of
sone kind?
HR. COLE: I am using it as a prior statement.
Ml LEWIN: It ought to be a document that is markeg,
even just for identification,
MR. COLE: I will bz happy to.
THE COURY: What would be the governmznt's next
exhibit number?
fR. COLE: We mark Governmznt's Exhibit No. 50, Your
Honor, for identification.
(Whereupon, Government's Exhibit No.
50 was marked for icentification).

8Y MR. COLE:
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[ Do you recall saying this to Mr. Fancher, in this
Telex:

"At the present time McAfee hzs got me on standby to
£ly privately to hashington, D.C. tomorrow at 11:00 a.m. to
meet with Secretary Marsh, Secretary of the Army. Marsh hes
been in California all week and will get back into D.C. tonight].
Quite frenkly, I will probably get murdered by Shirley because,
as you know, my daughter Nancy's wedding is Saturdey. 1
promised ta take Thursday and Friday to help her with financial
arrangemcnts, However, if" =~

MR, LEWIN: "Final arrangements.”

BY MR. COLE:

2.  "Final arrangements,™ thank you. "However, if Marsh
gets back and can se2e2 us, I will go. If he cannot see us, we
will not be able to see him until tomorrow or Monday.

MR. LEWIN: It says, “"We will not be able to see him
until Monday.,"”

“d. COLE: Thank you, counsel.

"we have been teld we can see Marsh as soon as he
gets back. We were assured of this by Judy Peeche on the whité
Housez staff, and Hansen."

MR. LEWIN: I think the Telex says "Hensen". ,
MR. COLE: Hensen.

MR, LEWIN: H-E-N-S~E=N.

BY MR. COLE:
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e w0 &re you referring to as H-E-N~S-E-N?
k. I am sure at the time it mesnt Congressman Hansen.
<. Next paragraph,

"Tthis meeting is for the ‘purpose of getting tne

- approvel for the gcientist in Huntsville, Alabama, to test the

proress in Austrelia,., We have bzen assured if process proves
successful, we will have the full financial backing of the U.3.
Sovernment. This will bz through different grants, enargy
commission, direct and et cetera."

Did you send that Telex to Mr. Fancher?

b, I am sure I éid, sir.

4o You told us here todsy that you were not seeking
financial backing from the U.§. government?

A, No, sir, I was not.

Q. liow do you reconcile the two?

4, That was pure puffery in tnat, in stalling wiley
Fancher and Premier Peterson, because they were pushing to get
the test or get something done fast, soon, or whatever, and
that was just statements to stall and put them off, sir.

Qe So it wasn't true?

A, More or less keep them off of our back.

Y. It wasn't true, was it?

A, I am sorry, sir?

Je Are you telling us now that it wasn't true?

A That was not true, no, sir.

34-569 O - 84 - 49
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0. &nd that you were telling them somethini you knew not
to be tru= at tne time?
Aa I guese you would have to say that, sir.

c. Did you go meet with the Secretary of the Arny, Wr.

h. Yes, we gic.
Q. What was theldate of that meeting?
A. Right now, sir, I don't Temsmber, but I believe that
is in my grand jury testimony, whatever the date wes.
Q. would it refresh your memory to see your grand jury
testimony?
A. Yes, it would.
e Mr. Mesde, haé you written it on your hané in the
grand jury?
A Yes, I had, sir.
Q. Page 9, lines 7 through 9.
Tl COURT: I am sorry, the question was about the
Secretary of the Army?
MKR. COLE: Corre&t, Your Honor.
MR, LEWIN: Before the witness answers, may I voir
dire him with regard to that?
MR. COLE: This is just used for refreshing his
memory. If it does, it does; if it doesa't, it doesn't.
4k COURT: We will wait for a moment, Mr. Lewin and

we will see.
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But don't read it out yet, Mr. Meade.
8Y rik. COLE:
2. The witnessing is pointing to me, Your Honor, page &,
Your Honor, lines 18 through 20.
Does this refresh your memory, Mr. Mezde?
A, Yes.
MR. LEWIN: May I voir dire the witness? 1 object to
that.
(Bench conference)

TAdE COURT: What I am trying to locate in the grand

jucy testimony in the pages that have been cited is a reEerencT
to the meeting with the Secretary of the Army as distinguishes
to & meeting with Mr. Hansen. I see Mr. Hansen's name wriéten
on the pages but at the moment I don't sse the Secretary of
the Army.. I £ind the reference to writing something on the
nand.

M. COLE: I think that is what he is using to
refresh his memory. Also. page 21, it kind of comes out of
several different statements, Your Honor. I am not offering
the statements into evidence at this time. I am only using
thenm to try and bring the dates back to Mr. Meade's memory thad
he did heve written on his hand at the time, and if that bring
it back, I mean, if I gave him a comic book and that refreshed
his memory, I .think that would be sufficient.

MR. LEWIN: It seems to me I am .entitled to voir dird.
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This man has no recollection of any date at all. That
refreshes him as to a date he wrote on his hand.

THE COURT: I think we n=ed some more foundation, I
will egree with you, Mr. Lewin and perhaps Mr. Cole can Zo that]
Perhaps you can tie it together, because clearly it would have
to be tied together a little bit better than what has besen
sugjested at this moment.

MR. LEWIN: Your Honor, might I please, before the
witness testifies to any particular date, I would like to be
able to voir dire him whether this refreshas his recollection
or whether it simply is an indication of what he wrote on his
nand.

THE COURT: If it has been_made clear through the
yuestions of Mr. Cole, then it will ba unnecessary.

(Ené of bench conference).

BY mR. COLE:

o Mr. Meade, at the time you came to the grand jury,
@id you write some dates on your hand?

A Yes, sir.

s Was one of those dates the Jdate you met with the
Secretary of the Arny?

A. Yes, sir.

#it. COLE: Your Honor, at this time, I would say thaf
that establishes the foundation.

THE COURT: Not necessarily.
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Mr. veade, from where did you obtain the date that
you had written on your hand?

THZ WITNESS: As well as I remember, I called my wife
and had her to look it up on a file that I had.

THE COURT: On a file?

THE WITWNESS: Like a file folder, No, I believe we
establisned it by the date that my daughter was merried,

BY MR. COLE:

2 khat was the date of your daughter's wedding, mr.
Meade, do you remember that? |

A. It would have been July 25th, 1%g1, if that is on 2
Saturday.

2e would your meeting with the Secretary of the Army
have been two days prior to that; on a Thursday?

A, Yes, sir.

Q. Could I ask you now, if you can, to reconstruct at
this time what the date of the meeting with the Secretary of
the Army was?

A To the best of my memory, July 23rd, 1981.

Q. Do you know who set that meeting up?

A Are you asking do I directly know who set the meeting
up, sir?

2 I am 2sking you if you have knowledge of who arranjed
the meeting.

A, 1 was told, sir, that Congressman Hansen had made it.
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was mr. Heasen thare at the meeting with you at the

time you met the Secretary of the Army?

To tn:z best of my memory, only through the

introduction.

e

Ha

c.

tde lefr at tnat point?
yas, sir, to the bast of iy memory, he did.

Ag&in, mr. meade, the purpose of your meeting was to

get some specific scientists from the Redstone arsenal relesaszd

to go to Australia?

fie
Australia.
2.
wantad to
A
Je
Fancher?
Fn

2.

Yes, sir, to get permission for them toc go to

You were dealing with some specific people that you
go, is that right?
Yes, sir.
Tnese people's names were provided to you by wr.
sir.

Yes,

You mat with the Undersecretary of the Army that cay,

is that right?

A.

bean znother individual sitting at the meeting.

remember who it was.

vYes, sir, and it seems to me like there might have
I don't

It ssems like it was someone from the

Pantagon who sat in on the meeting.

Qa

h.

Th=y didn't give you an answer at this meeting?

o, sir.
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2. LDid you get an answer to your reguest shortly
thersafter 2s to whether these people coulld go or not?

A, I con't remember how saortly, but we got an znswer
after thot.

2. Did you talk to somebody at ths Pentazgon?

A. Yes, sir.

da What were you told about the hydrogen car project at
that point, mr. Meade?

Al well, I really don't reczll any specifics that I was
told, but I was told, or at least I got the feeling, thet
everyone tnat I nad a conversation with was very skeptical of
@1y Such process or vehicle,

2 They cidn't think it would work?

A More or less, yes, sir.

2e here you.tald that these specific people you were

-asking for wers not really the peaple ths Arny would send, even

if it wented to send people?

A. To tne best of my memory, sir, we were told that nay-
be that there werz better qualified pecple to do such a test
than th« people whose names we had submitted, sir.

Je “were you ever told that this was not really an Army
project?

A 1 really cdon't remember, sir., Probably, but 1 reslly
don't remember, sir.

we _Were you ever told this Was more appropriately a
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project for the Department of Energy and not for the Army?

A. To th: best of my memcry and belief, I was told that
somewiere, sometime, because I later got a letter from the
Department of Enecrgy in regerd to that. But as to who made
thst statement to me, sir, I don't recall exactly who . and uherj,
where it was nade.

3. Were you ever told that there were specific Army
grocedures that you would have to go through if you wanted to
get this proposal in front of the Army for review and that you
were not following those procedures? Were you told that?

Fia I rezlly don't renemnber, sir, whether I was or not.

Q. Mr. Meade, did you go to Australia?

a. Yes, sir.

. Do you remember when you went to Australia?

he august of 1981, but the exact date I don't remember,
sir, ayain.

2. Again, was it in the grand jury, Mr. Meade?

Be Yes, sir, I believe it was.

o 8 waere did you obtain the information when you had it
in the grand jury?

A. From my hand.

EY)

e Where 84id you get the information to put on your hand
Did you have records that you looked at in your home?
A. Yes. I believe I had to call my wife, or daughter,

ona. Anyway, 1 got it from some type of record that 1 had at
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2.
if that
A.
Q.

A,

A

.

M. COLE:  Counsel, crznd jury pegye €, lines 1%

~h., COLL:

Mr. reade, I ask you to real those lines ang ask you
refreshes your memory?

wnicn lines, sir?

1% tnrough 22, actuelly, 19 through 22,

I thought the guastion was when I went to Austrelie.

Correct,:line 1y, starting right there.

Yes, sir.

Dozs that refresn your mamory, Mr. Meade?

Yes, sir.

whet date ¢id you go to Australie?

Aujust 14th, 191,

When did you return?

August 24th, 19281,

what was your business in Australia?

It was to check into or pursue the hydrog:n car dezl

ané also to check on a ranch operetion I had in Austrezlia that

wasn't doing too well at the tine.

Qn
A,
Qn

foa

Who wes there with you in Australia?
Carl McAfee, mny wife and son-in-law.
Did Mr. McAfee leave the same Gey you digr

Yes, sir.
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e nugust l4t.?

fe Yes, sir.

o mnre. tchfee wes thzre with you, as another person
financielly interasted in thz hydrogen cer?

he Yes, sir.

de You want to Australiz after you he<d heerd from the
rentagon, cfter they hod told you it probebly wasn't & good
project?

A. I rezlly con't remember today, sir, whether it wes
before or after.

e when you came beck Erom Austrezlia, €id you go <own to)
duntsville, Alzbame, sometime after that?

M I went to iluntsville, Alabama. Agezin, I dor't
remznber today whether thet was just before going to Australic
or after getting back from Australia.

e The 2ate S:ptember 30th, 1381, doesn't ring a bell ajs
f:r a2s when you were in Huntsville meeting with people?

Ao No, sir, September 30th, 12€1, Z2oesn't ring any bell
#ith me.

2. Whe was there with you when you went toe Huntsville?

s, Carl ™McAfee. %
de Your purpose there in Huntsville?
“e well, agasin, I guess it was to talk to thz physicistyg

to see if there was a possibility of them still going to =--

well, either yoing or testing. We didn't really care «<here theg




lu

11

[
ra

[
Lt

22

24

25

ki

unit wze tested, whother it be tested in the Jaited States or
hustraliz. We wanted to see if tney would have any interest,
or wcs there still any way they could go or did they azve any
interest in going.

Q. You sey you are not.sure tne date of when you went to
Huntsville but you know the purpose of your trip was to try to
get these people to go. to Australia?

bie Yes, sir.

C. Dic you find that there was any resistance from thair
superiors to their going, during this trip?

A Any resistance from .thzir superiors, sir?

Q. Yes, were their bosses telling them they couldn't go?

A I don't remember whether it was, you know, whather
anything was mentioned during that trip or not, sir, as to thet

Q.. Did you ever tell any of these pz2orle in the Redstong
Arsenal that you would try and get somebody at the Pentazon to
help them go, to release them?

A well, sir, I believe when we made .the trip, I believé
when we made the trip, sir,.that they were alrezady aware that
we hal contacted .the Pentagon on behalf of getting them to go.

2. was that part of what you discussed with them when
you were there, when you were talking to these scisntists that
you wanted to go?

. A. The. problem, sir, is I really don't remember what we

Giscussed or everything we discussed. .I.couldn't tell you
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Q. Did yu maks sﬁy efforts, efter thet trip, to have
the Pentagon contacted to relesse these pzople?

A, To the best of my memory today, sir, I con't remzmber]

e Did you ever ask Congressman Hansen to contact the
Pentagon on your bahalf to get these people releasz24?

Sie To the bsst of my memory today, sir, I could have,
sir, I en not saying I did or I didn't, but iust to thz best og
my mewory, ne, sir.

Q. You are saying you don't remember whether you &id or
didn't ask Congressman Hanseh to do this?

A I don't remember whether I did or didn't.

Q. This isn't something that would stick in your mind atg
all, Mr. meade?

A, dot with 211 the conversations I might have had with
Congressman Hansen.

Qe You understand my question, it is whether you asked
Congressman Hansen to contact the Pentagon on your beahalf to
get these people released to go to Australia?

A. Today, sir, I don’t remember having done that. Teo
the best of my memory and belief today, no.

2. You are saying you just don't know?

A. I am saying to th& best of my memory and belief, you
know, I Gon't know.

2e Did Mr. McAfee go to Australiz again afrer you were
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i=n huntsville, Alzbzma?

Be ¥Yes, sir, I belizve it was after we ware in

duntsville, Alebanma. I am not sure of the date when we were 1i-

nustsville, Alcbamz, but NMr. mchfee dié go back to Australia.

-+ A Second tima?

A. Yes, sir.

2. Without you?

e Yes, sir.

Z. Thit was in Cctober of 198172

A. Yes, sir.

2 Do you know what his purposes were in Australiz on
that trip?

A well --

Mi. LEWIN: I object to this witness testifying to
whzt Mr. hcihfee's purpose was in going to Australia. How does
he .know?

mrts COLE: If I may ask one foundational question.

BY MR. COLE:

2. was h2 deing in business for you in Australias?

A Yes, he wes.

2. Do you know what business you had told him to do in
Australia?

Ao Yes, sir, to check on my ranch operation and to
employ 2 gualified attorney and CPA to try to straignten out

sorme of my affairs in Australia.
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Q. Was h2 going to contact anybody-about the hydrogen

2]
L0
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A To the best of my memory, I didn't have any knowledgd
at 2ll that that was going o take place at the time that he
want.

de You and Mr. Mchfee were involved in the hydrogen car
together, though, weren't you?

b1 Yes, sir.

<. You were involved together for the full timz that
either one of you were involved, isn’t that right? You both
lost interest at the sams time?

Al That, sir, I don't know, Mr. McAfee could hava been
involved longer than me or shorter than me. I don't know how
lony wr. mchAfee had besn involved.

b Did you make a call back to the Huntsville ersenal to
a Dr. Thomas Miller concerning the hydrogen car, Mr. heade?

A, well, I either made a call to them or they made callﬂ
to ma, sir. I Jdon't remember who.

Je Do you remember at one point calling Mr. miller and
telling him that your efforts at the Pentagon had failed as fay
a8 getting thew released? Do you recall a conversation like
that with hin? '

A, AS to whether my 2ffort had failed?

Jd. That is correct, sir.

A, Well, again, it would nave been an ordinary thing for|
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me to make the statement, "well, it looks like that I can't gc
permission from the Army for you to go*.

ol Did he tnen tell you what his sug2rior had tolé him,
that he coulin't go?

A Onz of the gentlemen from duntsville made & statement
to me, that I think you are getting to, sir, and I don't
remzmber exactly which gentleman that would have been, sir,
«hich physicist that would have been.

[ Do you recall making a statement to Mr. Miller in
this conversation, Dr. Miller rather, that you would have
Corngressman lansen call him if he was worried about losing his
joh?

A. To my memory today, I don't remember having said thay
Again, it would have been a normal, ordinary part of wy
conversaticns I might have had with him.

G. Do you recell discussing that subject in the grand
Jury?

A, dot right off, sir. 1 probzbly dig.

e You have no recollection 2t this time of makina aay
strrement to Dr. Miller that you would have Congressman Hansen
call him zbout going to Australia on the hydrogen car project?

A. I am saying today I just don't remember having made
trnat statement. I am saying that it would have been -~ to me,
it would not hzve been out of the ordinary type of conversation

that I had with him to have made that statement, sir.
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e I am not asking you to speculate, pr. Meade. I am
just asking you if you remember making that statement?

i o, I don't remember making the statement, no, sir.

Q. would your grand jucy testinony refresh your mczmory
at all, sir?

o It could, sir.

¥3. COLE: Your Honor, page 24, starting at line 1%,
¢oing through pege 25, line 3.
#H. COL%:

2. Wr. Meade, I will ask you to read this to yourseléf
amd see if this refreshes your memory, starting at line 18 on
page 24 through line 2 on page 25,

A, Again, sir, uny memory was muzh better then Fertaining
to tne hydrogen car thing than it is today.

2 Does this refresh your meémory, Mr. Meade? Do you now
nuave 2 present recollection of having made this sStatement?

A Do I have a recollection of having made the statement
that is in there?

" Jr héve a recollection of having mede these
statgnents to Mr. Miller?

A I am sure I made the statements in there, but as to
today, I just really don't remember having mzde the statement.
But like I said, I could remember things a year and a nalf ago),|
that I don't remember today, sir.

e When you said this in the grand jury, was it true at
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this time?

e I am sure it was.

MR. COLE: I would like to have the witness read the
section that I have pointed to, Your Honor.

THe CDURv: A1l right, starting at page 247

MR. COLZ: Page 24, line 1s, through page 25, 1inz 3,

8¥ ®R, COLE:

2. Would you read tnat to the jury, Mr. mMeade?

A. "Question: Did you ever ask hr. miller if a call
from Congressmasn Hansen of Idaho might help change his mind as
fsr as whether he could 30 on his own in spite of Army orders?

"Answer: It seamed to me like I did. Seemed to me
like I did.

"2uestion: What was his reply?

"Well, I don't remember whether 1 said Congressman
fiansen or not, but it seemed to me like I asked him if he could
e assured by a congressman or somebody that he wouldn't lose
his job or something, would he go on nis own."

Q. That was the trutﬁ when you said it, Mr. Meade, is
that correct?

A Yes, sir.

Qe Mr. Meade, were you having Congressman Hansen make
efforts on your behalf with the Pentagon to get these people
released?

A. I am sorry, sir, what was tha question?

34-569 O ~ 84 ~ 50
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3. were you having Congressman Hansen make efforts on
your behalf, with tha Pentaaon, to get these people released tg
go to Austrealia?

A I wasn't having Congressman Yansen to do anythinjy on
my behalf.

2. You weren't having hin do anythingy for you in this
rejard, is tnet what you are saying?

& 1 am saying that Mr. MecAfes =- I was told that Mr.
kicAfee and told by Mr. Mchfee that hr, Hensen got the
dppointment at che Pentagon.

Qa Had vyou ever askad Cangressmaﬁ flansen to c&ll thne
Pentagen after that and encourzge the Pentagon to let these
feople go to Australia?

A, Agein, thet would have been an ardinary conversation
I might have nad with him. I don't recall or remember at this
time any one pérticular conversation or having done that, sir.

Yo Did you make rejuests to Congressman Hansen in that
regerd in return for the $50,000 you gave him?

Ae No, sir.

AR COLE: I have no furthzr quaestions at this time,
Your honore.

TAE COuaT: lCrass-examination.

MR, LEwIN: Does Your Honor want ae tﬁ begin the
cross-examination now?

TdE CQURT: I am just going to check witn the marshzl
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and sae if the coffee is back there, Mr. Lewin.

It is goina to take about ten minutes for that, Sg
lat's start with cross-—examination, and then even if we don't
finish it, we will have our mid-afternoon recess, and pernaps
one other before 7:00, if we think it is necessary, tonight.

About ten minutes, ladies and gentlemsn of the jury,
and, Wr. Meade, and, Mr. Lewin.

CROSS~EXAMINATION

8Y MR. LEWIN:

Je In these few minutes before the recess, Mr. Meade,
let's discuss that meeting of July 23rd, 1¢21. You first met
Conjressmzn Hansen on that day, is thst correct? That is the
first time that you ever met him?

A Yes, sir,

Je _You had been told by Mr. MecAfee that a meeting had
Deen arranjed with the Secretary of the Army?

A Yes, sir.

2e It is a fact, is it not, that you were surprised that
a8 congressmen was involved in that &t all?

h, Well, it is & fact that I was maybe somewhat
surprised that Mr. MciAfee hadn't made the appointment direct,
since it was my understanding that he already knew the
Secretary of the Army.

D That is what I was referring to. You hed been told

by #r. mcAfee that he knew the Secretary of the Army and he
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could arrzanze and would arrange an appeintment with the
Secretary of ths Army?

Ae well, 1 had bean tolé@ that ue knew tne Secretary of
the Army. I don't .know that.I was told that he could arrange
the appointment.

Q. But what actually happened on the 23rd is you ftlew in
to Wwashington, is that right?

L' Yes, sir.

2. You went to a hotel, you checked into 2 hotel?

A. Yes, sir.

2. .Tnen you went over ;o the Congressional Oifice
Building to pick up the conqressman..is that it?

a. sir, I don't remember how that occurred.

2. Do you remember whether or not you went over to the
Pentagon with the congressman or .separately?

A. The congressman was with us when we went to the
Pantagon.

Q. Tiie congressman, however, just stayec for the
introductions, is that right?

A. To the best of my memory, yes, Sir.

Q. Th2n he left?

A. Yes, sir.

Q. In fact, the Secretary of tne Army left shortly after
the introductions as well, did he not?

A, Yes, sir.
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Qe So you &nd Mr. Mcafcea were left to discuss the
substance of your raquest with some assistant to the Secretary
of tha Army?

A. Yes, sir.

2 The substance of that discussion were attempts made
by you to persuade this official that there was substance to
the hydirogen car?

A. I am sorry, sir. I didn't understand that question.

2. what actually went on during that conversation? Wwha
were you trying to do? _

a, In the conversation with the officials at the
Pentagon?

2e Yes.

L 2 discussion was just held in regard to the hydrogen
car. Wwe keep saying hydrogen car. To me, this was just a
process of ﬁaking hydrogen out of water and burn it as fuel in
2 wzhicle, and it was to be bhrnt in any number of different
engines and so forth, supposedly, and about the need for having
some tests run in regard to the hydrogen process, and that we
waere trying to g=t, I guess, some physicists or somabody from
the Army, somewhere, to run the tests.

2. when you sent this Telex that Mr. Cole has asked you
about to Mr. Fancher, he was in Austrzlia?

A, Yes, sir.

. You were telling him that you would be seeing the
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Szoretury of the Arny, 2nd you hai been assured of this by Judy
Peeche, on the unite House steff? Dii you ever speak to a Judi
Preche on the Lhite hHouse staff?

A.  Never in my life, sir.

3. Also, the s2citionsl name yau aad in that Talex wvas g
Hanszn, H~D-N-5-F-a. Bid.ycu evsn'know for sure what thsz
spelling of the congressman's name was?

A. Wo, sir.

Qe You caulc have written Hensen, H-E~N=S~E-i?

a, Yas, sir, but it zould have been a typographical
eIror, too.

J. then you ssid, "we were assures of this by Juéy
Peeche on the ahite ilouse staff, and hensen," you had not been
assured of it by anyone, not by Judy Peeche ‘or ‘Hensen?

A, I kzd been told by Carl McAfee.

e This wes, as you said, puffing to sr. Fancher, to
tell bim that you had some connection high up in the government
in some wey?

& Well, pert of that Telex is that way, bu:s the
Statament that you are naking right there, I don't remember the
dete of the Telex but If it was sent just prior to our going,
or coming to Washington, then thst part of meeting with the
Secretary would not have been puLfery beceause it would hzve
been my understanding that we did have a meeting.,

9. But.in terms of having an assurénce from somebody on
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the abitz house staff, you personclly Qidn't have any assuranzs
from anybody on th: “hitz House steff?

A. No.

J. Alse, do you know any Undersecretary Ambrose,
A=M=3-R=-U=-5-E?

A well, I don't personally, unless that was the
jJentleman we met with that day et the Pentagon.

Je Did you use Unfersecretary Ambross's name with Mr.
fancner in any wey?

K I am sorry, now?

de Dié you use Undersecrctary Ambrose's name Qith Mr.
Fancher &t all, alsc to impress him?

A. I believe that was in that Telex, Yes, sir, it would
hev: been to impress him, yes, sir.

Q. You said that you met the congressman on July 23rd,
1981, in his office, is thet right, before you went over?

I am sorry. You did not.

A I don't remember exactly where I had met him.

Qe You said you hacé driven over to there with the
congressman’?

Ne Yes, sir.

2. After the meeting, did you ever meet with him agein,
on that day?

A. After we met with -- after we had the meeting in the

Pentagon, yes, we met the congressman for just a Short period

-
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¢f timz in his office, as I remember.

THE COURT: Are you talkirg zbout the same day or
another day?

THE WITNESS: The sane day.

3Y #R. LEWIN:

e L2t m2 show you whet is in evidence zs Defendant's
Exhibit 12, znd ask you whether you received an autogr=phed
copy of that book on that day?

A, I received an autographed copy of & book on that dav.
it is enbarrassing to the congressman for me, I don't remember
snether it was this one, sir, or another one. I m=2an, it was
ais book. It sticks in my memory, €ir, that it had a wuite
cover on c¢che book, but I did receive an autogriphed copy of it.

Q. w&s the book about the Internal Revenue Service?

A. Yes, it was.

e was the conversation then later that day generzal
sonversction about the book or the thinys the congressman was
doing?

a, sir, to the best of my memory, we were cnly in the
congressman's office a very short period of time and I recelived
a copy of tie book. It seems to me like I might have receives
a favor of somé type, like a pin shaped like a potato or
something, and the congressman had to leave to vote on
something in the assembly. Again, to the best of my memory,

sir, I was only in there for a-very short period of time.
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rin, LEWIk: Can we tzke 2 recess now, Your Honor?

T COURT: Fine, CLven if che coffee hasn't arrived,
tnis i3 @ goou point to take & recess.

Ladies and gentlemen, if the coffze hasn't arrivad
yet, it should be here momentarily. So let's take our recess
for 15 minutes at tﬁis tine.

n2mamber, do not discuss the case,

(Jury excused at 3:3U p.m.)

{Recess)

TES CQURT: we . so long becsuse we were waiting
for the cafeteriz to bring up some libations for our jurors.
The csfeteria hasn't made it yet. It is on its way. I toléd
them we= would take another recess in zn hour or an hpur and 15
minutes frem now, so the jurors will get whatever is waiting
for them at that time, ccffee and cokes. They now undetrstand
they will have to wait a little while,

Mr. meade, if you will come back to the stand, we
will bring the jury in agzin. -

(Jury presant 2t 4:00 p.m.)

* THE COURY: Ledies and gentiemen of the jury, I am
sorry that you didn't get the =~offee and the cooler drinks thal
we had asked for you. ‘There wes some little mix-up in the
cafeteria, which ws hope wen't occur in the future. In tha2
event, there will be something in meybe an hour or an hour and

15 minutes. Wwe will break then and hopefully you will have it
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&t that time.
Mr. Lewin,
2Y . LIuIN:

. Mr, dezde, I believe in your direct examinction
sarlier this afternoon, you testifiad, in response to Mr. Cole'
questions, about some difficulties that you got intc with tne
law in April, baginning witn about April of 1932, is tnat right

e Yes, sir.

2. Is it accurate to say that these matters grew out of
¢ == well, it wes originally .sort of a routine bank examninstion
tuat begen st the beginning of .April of 19327

A well, it grew out of an examination, sir. 1 jon't
r2inember exactly what date tne examination started on.

e well, If I specifically cirected your attention to
kpril 5, 1972, does that sound about righe?

A well, that would sound about right. I really was
thinking meybe the eramination started the latter pact of marvct
I reelly don't remeaber == of 1%&32.

Je If I told you thzt Mr. Reasor testified before the
Arend jury that the exeminers came in on April 5, 1932, waould
thet satisfy you?

' Mr. Raasor certeinly ought to know, sir.

c. s a result of that examination, thay uncovered these
irregularities with which you hagd been-involvel, is that

correct?

-
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A Yes, sir.

o I p:lieve you testified thzt you resignid or you werq
tsied by the borrd of directors of the bznk to resign, aad you
@id resign about April 2¢, 15522 I zm not sure whethar you
testified to the date.

A Somewhere in that timeframe, yes, sir.

2. In fact, the examination was going on as of spril 26,
1€02. You 4did testify that it continued on beyond April 22,
15827

A. I cidn't understand I was testifying it went oeyond
spril 29, because I really don’t know or den't ramember the
dzte that the examination ended, sir. The examination did
continue after I resigned.

2. ®kith regard to your resignztion on April 2%, 1.22,
you didn't send out notices or inform people about your
resignation at that point, did you? Did you make it a matter
of public notice?

A, do you mean by sending out an official notice or &
lettor of any king?

e Yes, right.

A No, sir.

2. Specifically even with regaré to Congressman Hansen,
with whoin you had talked before, you didn't inform him you hac
resigned on April 2¢, 1932, ¢id you?

A, “o, sir. I might have had 2 conversation with hir
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sometime or anothar and made that statement to him, but I don't
rezlly reczll ever having made any statemant of that nature to
nim.

2 in other words, you can't pinpoint the tim2 when
Congressman Hansen learned about your 8ifficulties growing out
of this investigation, can you?

A do, gir, not really.

2. You don't know? Thare is no specific time that you
know tlhat :you. told him, "I am under investigation and I have
resigned"? .

Ae No, sir.

Je Until such time as you were under investigation and
you resigned, these irregularities were concealed, were they
not, nohbody kn2w about tham?

he Yes, sir, yes, sir.

Q. In other words, there was no .reascn for Congressman
danszn to think at the time he dealt with you in November of
1651 and prior and thereafter that you were doing anything that
was unlawful?

A No, sir.

Q. Now, you testified, I believe -- well, maybe you
didn't testify. Just tell us, when was it that you pleaded
guilty to these charges concerning bank irregularities? Let me
¢o what the government has done and show you ==

THE CoURT: Let me see if he remembers, first of all,
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a:d if not, of course we cen try and refresh his recollection.
‘Tﬁﬁ wITWESS: It would have been in the fall of 1832,
BY MR. LEWIN:

D was it sovember of 19327

B Yes, sir.

Q. Is that your recollection, it is Wovember of 19827

E. Yes, yes, sir, to the best of my memory.

P That is when you pleaded guilty to these offenses in
the United States District Court for the western district of
Virginia, in Roanoke, is that right?

A, Yes, sir,

2. It is a fact, is it not, that in December,
spacifically on December 7th, 19£2, you were originally
sentenced, is that correct?

A, Yas, sir.

J. At tnat sentencing, the judge who sentenced you did
santente you to serve a term of imprisonment initially?

A Yes, sir.

2. lle directed that that term of imprisonment be served
beginning June of 1983, is that correct?

A, well, it was my understanding that I could report in
that timeframe from December 7th, up until June 1 or 3 of 1983

. To Maxwell Air Force Bzse, in alabama?

. Yes, sir.

Qe After being sentenced in December of 1922, it was in
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January of 1853 taat you testifie2 before this grand jury that
fir. Colez has made reference to tastimeny at various times?

s I bzlieve that is correct, sir, January of 1923,

Q. As of the time than that you testifisd, you had the
prospact of serving a term of imprisonment, is that correct?

ha Yes, s=sir.

J. It is & faect, is it not, that there was sone
2onsideration being given by yosu at that point to mzybe moving
the julge for & reduction of thzt sentence?

. Sir, I don't know how to =nswer that or not. I con't
know how you are parasing the question.,

Q. Strike that guestion then that way.

THE CGURT: Sir, you don't want him to znswer tlhe
Juestion?

MR. LEWIN: I will approach it a Sifferent way since
the witness has said that.

TE COURT: The guestion has been stricken, ladies
ané g=ntlemen of the jury. You are to ignore it.

3Y MR. LEWIq:

Je In fect, Mr. mezle, in June of 1983, that sentence
was reduceC, was it nbt?

A Yes, sir.

e Tnere was & re-sentencing in which the judge
Szntenceld you to pzy a fine and serve community service and not|

serve a term of imprisonment?
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L Yes, sir.

3. was that pursuant to 2 motion to reduce the sentence

A nes th2 question was that pursuant to & motion to
recuce the sentsnce?

Q. Yes.

a. Not beingy an attorney, sir, I would assumz tuzt would
be the proper term, yes, sir.

2. In other words, your attorney asked the judge to
reduce that sentence and not to have you serve a term of
imprisonuent?

b Yes, sir.

e It is a fact then that your grend jury appearance
occurred between the time that you were initially sentenced and
the time that your sentence was reduced? -

A, Yes, sir.

2. Is it also a fact, Mr. Meade, that during thst period

THE COURT: Which period of time?
8Y R, LEWIW:

P Th2 period of timz betwesn December of 1922, when you
wer2 initially sentenced, and June of 19263, counsel for tle
goverpment, Messrs. Weingarten and Cole, had discussions with
your attorney, in which they tried to suggest that you should
fully testify and make full ané frank disclosure, in their

words, of any wrongdoing on the part of Congressman Hansen?
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A, Now, the question again 15.—~ I am sorry, sir?

Q. To your knowledge, in that period of time, did the
sttorneys for th: government meet with your couasel -~ uho was
your counsel at that time, mr. Msage?

A hell, sir, Carl NcAfee was my attorney up until -- I
really don't remember the date, sir, but thzn I later employsc
an attornay by the name of Jim Eowie.

g. Jim Bowie?

fie Yes,

e Jim Bowie met wita government attorneys &nd they
triec to persuzde him to communizate to you that you shoulsd
mske full and frank disclesare of any and all information you
heve voncerning any wrongdeing on the part of Congressman
Hansen? .

A well, sir, my attorney, Jim Bowie, met with them. I
could not phrose or, from memory phrase, what that discussion
was, sir,

2 Did he advise you that the governm-nt lawyers said
they would grant you immunity if you ¢isclosad that you did
anything wrong with Congressman Hansen?

Ae As I understand tha gquestion, it was dic my attornsy
gdvise me that they would what?

W That they would grant you immunity from prosezution
for anything wrong that you testified to that you did with

Congressman Hans2n.
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A, Ne, sir. Yo my memory, I don't remember Mr. Bowie
steting it thzit way, sir.

e wnzt Jid he sazy to you wes what the governuent
counsel nad suggested?

"\ ™o the best of my memory, h? just told mz that if I
knaw anytoing different then what I had testified to before tng
grand jury, or that if I had additional information, that tiis
w25 the time I should come forth with it, or wnatever, sir.

2 nis was thz time, because it would be to your
banefit to do so, because you then might get your sentancec
razduced, is that right?

A No, sir, I don't believe Mr. Bowie ever made 2
statement in that regerd to me, sir.

2. Is that what you understood that this was a good timd
iF you had any informztion that was critical of Congressman
Hznsen, this was 2 good time to do it becauss you had a prison
sentence hanging over you and you wanted to get & reduction of
that prison santence?

2 No, sir. To my memory, there was never anything likg
tnat, & stotement like that made.

g Dié¢ that occur to you, even if there was no such
statement?

A wo, sire.

2. It didn't occur to you that that woull be a good time

or an appropriate time if there was anything improper that you

34-569 0 - 84 - 51
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had cone with Congressman Hensen?

A No, sir, I hadn't done anything improper.

2. I am getting to thet, I am just saying was that
Suggasted to you that if you knew anything improper than, you
silould at that time disclose it?

A, N3, sir, there was never anything presented to me in
that mannar, sir.

Q. In fact, though, you &id, through your counsel,
reaffirm to government counsel, that there was absolutely
nothing improper in any of your deelings withk Congressmean
Hinsen?

A, Yes, sir.

2. You told them at that a time when you were awaiting 4§
decision on whether your sentance would be reduced?

A Yes, sir.

Q. And you were aware, were you not, that if in fact youy
provided --

Mi. COLE: I am going to have to object here.

TUE CIOURT: Counsel to the bench, please.

Step down, Kr. Meade.

(bench conference).

MR. COLE: Your idonor, if mr, Lewin wishes to testify,
we c&n swear him as a witness. Zut right now he is making his
closing argument to the jury ang trying to put some words in

the witness' mouth which clearly aren't there.
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MR, LEWIN: I think I am entitled to probea. I think
it is obvious that this witness c¢id know that this was e good
time in which if he had any information whatever regarding
Congressman Hansen --

THI CQUXT: VYou certainly are entitled %o probe, and
you have prokbed. 1 don't want you to belabor it, but obviously
if there is more you feel you have to do, I am not geoing to
deny you that right. Certainly you have a right to probe this.

I think what MNr. Cole is suggesting at the beanch, and
there is some merit vo it, is that some of this comss out as
though it is perhaps not testimony, but you will recall I tole
that you the newspaper article referred to "your testimony".
Some of it comes out as almost a paragraph, Mr. Lewin, and then
2 gquestion at the end.

Now, if it haes a foundation znd we have had that in
eviuence, fine. But obvicusly on cross-examination you have z
lot more latitude than what is given on direct examination.

Sut it might be nice to go & little closer to the point to mov%
it along.

AR. LEWIN: All right.

(End of bench conference)

THE COURT: All right, Mr. Lewin.

BY ®MR, LEWIN:

Qe You were aware, were you not, in that period of time,

in May of 1£83, that any information that would incriminate
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Congressman Hansen would be useful in terms of your motion for
reduction of sentence?

A. Thez question is, I was aware of the fact that any
information that I had that might be useful to incriminate
Congressman Hznsen would be helpful in my sentencing?

Q. If you had any information whatever, if there was anﬁ
truth to it, that that might gzin you the favor of Messrs.
Weingarten and Cole? )

A« o, sir, I didn't have any such information.

Q. You <Qidn't think so?

A. No, sir.

Q. Did your counsel, to your knowledge, respond to the
reguest by Messrs. weinga;ten and Cole that you search youf
memory for whether you had anything whatever that would
incriminate Congressman Hansen?

Al Yes, sir.

Jde In fact, he wrote a letter dated May &, 1983, to the
government counsel, 3o you remember that?

a, He wrote a letter, sir. I don't remember the date oﬁ
it.

0. But it was a letter which you got a copy of and he
wrote after consultation with you, is that correct?

A. Yes, sir.

HMR. COLE: Your Honor, may we approach the bench?

THE COURT: You may. Bring the document up with you.
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(Banch ccnferenee).'

M. COLE: Your Honor, 1 &m not sure where Mr. Lewin
is going with this but this is a communication between Mr.
mezde's counsel and us, and frankly, I don't see what it has to
do with Mr. Meade's testinmony at this_point. or how introducing

THE COUAT: I don't know. I haven't reaé¢ it, Can wé
have your preffer?

MR. LEWIN: Yes, Your Honor. It clearly indicates
that mr. weingartea end Mr. Cole met with Mr. Ma2ade's counsel,
pressed him to get his client to, és I said, come up with
anything that would incriminate Congtessman Hanszn. There had
been some discussion of immunity in that context.

Mr. Meade's counsel replied and'said, "we have gane
tiirough it 2ll and we realize all this, and there is absolutely
nothing whatever theat was in any way inculpétory in the
reletions betwean pr. teade and Congressman Hansen.”

Consequently, we think it is very important evidence
to buttress that proposition. The government has called Mr.
mezde, and is obviously trying te imply to the jury therz was
an impropriety, 2 guid pro gquo,. This is streng evidence to the
sontrary.

“R. COLE: First of all, I don't understand why this
would not be haarsay.

MR, LEWIN: First of all, a copy of it is sent to Nrd

mMezde and it is Zone on behalf of ir. Meade by his attorney.
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Tz COURT: Nr. meade 3id say that he hsd cooperated,
or whatever terw h2 used, with his sttorney in this particular
cocumant.

MR, COLE: It is & letter of mr. Bowie's. 1If they
want to call mr. Bowie and put him, then that is something else.
i am not saying we won't object to that on relevancy grounds
out that seems to me to be the best avidenc: as far as what we
arc talking about hsre.

As fazr as hearsay goes, this is just an sut of court
statement by Mr. Bowie on behzlf of his client. -

MR. LewId: This is a statement by the ccunsel on
behalf of a client.

THE CGURT: ‘That normally is so, You will fecall, of
course, the testimony of Mr. meade in response to your
juestions were you advised by your counsel that certain thinas
hagpened in that counsel's conversation with the government
counscl, and he hes said that he wasn't aware of those things,
some of which I am now reading in this communication, So I an
fot cert2in whether he ever did see this letter, did talk about
cooperation. There is & CC to him, but a copy to Someanz 2nd
th2 cooperation in preparing something are two different
matters.

MR. LEWIN: If ne2 authorized the writing of that —;

“HE CCURT: I don't know that.

MR, LEWIN: I will ask him.
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THE COURK: T don't Know if ne authorized this
specific communication. I think this is one thing w2 have te
Eind out, wiaether he authorized this specific commuinication and
whetner it was written on his behalf by his agent, acting for
nim ¢s a principal,

MA. LEWIN: I will show it to him.

¥k. COLE: As you read through the letter, you will
find cuz, first of all, mr, Lewin is siightly
mischieracterizing this letter. we were not by any mezans
segking to incriminate anyone. e were seeking to get at the
trutn,

Secondly, I think as You read the communicetion,
there are comments in there Sy Mr. Bowie which clearly are his
own comments and reflect his own opinions, ang I don't beljeve
thay are the opinions of wr. Meade,

I also fail to see ths relevance of this ta mp.
tieade's testimony. He is here testifying right now about what
his understanding was. Mr. Lewin has gone through it again ani
sgain and again, and Mr. meade has testified about it,

~ow, what a piece of selfserving nearsay, if Kr.
pzede was involved with it, or what Mr., Bowie's statement, has
to o with what Mr, Meade's undarstanding was, I con't know at
this point. If they want Mr. Bowie to come up to contradiet
Ar. Meade they are free to call him.

THE COURT: It .may be necessary, but I have to fingd
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out first, and Mr. Lewin can ask that guestion, as to how much
authorship of mr. ke2zde is involved in this Z2ocument, whether
Mr. Mesde ssw it prior to the time that it was sent out to, as
it is put, messre. Weingarten and Cole, and whether he
sanctioned each and every peragrapi, in effect, of this,

I have to agree, from what you have just said, wmr.
Cole, that there are some things here in the letter that do °
ioox like an attorney talking to another attorney, but it may
neve been with Mr. Meade's blessing and knowledge and
understanding. I just don't have the foundation to meke that
kind of ruling.

It can come in if, and I emphasize "if", if it can,
through Mr. Meade, but if it can't come.in through Mr. Mezde,
Yir. Bowie can be called.

Mk. COLE: I don't see how it is relevant and
admissible in evidence. If it is 2 prior statement of Nr.
Meede and he wishes to impeach Mr. Meade with it, then fine.
but otherwise I don't see how it would come in as an exhibit at
this point.

THE COURT: I don't think it can be used for
impeachment at the pressnt time because the man is testifying
consistently.

MR. CCLE: I agree. How is it to be used as an
exhibit?

MR, LEWIN: Your Honor, this is the somewhat unusua?






